















































































































































































































































































































































































































































































شنبه 3 شهریور  1403 -24 آگوست 2024 -19 صفر  1446 - شماره  27253

خبر
آبله میمونی، تب دنگی،  زیکا؛ همه ویروس های نگران کننده این روزها

مینو محرز: یک سال و نیم پیش بیمار مبتلا به آبله میمونی داشتم

مینو محرز،  متخصص بیماری های عفونی می گوید: »درباره این 
ویروس جدید از آبله میمونی که در ایران مورد مبتلا نداریم و 
طبعا بیماری نداشته ام اما در زمان آبله میمونی که حدود یک 
سال و نیم پیش شیوع پیدا کرد، یک بیمار مبتلا داشتم که از 
سفری از اروپا آمده بود و در تجمع و گردهمایی شرکت کرده 

و مبتلا شده بود،  البته بثورات زیادی نداشت و درمان شد.«
به گزارش نیمرخ/ دنیا عوض شده است، بیماری و دردسرها 
هم. نمونه بارزش همین ویروس کرونا که نزدیک به دو سال 
زندگی خیلی ها در جهان را فلج کرد و هنوز هم از بین نرفته 
اما به مدد واکسن ها زهرش گرفته شده است. این روزها اما 
تب  میمونی،  آبله  می شود:  شنیده  دیگری  بیماری های  اسم 

دنگی، زیکا و ...
میمونی  آبله  درباره  هفته  همین  هم  بهداشت  جهانی  سازمان 
جهانی  سازمان   اروپایی  مدیر  کلوگه،  هانس  داد.  هشدار 
تحقیقات  که  است  نیاز  هرچند  که  داد  توضیح  بهداشت، 
بیشتری درباره نوع مسری تر و خطرناک تر بیماری آبله میمون 
از  می توان  حاضر  حال  در  اما  شود  انجام   »1b  clade« نام  با 

شیوع این بیماری جلوگیری کرد. 
و  میمون  آبله  ویروس  درباره  زیادی  اطلاعات  می شود  گفته 
ابزارهایی برای کنترل آن وجود دارد و گسترش این بیماری 

به معنای شیوع یک بیماری همه گیر دیگر مانند کرونا نیست.
به  همین باره  در  عفونی  بیماری های  متخصص  محرز،   مینو 
مقایسه  قابل  کووید  با  میمونی  »آبله  می گوید:  خبرآنلاین 

نیست،  کووید وحشتناک و یک تجربه متفاوت بود،  ویروس 
کرونا یک مورد عجیب بود که بارها جهش پیدا کرد و ماندگار 
شد و البته همه جهان را تحت تاثیر قرار داد و مردم هم حق 
داشتند از آن بترسند. اما آبله میمونی مثل کووید نیست هرچند 

که سازمان جهانی بهداشت هشدار داده است.«
او ادامه می دهد: »مورد قبلی آبله میمون که حدود یک سال 
چندان  و  تمام شد  سریع  خیلی  کرد،  پیدا  شیوع  پیش  نیم  و 
شایع،  میمونی  آبله  ویروس  حاضر  درحال  اما  نشد  ماندگار 
میر  و  مرگ  میزان  و  بالاتر  شیوع  با سرعت  قوی تر،  قبلی  از 
بهداشت هشدار  این جهت سازمان جهانی  از  و  است  بیشتر 

داده است.«
همیشه  ما  که  است  این  مساله  اینکه  بیان  با  متخصص  این 
»با  می کند:  اظهار  باشیم،  جدید  ویروس های  نگران  باید 
تغییرات اقلیمی که رخ داده، با توجه به افزایش مسافرت و 
جابه جایی ها در دنیا و... باید مدام منتظر ویروس های جدید و 

بیماری های نوظهور باشیم.«
او با اشاره به اینکه ویروس آبله میمونی اصلا شبیه ویروس 
فرد  سرفه  یک  با  کرونا  مورد  »در  می گوید:  نیست،  کرونا 
را  دیگران  و  می شد  پخش  فضا  در  ویروس  میلیون ها  مبتلا 
با  نزدیک  تماس  با  میمونی  آبله  ویروس  اما  می کرد  مبتلا 
می شود.  منتقل  جنسی  تماس  یا  و  پوستی(  بثورات)عوارض 
البته فرد مبتلا به آبله میمونی از ابتدای ابتلا تا دچار شدن به 
تنفس  طریق  از  است  ممکن  نزدیکان  و  خانواده  در  بثورات 

قابل  آن  شیوع  سرعت  و  احتمال  اما  کند  منتقل  را  ویروس 
مقایسه با کرونا نیست.«

او در پاسخ به این سوال که تاکنون بیمار مبتلا به آبله میمونی 
از  ویروس جدید  این  »درباره  می دهد:  توضیح  است،   داشته 
بیماری  طبعا  و  نداریم  مبتلا  مورد  ایران  در  که  میمونی  آبله 
نیم  اما در زمان آبله میمونی که حدود یک سال و  نداشته ام 
بیمار مبتلا داشتم که از سفری از  پیش شیوع پیدا کرد، یک 
اروپا آمده بود و در تجمع و گردهمایی شرکت کرده و مبتلا 

شده بود،  البته بثورات زیادی نداشت و درمان شد.«
نگرانی از تجمع زیاد در سفر زائران به عراق

به تب دنگی در کشور، حسین علی  ابتلا  و  با شیوع  هم زمان 
شهریاری،  رییس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس با حضور 
در کافه خبر نسبت به شیوع این بیماری در عراق ابراز نگرانی 
اربعین  برای  و اظهار کرد: »ما الان نگران زائرانی هستیم که 
از عراق به ایران بازمی گردند. ما در فرهنگستان علوم پزشکی 
جلسه گذاشتیم. در کمیسیون بهداشت مجلس هم در هفته قبل 
تشخیص  کیت های  به  نیاز  داشتیم.  جلسه  دنگی  تب  درباره 
سریع داریم. مسیری که زائران ما می آیند طوری باید در مرز 
نداشته  مراوده  مردم  با  خیلی  زائران  که  شوند  هدایت  عراق 

باشند. این پشه خیلی جاها حضور دارد.«
او ادامه داد: »مقاله ای منتشر شده که نشان می دهد در صورتی 
که پشه آئدس بیمارانی که علایم ندارند، را نیش بزند، تبدیل 
به پشه ناقل می شود و دیگران را دچار بیماری خواهد کرد. 
این مسایل باید مدیریت شود. مبارزه با تب دنگی، کار وزارت 
بهداشت و درمان به تنهایی نیست. باید سایر سازمان ها مانند 
زیست،  محیط  از  حفاظت  شهرداری ها،  غیرعامل،  پدافند 
جهادکشاورزی، وزارت راه و شهرسازی کمک کنند تا بشود 

با تب دنگی مقابله کرد.«
دکتر محرز هم با نگرانی از این مساله می گوید: »نگرانی ما از 
تجمع و راهپیمایی اربعین است،  خصوصا که زائران پاکستانی 
حضور دارند و هم آبله میمونی و هم تب دنگی و زیکا هم 
در پاکستان شیوع پیدا کرده است.در عراق هم این بیماری ها 
گزارش شده و باید کنترل خوبی و دقیقی در مرزها انجام شود 

تا اگر فردی مبتلا شدن در جمع حضور پیدا نکند.«
»درست  می دهد:  توضیح  سرخک  درباره  نگرانی  درباره  او 
و  و سرخجه  واکسن های سه گانه سرخک  ایرانی ها  که  است 
اثر  مدتی  از  بعد  که  است  این  مساله  اما  می زنند  را  اوریون 
دوباره  نیاز است که  بزرگسالی  بین می رود و در  از  واکسن 
واکسن سرخک تکرار شود، خصوصا برای افرادی که ممکن 

در معرض مبتلایان قرار بگیرند.«
قبل  سال های  از  ما  کشور  در  »سرخک  می دهد:  ادامه  او 
ریشه کن شد. اما این ریشه کنی در کشورهای همسایه خصوصا 
آنها هم در کشور ما  نگرفته و  پاکستان صورت  افغانستان و 

رفت  و آمد دارند و باعث شیوع بیماری می شوند.«
به گفته این متخصص توصیه مهم درباره آبله میمونی شستن 

دست ها،  زدن ماسک و تماس جنسی مطمئن است.

معاونت ها  برای  شده  معرفی  افراد  گفت:  جمهور  رئیس 
فارغ  اجرایی  دستگاه های  مختلف  های  بخش   مدیریت  و 
توانمندی،  اساس  بر  صرفا  مذهب،  و  جنسیت  قومیت،  از 
منصوب  و  انتخاب  کلان  اسناد  اجرای  به  تعهد  و  شایستگی 
و  رفاقت  اساس  بر  هیچ وجه  به  مدیران  انتخاب  و  می شوند 

انتساب افراد به گروه ها یا جناح ها انجام نخواهد شد. 
جلسه  نخستین  در  پزشکیان  مسعود  دکتر  ایرنا،  گزارش  به   
از  وزرا  اعتماد  رای  کسب  از  پس  چهاردهم  دولت  هیات 
مجلس شورای اسلامی، ضمن تبریک به همه وزرا و آرزوی 
موفقیت برای ایشان، از رئیس، هیئت رئیسه و همه نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی که با همراهی و همدلی و رای قاطع 
کامل  ترکیب  با  دولت  کار  جدی  آغاز  برای  را  زمینه  خود 
این  که  کرد  امیدواری  اظهار  و  قدردانی  قلبا  کردند،  فراهم 
همدلی و وفاق میان اعضای دولت و نیز میان دولت و مجلس 
و دیگر ارکان نظام، زمینه ای برای رفع مشکلات کشور باشد.

تعریف  با  رابطه  در  که  اقداماتی  به  اشاره  با  جمهور  رئیس 
مسئولیت های هر دستگاه از جمله وزارتخانه ها نسبت به اجرای 
سند چشم انداز، سیاست های کلی و قانون برنامه انجام گرفته، 
از تدوین و ارائه وظایف و مسئولیت های بخش مربوط به هر 
وزیر تا جلسه آتی هیئت دولت خبر داد و از وزرا خواست 
تا  دهند  مامور  مجموعه  زیر  معاونت های  به  وقت  اسرع  در 
و  علمی  مراکز  برنامه ریزی،  و  مدیریت  سازمان  همکاری  با 
دانشگاهی و دیگر بخش های کارشناسی نسبت به تهیه برنامه 

عملیاتی اجرای وظایف مربوط به بخش خود اقدام کنند.
معاونت های  تفکیک  به  عملیاتی  برنامه های  تهیه  پزشکیان 
تخصصی هر دستگاه اجرایی، ناظر بر اجرای سند چشم انداز، 

ایجاد یک زبان و  باعث  برنامه را  قانون  سیاست های کلی و 
چنین  وقتی  گفت:  و  دانست  دولت  کلیت  در  مشترک  نگاه 
هدف  یک  بر  مبتنی  شده ای  تفکیک  و  تخصصی  برنامه های 
واحد تهیه شود، ارزیابی و نظارت بر آن نیز بسیار دقیق تر و 
موثرتر انجام خواهد شد؛ این برنامه ها باید ناظر بر سه اصل 
1- مسئول این بخش از برنامه کیست، ۲- این مسئول چه باید 

انجام دهد و ۳- چگونه باید پاسخگو باشد، تدوین شوند.
رئیس جمهور همچنین بر ضرورت توجه به ارزش ها و اصول 
اساسی از جمله چگونگی اقامه عدالت در این برنامه ها تاکید 
این  اجرای  بخش  بر  ناظر  دیگر  مهم  نکته  کرد:  تصریح  و 
برنامه ها، لزوم برخورد صادقانه با مردم است. باید به شکلی 
با مردم تعامل کنیم که اگر جایی هم نتوانستیم مشکلی را حل 
باور کنند  دادیم،  برای مردم توضیح  را  دلیل آن  کنیم، وقتی 
که ما صادقانه به دنبال کار کردن برای آنها و حل مشکلات 
هستیم و در این مورد بنا به دلایل مطرح شده کار به پیش نرفته 
است. توجه به محرومین و تلاش برای گره گشایی از زندگی 

دولت چهاردهم  فعالیت  محورهای  دیگر  از  نیز  گرفتار  افراد 
خواهد بود.

افراد تا  به تغییر  اینکه وزرا نسبت  بر  با تاکید  رئیس جمهور 
زمان شناسایی افراد شایسته، باتجربه و توانمند عجله نکنند، 
اظهار داشت: ما نیاز به بهره گیری از نخبگان و کارشناسان در 
بستر وحدت و انسجام داریم؛ ما نیاز به اعتماد جامعه داریم و 
مردم بر اساس رفتار کلیت دولت در این انتخاب ها و گزینش 

افراد به ما اعتماد می کنند یا بی اعتماد می شوند.
چشم انداز،  سند  اجرای  سر  بر  ما  اینکه  بیان  با  پزشکیان 
سیاست های کلی و قانون برنامه با مردم پیمان بسته و تا آخر بر 
این پیمان خود پایبند هستیم، راه رسیدن به اهداف اسناد کلان 
کشور را راهی دشوار توصیف و تصریح کرد: باید پایمردی 
کنیم تا ایران را به جایگاهی که لایق و برازنده مردم آن است، 
برسانیم. باید این اعتماد و باور را در جوانان ایجاد کنیم که 
آبادانی کشور خودشان تلاش  برای  و  بمانند  اینجا  می توانند 
کنند، نه اینکه احساس کنند اینجا جایی برای آنها وجود ندارد.

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه مردم به ما امید بسته اند و از 
از  نشویم،  مردم  شرمنده  تا  کند  کمک  ما  به  می خواهم  خدا 
وزرا خواست که با نمایندگان مجلس نیز در چارچوب قانون، 
تعامل جدی و سازنده داشته باشند و اگر نمایندگان افرادی را 
آنها را در قالب  برای مسئولیت های مختلف معرفی می کنند، 

شاخص های تعیین شده ارزیابی و به کارگیری کنند.
ظرفیت  از  بهره گیری  با  می خواهیم  ما  کرد:  تاکید  پزشکیان 
شایستگان، تا حد امکان در مسیر اجرای اهداف اسناد کلان 
کشور تلاش کنیم و در این مسیر کار را با برادری، وفاق و 

صمیمت به پیش خواهیم برد.

افزایش  به  اشاره  با  ایران  فضایی  سازمان  رئیس 
سریع در طراحی و ساخت ماهواره های بومی گفت: 
تعداد ماهواره های در دست ساخت در ابتدای دولت 
سال  خرداد  در  که  است  بوده  ماهواره   ۸ سیزدهم 

1۴۰۳ به ۳۰ ماهواره رسیده است. 
رئیس سازمان فضایی ایران امروز در جلسه تودیع و 
معارفه وزیر سابق و وزیر جدید ارتباطات اظهار کرد: 
تعداد ماهواره هایی که به طور کامل ساخته شده یعنی 
دولت  ابتدای  در  است  پرتاب  آماده  و  شده  پرتاب 
سیزدهم ۳ ماهواره، در مرداد ماه 1۴۰۳، 1۲ ماهواره 

و در مجموع ۳۰۰ درصد پیشرفت داشته است.
در  ساخت  حال  در  ماهواره های  تعداد  گفت:  وی 
ابتدای دولت سیزدهم، ۸ ماهواره در مرداد 1۴۰۳ ۳۰ 

ماهواره و در کل ۲75 درصد پیشرفت داشته است.
سالاریه گفت: تعداد پرتاب های تحقیقاتی و عملیاتی 
پرتاب است که  معادل 1۲  مرداد 1۴۰۳  ماهواره در 
ماهواره در  تزریق موفق  قبل است؛  معادل ۳ دولت 
 ۳ معادل  که  است  پرتاب   ۸  ،1۴۰۳ مرداد  در  مدار 

دولت قبل است.
صنعت  مصوب  بودجه  گفت:  ایران  فضایی  سازمان  رئیس 
ریال  میلیارد   ۸651 به  نزدیک   1۳99 سال  در  کشور  فضایی 

در ابتدای دولت سیزدهم بوده است. این بودجه در مرداد سال 
1۴۰۳ نزدیک به 57۰7۰ میلیارد ریال بوده است که معادل 56۰ 

درصد پیشرفت است.
وی خاطرنشان کرد: در موضوع افزایش سریع در طراحی و 

ساخت ماهواره های بومی باید بگویم تعداد پروژه ها با 
بخش خصوصی در ابتدای دولت سیزدهم صفر بوده 
است که در خرداد سال 1۴۰۳ به تعداد ۴ پروژه رسیده 

است.
سالاریه با اشاره به افزایش سریع در طراحی و ساخت 
در  ماهواره های  تعداد  کرد:  اظهار  بومی  ماهواره های 
دست ساخت در ابتدای دولت سیزدهم ۸ ماهواره بوده 
است که در خرداد سال 1۴۰۳ به ۳۰ ماهواره رسیده 
ابتدای  در  رسیده  اتمام  به  ماهواره های  تعداد  است. 
دولت سیزدهم سال 1۴۰۳ به 1۴ ماهواره رسیده است.

توسعه  بحث  در  گفت:  ایران  فضایی  سازمان  رئیس 
بگویم  باید  فضایی  صنعت  زیرساخت های  پرشتاب 
مراکز تست و تجمیع ماهواره نیمه سنگین در ابتدای 
سال  خرداد  در  اما  است  بوده  صفر  سیزدهم  دولت 
1۴۰۳ یک مرکز ایجاد شده است. در موضوع توسعه 
را  مورد  یک  دولت  ابتدای  در  زمینی  ایستگاه های 
داشتیم که در خرداد سال 1۴۰۳ به ۳ ایستگاه زمینی 

رسیده است.
وی با اشاره به پیشرفت پایگاه فضایی چابهار گفت: فاز اول 
پایگاه فضایی چابهار در ابتدای دولت سیزدهم صفر بوده است 

که در خرداد سال 1۴۰۳ به 6۰ درصد رسیده است.

پزشکیان : 

وزرا در تغییر مدیران دستگاه ها عجله نکنند

وزیر نفت:
افزایش قیمت بنزین در دستور کار نیست

رفع  برای  قیمتی  راهکارهای  اینکه  بر  تأکید  با  نفت  وزیر 
راهکارهای  گفت:  نیست،  مدنظر  هرگز  بنزین  ناترازی 
در  یعنی  نفت  وزارت  از  فراتر  بخشی  به  که  غیرقیمتی 
در  بازمی گردد،  وزارتخانه ها  و  سازمان ها  دیگر  با  همکاری 
دستور کار خواهد بود تا بدون افزایش قیمت بنزین امکان 

ایجاد تعادل در تراز تولید و مصرف فراهم شود. 
کاری  روز  نخستین  در  پاک نژاد  محسن  ایسنا،  گزارش  به 
خود درباره برنامه کوتاه مدت وزارت نفت برای رفع چالش 
کرد:  تصریح  گاز  مصرف  مدیریت  ازجمله  انرژی  ناترازی 
این  رفع  برای  را  عملیاتی  راهکارهای  دقیق  به طور  بنده 
مجلس  نمایندگان  به  برنامه  سرفصل های  ذیل  در  چالش 
شورای اسلامی و کمیسیون تخصصی ارائه کرده ام، البته این 
موضوع به معنای آن نیست که امکان رفع کامل ناترازی در 
کوتاه مدت وجود داشته باشد اما این امکان فراهم می شود که 

ناترازی تاحدودی تعدیل شود.
حوزه  در  سیزدهم  دولت  ارزشمند  اقدام  به  اشاره  با  وی 
قالب  از ترکمنستان در  برای واردات گاز  انرژی  دیپلماسی 
سوآپ گاز افزود: از آنجا که بخشی از این گاز در داخل 
کمک  هم  گاز  ناترازی  رفع  به  ازاین رو  می شود،  مصرف 

می کند.
وزیر نفت در زمینه برنامه های وزارت نفت دولت چهاردهم 
برای رفع ناترازی بنزین نیز گفت: هم اکنون هرگز راهکارهای 

قیمتی برای رفع ناترازی بنزین مدنظر نیست.
پاک نژاد ادامه داد: راهکارهای غیرقیمتی رفع ناترازی بنزین 
نیز به بخشی فراتر از وزارت نفت یعنی در همکاری با دیگر 
مانند  راهکارهایی  بازمی گردد؛  وزارتخانه ها  و  سازمان ها 
و  برقی  خودروهای  یا  کم مصرف  خودروهای  از  استفاده 
مواردی از این قبیل که در دستور کار خواهد بود تا بدون 
و  تولید  تراز  در  تعادل  ایجاد  امکان  بنزین  قیمت  افزایش 

مصرف فراهم شود.
وی درباره جذب سرمایه  در صنعت نفت بیان کرد: الگوی 
رابطه مالی دولت و شرکت ملی نفت ایران که سال هاست 
تعریف شده است نیاز به بازنگری دارد. سازوکار 1۴.5درصد 
کنونی به نحوی است که شاید بخش جاری صنعت نفت را 

نیز به زحمت پوشش دهد.

نماینده مردم نجف آباد و تیران و کرون در مجلس شورای 
اسلامی گفت: تعطیلات شنبه ها با استناد فتوایِ مراجع مجدد 

در مجلس بررسی می شود. 
مجلس  کرد:  اظهار  ابوترابی«  »ابوالفضل  ایسنا،  گزارش  به 
شورای اسلامی تعطیلی شنبه ها را تصویب کرده، اما شورای 
دانسته  اسلامی  ارزش های  با  مغایر  را  مصوبه  این  نگهبان 

است.
تعطیلی  خصوص  در  مراجع  از  تعدادی  فتوای  افزود:  وی 
در  موضوع  این  و  دانسته اند  بلامانع  که  گرفته شده  شنبه ها 
مطرح  علنی  در صحن  و  بررسی  مجدد  اجتماعی  کمسیون 

خواهد شد.
نماینده مردم نجف آباد در مجلس شورای اسلامی، ادامه داد: 
تعطیلی شنبه ها به نفع کشور و اقتصاد بوده و دنبال جریان 
پیگیری خواهد  موضوع  این جهت  از  و  نیستیم  ضدمذهبی 

شد.
اساس  بر  شنبه ها  تعطیلی  برای  تصمیم  ابوترابی،  گفته  به 
اقتصادی  و  تجاری  مراودات  در  تا  است  جهانی  تعطیلات 

دچار مشکل نشویم.
وی اضافه کرد: در بعضی از کشورهای اسلامی هم شنبه ها 

تعطیل است که عراق هم از همین قانون پیروی می کند.
کرون،  و  تیران  و  نجف آباد  شهرستان های  مردم  نماینده 
و  پیگیری  موضوع  شنبه ها  تعطیلات  برای  کرد:  خاطرنشان 
طی  از  پس  و  شد  خواهد  ارسال  نگهبان  شورای  به  مجدد 

مراحل قانونی ابلاغ و اجرایی می شود.
ابوترابی به قانون ساماندهی اتباع خارجی اشاره کرد و گفت: 
سخت  مشاغل  برای  فرصت  به عنوان  خارجی  اتباع  وجود 
مطرح بوده و هم اینکه فعالیت بدون برنامه آن تهدید خواهد 
بود از این جهت ساماندهی و قانونمندی آن در قالب یک 

ساختار مشخصی در مجلس شورای اسلامی دنبال می شود.
باید  کشور  در  خارجی  اتباع  حضور  دلیل  داد:  ادامه  وی 
مشخصی باشد و نظارت بر آن نیز باید صورت بگیرد که در 

این قانون جدید به آن اشاره می شود.
دلیل  اشتغال  و  تحصیل  شد:  یادآور  مجلس  نماینده  این 
حضور اتباع خارجه بوده که در اشتغال مشاغلی که ایرانیان 

در آن مشغول نبوده و فعالیت نمی کنند باید اقدام کنند.

تعطیلی شنبه ها مجدداً در مجلس 
بررسی می شود

ایران ۳۰ ماهواره در حال ساخت دارد 

مدیر کل دفتر توسعه ورزش 
همگانی وزارت:

۷۹ درصد جمعیت ایران از کم 
تحرکی رنج می برد

مدیر کل دفتر توسعه ورزش همگانی وزارت ورزش و جوانان 
گفت: 79 درصد جمعیت کشور فعالیت بدنی منظم ندارند و از 
کم تحرکی رنج می برند، ما با نسلی کم تحرک با مشکل چاقی 

و بیکاری مواجه هستیم. 
»علیرضا کلانتری« با اشاره به برنامه هدفمند آیت الله رییسی 
شهید جمهور برای توسعه ورزش همگانی افزود: ۴۴۲ هزار 
نفر در سال گذشته مرگ و میر در کشور داشتیم که ۸6 درصد 
قلبی،  همچون  واگیر  غیر  های  بیماری  اثر  بر  میزان  این  از 
عروقی و اختلالات روانی بوده، در صورتی که راهکار مقابله 

با این بیماری ها فعالیت بدنی و تحرک است.
وی با بیان اینکه هزینه های درمان با ورزش مدیریت می شود، 
یادآور شد: می توانیم با فعالیت بدنی منظم و کم هزینه جلوی 

این مرگ و میرهای و بیماری ها را بگیریم.
و  ورزش  وزارت  همگانی  ورزش  توسعه  دفتر  مدیرکل 
جوانان با اشاره به اینکه رسانه  5۰ درصد راه ورزش همگانی 
ابتدا  در  باید  کشور  در  ورزش  کردن  همگانی  گفت:  است 
فرهنگ سازی و سپس اجرا شود، این موضوع امری حاکمیتی 
است و نیاز به راهبردها و سیاست گذاری صحیح دارد  البته 
این برنامه از سوی وزارت ورزش و جوانان تدوین  شده است.

وی با بیان اینکه رویکرد ما از ورزش همگانی سلامت محور 
است اظهار کرد: این حوزه اولویت نخست کشور است زیرا 
کم تحرکی به یکی از پر هزینه ترین  بخش های دولت تبدیل 

می شود و ما آمده ایم تا این مشکل را رفع کنیم.
کلانتری عنوان کرد: بخش زیادی از جمعیت کشور فعالیت 
ورزشی اثرگذار ندارند و دنبال فرهنگ سازی و نهادینه کردن 

آن در سبد اقتصادی و برنامه روزانه خانواده هستیم.
وی افزود: دنبال آن هستیم که برنامه قانون اساسی برای توسعه 
ورزش همگانی را عملیاتی و اجرایی کنیم و در این حوزه 
بایستی دسترسی را آسان و خدمات ورزشی را ارزان و رایگان 

کنیم تا کل کشور تحرک و فعالیت داشته باشند.

میلیون ها  شود،  پیروز  هریس  کامالا  اگر  ترامپ: 
شغل در آمریکا نابود می شود 

انتخاباتی  آمریکا  در جریان یک گردهمایی  رئیس  جمهوری سابق 
خود   دموکرات  رقیب  به  شد،  برگزار  شمالی  کارولینای  که  در 
آمریکا  در  سابق  رئیس  جمهوری  ترامپ«،  »دونالد  کرد.    حمله 
انتخاباتی که  در کارولینای شمالی برگزار  جریان یک گردهمایی 
جمهوری خواه  کرد.میلیاردر  حمله  خود   دموکرات  رقیب  به  شد، 
حزب  نامزد  هریس«،  »کامالا  گلوله،  ضد  شیشه های  پشت  از 
دموکرات، دموکرات را متهم کرد که »افراطی ترین چپ گرا« است 
که تا کنون وارد رقابت های ریاست جمهوری شده است و هشدار 
»ناگهان  انتخابات، میلیون ها شغل  پیروزی در  داد که در صورت 
از بین خواهند رفت«.ترامپ خطاب به جمعیت گفت: »پس انداز 

زندگی شما به طور کامل از بین خواهد رفت.«
همزمان  طور  به  متحده  ایالات  اف بی آی:  مدیر 

با تهدیدهای فزاینده ای مواجه است 
مدیر دفتر تحقیقات فدرال آمریکا تاکید کرد که کشورش همزمان 
رای«،  »کریستوفر  است.  مواجه  فزاینده ای  تهدیدهای  مجموعه  با 
مدیر دفتر تحقیقات فدرال آمریکا )اف بی آی( گفت که کشورش 
همزمان با تهدیدهای فزاینده ای از زوایای مختلف مواجه است.

طبق این گزارش، اف بی آی با نگرانی فزایندهای درباره تروریسم، 
چه در سطح محلی و چه در سطح بین المللی و همچنین اتهامات 
انتخابات  در  مداخله  و  معنوی  مالکیت  سرقت  چین،  جاسوسی 
متعدد  تهدیدات  این  ترکیب  از  نگرانی  ابراز  با  است.رای  مواجه 
که همزمان با چالش های پیش روی پرسنل مجری قانون در حال 
افزایش است، تاکید کرد: »تنها چیزی که به این دو چالش کمک 

می کند، شرکا هستند. 
سنتکام مدعی سرنگونی یک فروند موشک زمین 

به هوای انصارالله شد 
موشک  یک  سرنگونی  مدعی  متحده  ایالات  مرکزی  فرماندهی 
زمین به هوای انصارالله شد. سنتکام طی پیامی در شبکه »ایکس« 
مرکزی  فرماندهی  نیروهای  گذشته،  ساعت   ۲۴ در  که  نوشت 
با موفقیت یک موشک زمین به هوا و یک سیستم  ایالات متحده 
رادار انصارالله را در منطقه تحت کنترل این گروه در یمن منهدم 
کردند.در ادامه آمده است: »مشخص شد که این سامانه ها تهدیدی 
آشکار و فوری برای کشتی های ایالات متحده،  نیروهای ائتلاف و 
تجاری در منطقه هستند. این اقدام ها در راستای حفاظت از آزادی 

دریانوردی و ایمن تر کردن آب های بین المللی انجام شدند«.
وارد  آمریکا  لینکلن«  »آبراهام  هواپیمابر  ناو 

منطقه شد 
سریع تر  هرچه  ورود  بر  مبنی  آمریکا  دفاع  وزیر  دستور  پی  در 
جنگنده  جت های  به  مجهز  لینکلن«  »آبراهام  ضربت  ناوگروه 
اف-۳5 سی به منطقه تحت کنترل سنتکام، ارتش آمریکا از ورود 
این ناوگروه به منطقه خبر داد. فرماندهی مرکزی ایالات متحده، 
سنتکام در شبکه  »ایکس« نوشت که ناو هواپیمابر آبراهام لینکلن 
منطقه  وارد   ۳ بلاک  اف-1۸  و  اف-۳5سی  هواپیماهای  به  مجهز 
تحت پوشش فرماندهی مرکزی ایالات متحده شده است. در ادامه 
آمده است که ناو هواپیمابر آبراهام لینکلن پرچمدار ناوگروه سوم 
 9 وینگ  ایر  کریر  و   ۲1 )درسون(  اسکادران  ناوشکن  همراه  به 

نیروی دریایی ایالات متحده است. 
برای  ملل خواستار کمک جامعه جهانی  سازمان 

مبارزه با آبله میمونی شد 
جامعه  از  ملل  سازمان  به  وابسته  مهاجرت  بین المللی  سازمان 
مبارزه  طرح  اجرای  برای  دلار  میلیون   1۸.5 تا  خواست  جهانی 
این سازمان در وبسایتش اعلام  آبله میمون فراهم کنند.  با شیوع 
کرد که درحال جذب 1۸.5 میلیون دلار برای فراهم کردن مراقب 
های پزشکی حیاتی برای مهاجران، کوچ نشینان، و جوامع میزبان 
این ویروس در شرق، جنوب و شاخ آفریقا به دلیل خطر ابتلا به 
آبله میمون است.»امی پاپ«، مدیر کل این سازمان گفت: »شیوع 
بزرگ  نگرانی  یک  آفریقا  شاخ  و  جنوب  شرق،  در  میمون  آبله 
است«.وی افزود: »ما باید به سرعت برای محافظت از کسانی که 
شیوع  احتمال  و  کرده  اقدام  هستند  ابتلا  بالاترین سطح خطر  در 

گسترده آن را محدود کنیم«.
شمالی  همسایه  با  نظامی  اتحاد  جنوبی:  کره 

بعید است 
شمالی  همسایه  با  نظامی  اتحاد  سناریوی  جنوبی  کره  مقام  یک 
را بعید شمرد. یک مقام عالی رتبه ریاست جمهوری کره جنوبی 
گفت که کشورش سناریوی اتحاد نظامی با همسایه شمالی خود 
سوک  یون  توسط  که  وحدت  »دیدگاه  گفت:  می کند.وی  رد  را 
به  دستیابی  هدف  با  شد،  اتخاذ  جنوبی  کره  رئیس جمهور  یول، 
وحدت مسالمت آمیز با کره شمالی، مطابق با اصول قانون اساسی 
بدون تهاجم نظامی است«.این مقام مسئول به نقل از رئیس جمهور 
کره جنوبی گفت: »اصل اتحاد موضوع جدیدی نبوده و مبتنی بر 
قانون اساسی است. حتی زمانی که لیبرال دموکراسی وحدت را 
ابزار  یا  نظامی  تهاجم  طریق  از  هرگز  می کند،  هدایت  و  رهبری 

مخل صلح تحقق نخواهد یافت«.
گوگل به کمک استرالیا رفت

گوگل با آژانس ملی علوم استرالیا برای توسعه ابزارهای دیجیتالی 
همکاری خواهد کرد که به طور خودکار آسیب پذیری های نرم افزار 
برطرف  و  شناسایی  حیاتی  زیرساخت های  اپراتورهای  برای  را 
سازمان های  بیمارستان ها،  مانند  سازمان هایی  نرم افزار  می کنند. 
دفاعی و تامین کنندگان انرژی، به گونه ای سفارشی سازی می شود 
آوگوستاکیس،  باشد.استفان  استرالیا  نظارتی  محیط  با  مطابق  که 
گفت:  نیوزلند،  و  استرالیا  در  کلود«  »گوگل  امنیتی  بخش  رئیس 
نرم افزار، یک مسئله جهانی است  تامین  آسیب پذیری های زنجیره 
خطرات،  با  مبارزه  و  کنترل  برای  قانونی  اقدامات  در  استرالیا  و 

پیشرو بوده است.
حسام بدران:آمریکا درحال فریب افکار عمومی 

درباره آتش بس است
اشغال  در  اشغالگران  اصرار  سخنانی  در  حماس  رهبران  از  یکی 
نظامی محور فیلادلفیا را یکی از موانع آتش بس خواند و افزود: 
ادعاهای آمریکا درباره نزدیک بودن دستیابی به آتش بس فریب 
در  فیلادلفیا  محور  اشغال  بدران  حسام  است.  فروشی  توهم  و 
جنوب نوار غزه از سوی رژیم صهیونیستی را یکی از موانع اصلی 
جنبش  رهبران  از  بدران  کرد.حسام  عنوان  بس  آتش  به  دستیابی 
اعلام کرد که  الجزیره  با  فلسطین، حماس در گفت وگو  مقاومت 
پافشاری اشغالگران بر ادامه اشغال محور فیلادلفیا یکی از موانع 
اظهار داشت که  است.مقام حماس  توافق  به  پیش روی دستیابی 
یا  امنیتی  توجیه  هیچ  فیلادلفیا  محور  در  اشغالگر  نیروهای  ماندن 

نظامی ندارد.
ادعای اوکراین درباره هدف قرار دادن »اس-

۳۰۰« روسیه در روستوف!
که  شد  مدعی  بیانیه ای  در  اوکراین  مسلح  نیروهای  کل  ستاد 
داده  قرار  هدف  را  روستوف  در  روسیه  »اس-۳۰۰«  سامانه  یک 
است؛ اما مسکو صحت رخ داد مذکور را تأئید نکرده است.ارتش 
استان  به  خود  حمله  در  که  کرد  ادعا  چهارشنبه  امروز  اوکراین 
روستوف در جنوب روسیه، یک سامانه موشکی ضدهوایی اس-

مسلح  نیروهای  کل  است!ستاد  داده  قرار  اصابت  مورد  را   ۳۰۰
نزدیکی  در  حمله  این  که  کرد  ادعا  ای  بیانیه  با صدور  اوکراین 
شهرک نووشاختینسک روی داده است.در بیانیه ستاد کل نیروهای 
نقاط  در  انفجارهایی  است:  آمده  ارتباط  این  در  اوکراین  مسلح 
هدف گیری  شده رؤیت شده است و هم اکنون در حال ارزیابی 

صحت این حمله هستیم!
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فقط ۲۰ درصد ارز مورد نیاز 
بنگاه های اقتصادی گیلان تامین شد

تقابل بنگاه های مشاوره املاک با اراضی کشاورزی گیلان

رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان فعالیت بیش از ۱۶ هزار 
بخش  با  تقابل  در  را  گیلان  استان  در  املاک  مشاوره  بنگاه 
کشاورزی دانست و تاکید کرد: زمین کشاورزی یک میراث 
گران بهاست و نباید اجازه دهیم که به دست سودجویان بیفتد. 
یک روزه  همایش  در  محمدی«  »صالح  ایسنا،  گزارش  به 
با  استان گیلان،  اراضی شالیزاری  محصولات کشت دوم در 
اشاره به شرایط آب و هوایی حاکم بر دنیا و اهمیت غذا و 
تکنولوژی  و  دانش  از  استفاده  با  کرد:  اظهار  غذایی،  امنیت 

می توان میزان تولید محصولات کشاورزی را افزایش داد.
وی با بیان اینکه بسیاری از کشورها برای افزایش تولید مواد 
غذایی برنامه ریزی می کنند، افزود: چه بخواهیم و چه نخواهیم، 
از  بهره مندی  با  باید  لذا  و  دنیاست  آینده  چالش  غذا  و  آب 
افزایش  برای  پژوهشگران حوزه کشاورزی  و  محققین  دانش 

تولید و ارتقای بهره وری با هدف امنیت غذایی تلاش کنیم.

نگاه  را  غذایی  امنیت  گیلان  کشاورزی  جهاد  سازمان  رئیس 
و  تابعه  دستگاه های  و  کشاورزی  جهاد  وزارت  حاکمیتی 
دستگاه های پشتیبان دانست و عنوان کرد: تحقق شعار سال با 
رویکرد امنیت غذایی در دستور کار سازمان جهاد کشاورزی 

استان قرار دارد.
در  غذایی  امنیت  موضوع  شدن  نهادینه  به  اشاره  با  محمدی 
محصولات  کرد:  بیان  نظارتی،  و  اجرایی  مختلف  حوزه های 
باغی و زراعی متنوعی در استان و کشور تولید می شود که 
شامل غلات و مرکبات و میوه و سبزی و صیفی است؛ اگر این 
زیادی صرف  هزینه  نمی کردیم،  تولید  را  گیاهی  محصولات 
امنیت غذایی در  اهمیت  نشان دهنده  آنها می شد که  واردات 

همه سطوح است.
وی با بیان اینکه دانش فنی افزایش کمی و کیفی محصولات 
کشاورزی در دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی و پژوهشی کشور 

وجود دارد، عنوان کرد: این مراکز علمی و تحقیقاتی با توجه 
محصولات  تولید  استان،  جغرافیای  و  هوا  و  آب  و  اقلیم  به 
کشاورزی به ویژه محصول مهم برنج را در دستور کار دارند 

و توصیه های لازم را به کشاورزان ارائه می کنند.
یکی  را  دوم  کشت  گیلان  کشاورزی  جهاد  سازمان  رئیس 
دانست  کشاورزی  محصولات  تولید  افزایش  راهکارهای  از 
بدون  سال  دوم  نیمه  در  شالیزاری  اراضی  شد:  متذکر  و 
استفاده هستند و لذا می توان از این فرصت برای کشت سایر 

محصولات کشاورزی بهره برد.
مناطق،  از  برخی  برنج در  نشاء مجدد  به رواج  اشاره  با  وی 
گیاهان  تولید  دوم،  کشت  ظرفیت های  از  یکی  کرد:  تصریح 
است؛  دام پروری  توسعه  و  زمین  تقویت  هدف  با  علوفه ای 
ماده  این  سهم  کاهش  موجب  قرمز  گوشت  قیمت  افزایش 
غذایی مهم در سبد خانوار شده و لذا باید به طرف افزایش 

تولید گوشت قرمز در کنار پروتئین مرغ برویم.
محمدی فعالیت بیش از ۱۶ هزار بنگاه مشاوره املاک در استان 
تاکید کرد:  با بخش کشاورزی دانست و  تقابل  را در  گیلان 
زمین کشاورزی یک میراث گرانبهاست و نباید اجازه دهیم که 

به دست سودجویان بیفتد.
وی اراضی کشاورزی را خط قرمز گیلان دانست و بیان کرد: 
کشاورزی  اراضی  از  عالمانه  و  خردمندانه  استفاده  دنبال  به 

هستیم و لذا کشت دوم یکی از این فرصت هاست.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان کشت قراردادی ذرت 
را برای کشاورزان درآمدزا دانست و یادآور شد: این محصول 
بازار  نیز  استان  از  خارج  بلکه  گیلان،  در  فقط  نه  علوفه ای، 

دارد.
محمدی خواستار کشت قراردادی سبزی و صیفی در گیلان 
برای بازار میوه و تره بار تهران شد و خاطرنشان کرد: به دنبال 
و  ورودی  در  کشاورزی  محصولات  بازارچه های  راه اندازی 
خروجی های استان هستیم تا مسافران بتوانند این محصولات 

را خریداری کنند و سوغات ببرند.

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی گفت: فعال سازی کریدور 
بخش  مشترک  سرمایه گذاری های  مستلزم  جنوب  شمال 
و  بوده  روسیه  و  ایران  دولت های  حمایت  با  و  خصوصی 
روسیه  فدراسیون  بازرگانی  رایزنی  حمایت  از  مسیر  این  در 
جهت ایفای نقش بیشتر مرکز همکاری ایران و روسیه استقبال 

می کنیم.
 به  منظور ایفای نقش محوری نخستین منطقه آزاد شمال کشور 
در توسعه مناسبات جمهوری اسلامی ایران با کشورهای حوزه 
نشست  روسیه،  فدراسیون  ویژه  به   اوراسیا  اقتصادی  اتحادیه 
مشترک عملیاتی و اجرایی سازی تفاهم نامه های منعقده فی مابین 
این سازمان و نهادهای روسی با حضور رایزن بازرگانی روسیه 
در ایران، سرکنسول این کشور در رشت و مدیرعامل سازمان 
غیرانتفاعی خودمختار مرکز همکاری های اقتصادی و حقوقی 

روسیه و ایران برگزار شد.
و  مرکز  مدیران  با  دیدار  در  زاده«  سیاهکار  سجاد  »محمد 
متبوع خود  منطقه  مناسبات  بازرگانی روسیه؛ گسترش  رایزن 
با شرکت های بخش خصوصی و نهادهای دولتی را مهم ترین 
توسعه  در  محوری  نقش  ایفای  مسیر  در  سازمان  این  برنامه 
و  مزایا  از  تحلیلی  ارائه  با  و  نموده  بیان  کشور  دو  مناسبات 
معافیت های سرمایه گذاری در مناطق آزاد ایران و منطقه متبوع 
خود به معرفی موقعیت و جایگاه منطقه آزاد انزلی در معادلات 
اقتصادی  اتحادیه  با  ارتباط  در  کشورمان  بین المللی  اقتصاد 

اوراسیا و روسیه پرداخت.
انزلی  آزاد  منطقه  سازمان  مدیرعامل  و  هیئت  مدیره  رئیس 
به ویژه  داده  روی  زیرساختی  تحولات  و  تغییر  به  اشاره  با 
ایران تصریح کرد: فعال سازی  به خط ریلی سراسری  اتصال 

مشترک  سرمایه گذاری های  مستلزم  جنوب  شمال  کریدور 
بخش خصوصی و با حمایت دولت های ایران و روسیه بوده 
و در این مسیر از حمایت رایزنی بازرگانی فدراسیون روسیه 
جهت ایفای نقش بیشتر مرکز همکاری ایران و روسیه استقبال 

می کنیم.
»آندری بلینیکوف« رایزن بازرگانی فدراسیون روسیه در ایران، 
»آندرئس  همراه  به  مزبور  مرکز  مدیرعامل  چیژوف«  »یوگنی 
آلنیکن« سرکنسول فدراسیون روسیه در رشت  الکساندرویچ 
از توسعه تجارت دو کشور از طریق منطقه آزاد انزلی اعلام 
توسعه در  بر دستور ویژه جهت  با تصریح  و  نموده  آمادگی 
جنوب  شمال  کریدور  بستر  بر  همکاری ها  گسترش  راستای 
گفت: به منظور توسعه همکاری ها و بهره گیری از ظرفیت های 
برای  انزلی  آزاد  منطقه  سازمان  مدیرعامل  از  متقابل  طرفین 
مناطق  حضور  با  که  بریکس  بین المللی  رویداد  در  حضور 
ویژه اقتصادی روسیه و کشورهای دیگر برپا می شود؛ دعوت 

می کنیم.

گردشگری  امکانات  از  خوشحالی  اظهار  با  روسی  مدیران 
حمل ونقلی  زیرساخت های  به موازات  که  انزلی  آزاد  منطقه 
منطقه گسترش یافته؛ از آمادگی سرمایه گذاران روسی جهت 
سرمایه گذاری در این منطقه به منظور تبدیل نخستین منطقه آزاد 
شمال کشور به مرکز واردات غلات روسیه به ایران خبر دادند.

همکاری های  مرکز  همکاری  تفاهم نامه  گزارش،  بنابراین 
آزاد  منطقه  سازمان  با  ایران  و  روسیه  حقوقی  و  اقتصادی 
انزلی مشتمل بر ۱۰ ماده و ۳۰ بند، جهت اجرا به مدت پنج 
سال، به امضای محمدسجاد سیاهکارزاده، رئیس هیئت مدیره 
و مدیرعامل سازمان و اوگئی ویکتورویچ چیزوف مدیرعامل 
سازمان غیرانتفاعی خودمختار مرکز همکاری های اقتصادی و 

حقوقی روسیه و ایران؛ رسید.
و  مؤثر  بلندمدت،  همکاری های  توسعه  و  مشارکت ها  ایجاد 
در  کمک  کشور؛  دو  قوانین  قالب  در  طرفین  برای  سودمند 
اجتماعی،  موجود  یا  آزمایشی  طرح های  اجرای  و  ترویج 
کوچک  کسب وکارهای  زمینه  در  مهندسی   - فنی  طرح های 
فضای  بهبود  و  آماری   - تحلیلی  اطلاعات  ارائه  متوسط؛  و 
اجتماعی،  کنفرانس های  برگزاری  کسب وکار؛  و  اجتماعی 
تشکیل  جدید؛  همکاری  مشترک  طرح های  تعریف  علمی؛ 
ترسیم  و  مشترک  همکاری  کارگروه های  و  کمیته  کمیسیون، 
از  طرفین  میان  همکاری ها  توسعه  جهت  اقدامات  برنامه 

مهم ترین محورهای تفاهم نامه مزبور می باشد.
گفتنی است دیدار از زیرساخت های حوزه بندری، حمل ونقل 
ریلی، و امکانات حوزه گردشگری منطقه آزاد انزلی از دیگر 
بخش های برنامه بازدید و تفاهم  نامه هیئت اقتصادی تجاری 
فدراسیون روسیه از این منطقه را به خود اختصاص داده بود.

با  نشست  در  گیلان  تجارت  و  معدن  صنعت،  کل  مدیر 
خریداران  تمامی  گفت:  گیلان  سیمان  بورسی  شرکت های 
بورسی سیمان و کل زنجیره تولید توزیع و مصرف حتی در 

فضای بورسی زیر ذره بین نظارتی هستند.
»تیمور پورحیدری« با برگزاری نشست توجیهی و ساماندهی 
در  گیلان  سیمان  بورسی  عمده  خریدار  شرکت های  برای 
محل سالن اجتماعات این اداره کل اظهار داشت: سیمان در 
تولید و در حال  تمام ظرفیت در حال  با  دو کارخانه گیلان 
بارگیری است. محل توزیع سیمان خریداری شده شرکت های 
قابل  و  مستند  و  مشخص  دقیقاً  باید  بورسی  غیر  و  بورسی 
مسدود  متخلف  خریداران  بورسی  کد  وگرنه  باشد  نظارت 

می شود.
وی با اشاره به رصد مداوم شبکه های تولید و توزیع از طریق 
از  خارج  عرضه  هرگونه  داد:  هشدار  تجارت  جامع  سامانه 
شبکه و دلالی برای خریداران بورسی سیمان غیر از صنوف 

مجاز دارای کد نقش مرتبط تخلف و ممنوع است.
دبیر تنظیم بازار گیلان هرگونه دستکاری و خلل در نظام توزیع 

و سطح عرضه به طمع سود بیشتر را برای شرکت های فعال 
خرید و فروش بورس سیمان مضر و مشمول جرایم هنگفت 
طریق  از  سیمان  بازار  و  تولید  روند  کلیه  گفت:  و  دانست 
سامانه  طریق  از  و  کارخانجات  برای  تولید  آمار  سامانه های 
جامع تجارت بطور مستمر لحظه ای قابل رصد و پیگیری و در 

صورت تخطی، قابل اعمال قانون است.

وی التهاب و حباب ایجاد شده در بازار سیمان را مقطعی و 
موقتی توصیف کرد و عنوان کرد: این نوسان قیمتی متاثر از 
عدم فعالیت کارخانجات ناشی از ناترازی انرژی اتفاق افتاد 
ولی رصد و پایش روند زنجیره خرید از بورس محل توزیع 
انبار  موجودی  که  شرکت هایی  برای  و  نیست  موقتی  سیمان 
پروانه  و  صلاحیت  دارای  صنوف  به  و  نکرده  ثبت  را  خود 

عرضه نکرده اند تشکیل پرونده خواهد شد.
مواقع  در  همکاری  ضرورت  بیان  با  گیلان  کل صمت  مدیر 
دو  در  سیمان  عرضه  و  تولید  که  اکنون  کرد:  تاکید  بحرانی 
خریداران  اولویت  است،  کامل  ظرفیت  با  گیلان  کارخانه 
بورسی،تامین نیاز سیمان داخل استان باشد و ایجاد بی نظمی 

توسط سودجویان در سطح بازار بدون پاسخ نخواهد بود.
انجمن پخش مصالح ساختمانی  ایجاد  پیشنهاد  پایان  در  وی 
گیلان را به مدیران این عرصه ارائه و عنوان کرد: در صورت 
سطح  زنجیره  مدیریت  و  همگرایی  برای  انجمن  این  تشکیل 
خواهد  حمایت  قطعا  انجمن  این  عضو  شرکتهای  از  عرضه، 

شد.

حوزه  گذشته  در  اینکه  بیان  با  گیلان  در  ولی فقیه  نماینده 
بود،  مواجه  زیادی  مشکلات  با  استان  در  درمان  و  بهداشت 
حوزه  این  در  گذاری ها  سرمایه  و  امکانات  توسعه  با  گفت: 
منطقه  از کشورهای حاشیه خزر و دیگر کشورهای  هم اینک 
سفر  استان  این  به  ناباروری  درمانهای  ویژه  به  درمان  برای 

می کنند. 
آیت الله رسول فلاحتی در دیدار با اعضای هیات مدیره سازمان 
و  زحمات  اینکه  بر  تاکید  با  رشت  شهرستان  پزشکی  نظام 
تلاش های دولت  سیزدهم در حوزه بهداشت و درمان ستودنی 
است، اظهار کرد: طی این سالها بخشی از مشکلات گیلان در 

این حوزه و کمبود زیرساخت ها و امکانات رفع شده است.
وی در ادامه عنوان کرد: نه تنها در این دولت بلکه با پیروزی 
بهداشت  انقلاب اسلامی، سرمایه گذاری در حوزه  شکوهمند 
و درمان افزایش یافت چنانکه بر اساس آمارها طی بیش از ۴ 
دهه گذشته حجم سرمایه گذاری در این بخش ۱۰۰ برابر شده 

و این امر موجب افزایش امید به زندگی از ۵۰ به ۷۵ سال و 
ارتقاء سطح بهداشت و سلامت جامعه شده است.

اسلامی؛  انقلاب  شکوهمند  پیروزی  از  پس  کرد:  بیان  وی 
خدمات شایسته ای در حوزه بهداشت و درمان به مردم ارائه 

شد و دایم بر سطح این خدمات افزوده شده و می شود.
وی اظهار کرد: قبل از انقلاب شاهد حضور پزشکان عمومی 

خارجی در گیلان و ایران بودیم اما هم اینک ۷۰ هزار پزشک 
متخصص ایرانی در حال ارائه  خدمت به مردم هستند.

نماینده ولی فقیه در گیلان اضافه کرد: پیچیده ترین عمل های 
پزشکان  توسط  گیلان  استان  نیز  و  کشور  داخل  در  جراحی 

مجرب ایرانی انجام می شود.
وی افزود: بیش از ۹۰ درصد داروهای درمانی در کشور تولید 
می شود این در حالی است که قبل از انقلاب در تمامی این 

موارد وابسته  به کشورهای خارجی بودیم.
نماینده ولی فقیه در گیلان ضمن تبریک روز پزشک بیان کرد: 
مردم به علم و دانش پزشکان ایمان و اعتماد دارند؛ این قشر 

نزد مردم از احترام خاصی برخوردار هستند.
اول شهریور همزمان با زادروز بوعلی سینا، به پاس خدمات 
وی به علم پزشکی، تالیفات و فعالیتهای ارزشمند وی در این 
رشته و نیز بزرگداشت پزشکان این قشر خدوم، روز پزشک 

نام گذاری شده است.

در نشست مدیران دولتی روسیه با سیاهکار زاده مطرح شد

تبدیل منطقه آزاد انزلی به مرکز تأمین کالاهای اساسی کشور

مدیر کل صمت گیلان: 

کد بورسی خریداران سیمان گیلان در صورت تخلف مسدود می شود

امام جمعه رشت:

گیلان مرکز درمان ناباروری برای کشورهای حاشیه خزر است

معاون امور صنایع و معادن اداره کل صنعت، معدن و تجارت 
گیلان با ابراز نگرانی از روند تخصیص ارز بنگاه های اقتصادی 
استان گفت: در پنج ماه نخست سال ۱۴۰۳ بنگاه های اقتصادی 
گیلان تنها موفق به جذب ۲۰ درصد از ارز مورد نیاز شده اند. 

سعید اخلاقی در گفت و گو با ایرنا گفت: اواخر سال گذشته و 
امسال وزارت صمت در پاسخ به محدودیت های ارزی موجود 
و شفاف سازی روند تخصیص و تامین ارز، دستورالعملی ابلاغ 
برای  تولیدی  واحدهای   ۱۴۰۳ سال  از  آن  براساس  که  کرد 
دریافت خدمات از وزارت صمت بویژه در بخش ثبت سفارش 

و تخفیف ارز باید سقف برنامه تولید خود را اعلام کنند.
تولیدی  واحدهای  تا  شد  صادر  ابلاغیه  این  داد:  ادامه  وی 
و  داده  ارائه  خود  صنعتی  واحد  تولید  بینی  پیش  از  برآوردی 
از سوی  انجام شود  ثبت سفارش  بررسی  با آن روند  متناسب 
صمت  وزارت  برای  هایی  محدودیت  نیز  مرکزی  بانک  دیگر 
بیشتری  دقت  با  صنعتی  واحدهای  درخواست  که  کرد  اعلام 

بررسی و انجام شود.
اخلاقی گفت: ولی این محدودیت ها به شکلی پیش رفت که 
با کندی  به دلایل مختلف  ارز در سال جاری  روند تخصیص 
پنج  با گذشت  اکنون  که  ای  گونه  به  همراه شد  توجهی  قابل 
با  متناسب  نتوانستند  تولیدی  از واحدهای  بسیاری  از سال  ماه 
نیازشان به منابع ارزی مورد نیاز دست یابند و برآیند واردات و 

ترخیص کالا به موقع انجام شود. 
مورد  ارز  تامین  در  صنعتی  واحدهای  ناکامی  دلایل  اخلاقی 
تولیدی،  واحدهای  ناآشنایی  و  سامانه ای  مشکلات  را  نیاز 
بانک مرکزی و وزارت صمت با رویه جدید دانست و افزود: 
ناهماهنگی ها و ابهامات این دستورالعمل موجب شده واحدهای 
تولیدی و صنعتی با محدودیت هایی درخصوص واردات ماشین 
آلات مورد نیاز خود مواجه شده و امکان ثبت سفارش آنها برای 
منوط  امر  این  و  نبوده  امکانپذیر   ۱۴۰۳ سال  در  تولید  خطوط 

به تعیین تکلیف درخواست های باقیمانده از سال گذشته شود.
واحدهای  برخی  که  است  حالی  در  این  کرد:  تصریح  وی 
برای تکمیل طرح های توسعه ای خود  شاخص و پیشرو استان 
نیازمند ورود و نصب تجهیزات مربوطه هستند و چنانچه گره 
موجود در این فرآیند حل نشود نه تنها برنامه زمان بندی پروژه 
محقق نخواهد شد بلکه می تواند توجیه پذیری اقتصادی آن را 

نیز به خطر اندازد.
معاون امور صنایع و معادن اداره کل صنعت، معدن و تجارت 
گیلان مهمترین مشکل ایجاد شده پس از اعمال این دستوالعمل 
با  بانک مرکزی  اعلام کرد و گفت:  ارزی  منابع  را محدودیت 
این ابلاغیه وزارت صمت را مجبور به اولویت بندی و مدیریت 
راستای  در  نیز  صمت  وزارت  و  کرده  ارز  تخصیص  سقف 
همکاری با بانک مرکزی اقدام به اولویت بندی نیازهای ارزی 

کرده است.
وی این اقدام را که به منظور ایجاد شفافیت در مسیر تخصیص 
این دستورالعمل  با  اظهار کرد:  و  است، ستود  انجام شده  ارز 
توان  از  استفاده  و  ثبت سفارش غیرضروری جلوگیری شد  از 
بخش داخلی مورد تاکید قرار گرفت اما در عمل شاهدیم روند 
تخصیص و تامین ارز نسبت به مدت مشابه سال قبل با افت قابل 

توجهی مواجه شده است.
موجودی  است  گزارش ها حاکی  واقع  در  کرد:  تاکید  اخلاقی 
نیازمند تامین  مواد اولیه و قطعات متوسط در کارخانجات که 
ارز است، کاهش قابل ملاحظه ای دارد و فرآیندهای تامین زمانبر 

است و دغدغه هایی را موجب شده است.
جمله  از  زیادی  دشواری های  با  تولید  بخش  گفت:  وی 
محدودیت مصرف برق در سال جاری مواجه بوده که این امر 
تبعات منفی زیادی را برای آنها در بر داشته است و متاسفانه 
هم  صنعتی  بنگاههای  نیاز  مورد  ارز  تامین  و  تخصیص  روند 
نگران کننده است بطوریکه مقایسه آن با مدت زمان مشابه در 
سال گذشته بیانگر افت شدید تامین ارز واردات مواد اولیه و 

قطعات حد واسط)واسطه ای( است.
وی تذکر داد: طبق گزارش های دریافتی به نظر می رسد مقادیر 
موجودی انبار و یا محموله های آماده ترخیص برخی واحدها 
که غالبا از شرکت های مهم و اثرگذار استان محسوب می شوند، 
شرایط مناسبی ندارد و در صورت عدم چاره اندیشی سریع و 
بهنگام توسط بانک مرکزی و وزارت صمت توقف خطوط تولید 

و تعطیلی واحدها در آینده نزدیک محتمل است.
وی اظهار کرد: گیلان در حوزه های مختلفی مانند لوازم خانگی 
و قطعه سازی خودرو، برخی صنایع شیمیایی و غذایی حداقل 
۵۰ واحد شاخص و صاحب برند دارد که اگر مشکل تامین ارز 
مورد نیاز آنها به فوریت برطرف نشود این واحدها ممکن است 
در هفته ها و ماه های آینده با مشکل مواجه شوند و بخش صنعت 

استان به شدت تحت تاثیر قرار می گیرد.
این مسئول، نیاز ارزی زیرمجموعه اداره کل صنعت و معدن و 
افزود:  میلیون دلار اعلام کرد و  تجارت گیلان را حدود ۸۰۰ 
در پنج ماه نخست سال ۱۴۰۳ آنچه به طور واقعی در خصوص 
تامین ارز اتفاق افتاده کارخانجات کمتر از ۲۰ درصد ارز مورد 
نیاز خود را دریافت کرده اند و باتوجه به اینکه این واحدهای 
تولیدی در۶ ماه اول سال اقدام به ثبت سفارش و خرید از طرف 
خارجی می کنند این مقدار ارز تامین شده نگران کننده است و 
اگر موانع برطرف نشود در نیمه دوم سال با افت شدید موجودی 

مواجه خواهیم شد. 
وی تصریح کرد: هم اکنون ۵۰ واحدهای تولیدی شاخص استان 
با حدود ۱۵ تا ۲۰ هزار کارگر با این مشکل مواجهند که از این 
نقصان  درصورت  و  دارند  صادراتی  فعالیت  واحد   ۳۰ تعداد 
در زنجیره تامین ارز، بازارهای صادراتی آنها به خطر افتاده و 

دست می رود. 

مدیرکل محیط زیست گیلان خبر داد
شناگاه فاقد پرچم، آلوده است؛ 

پرچم های آبی نشانه شناگرهای سالم
فاز  اجرای  از  گیلان  استان  زیست  محیط  مدیرکل حفاظت 
اول طرح پرچم گذاری شناگاهای سواحل شمالی کشور از 

طرح  سالم سازی جفرود در منطقه آزاد انزلی خبر داد.
مشترک  همکاری  تفاهم نامه  به  اشاره  با  عشوری  حمزه 
محیط  حفاظت  سازمان  و  بهداشت  وزارت  کشور،  وزارت 
اظهار  کشور،  شناگاه های  پرچم گذاری  منظور  به  زیست 
از  کشور  شناگاه های  پرچم گذاری  طرح  نخست  فاز  کرد: 
طرح  سالم سازی جفرود در منطقه آزاد انزلی با حضور امید 
دریایی  آلودگی های  با  مقابله  و  بررسی  کل  مدیر  صدیقی 
مدیر  نیازمند  مهدی  محمد  زیست،  محیط  حفاظت  سازمان 
مدیران  گیلان،  استانداری  فرهنگی  و  اجتماعی  امور  کل 
پزشکی  علوم  دانشگاه  نماینده  و  انزلی  آزاد  منطقه  سازمان 

آغاز شد.
طرح  یا  شناگاه ها  سالم سازی  طرح  طبق  افزود:  وی 
شوند  تایید  سلامت  نظر  از  که  شناگاه هایی  پرچم گذاری، 

مزین به پرچم های آبی می شوند.
مدیرکل حفاظت محیط  زیست گیلان گفت: این اقدام رقابت 
سالمی را برای سرمایه گذاران و مدیران شناگاه ها و اطمینان 
خاطر برای گردشگران و هم وطنان عزیز به منظور استفاده از 

سواحل پاک و شناگاه های پاک ایجاد می کند.
و  بازرسی  پایش،  گذشته  سال  چند  در  اینکه  بیان  با  وی 
بر وضعیت  اداره کل حفاظت محیط زیست گیلان  نظارت 
طرح های سالم سازی و شناگاه های ساحلی انجام شده است، 
گفت: عامل اصلی تاثیرگذار در آلودگی میکروبی شناگاه ها 

تخلیه فاضلاب های تصفیه نشده است.
امید صدیقی مدیرکل بررسی و مقابله با آلودگی های دریایی 
سازمان حفاظت محیط زیست گفت: با توجه به بازدید بیش 
دریای  سواحل  از  کشور  گردشگران  درصد   ۷۰ تا   ۶۰ از 
محیط  حفاظت  سازمان  اصلی  اولویت های  از  یکی  خزر، 
باشد  می  ها  شناگاه  و  سواحل  در  آلودگی  کاهش  زیست 
ضمن اینکه سلامت مردم از اهمیت بسیار بالایی برخوردار 
است. در همین راستا در سال جدید تفاهم نامه بین وزارت 
کشور، وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی و سازمان 
حفاظت محیط زیست که در سال های گذشته منعقد شده 
بود، به روز گردید و برای اولین بار در سواحل شمالی طرح 
پرچم گذاری شناگاها در ساحل جفرود در منطقه آزاد انزلی 

آغاز شد.
وی افزود: از جمله وظایف سازمان حفاظت محیط زیست 
پایش و نظارت برای رعایت ضوابط و استانداردهای زیست 

محیطی در این شناگاه است.
فرهنگی  و  اجتماعی  امور  کل  مدیر  نیازمند  مهدی  محمد 
استانداری نیز در حاشیه این مراسم گفت: در راستای ایجاد 
سواحل پاک و بهداشتی برای میهمانان و گردشگرانی که از 
سازمان حفاظت  همکاری  با  می کنند  استفاده  شناگاه ها  این 
محیط زیست و مجموعه دانشگاه علوم پزشکی امروز پرچم 
گذاری و نشانه گذاری سلامت دریا برای مهمانان با نصب 

پرچم آبی انجام شد.
وی افزود: در همین راستا در ستاد ساماندهی سواحل گیلان 
نیز تمام تلاش بر این مبناست که با آگاهی و آموزش شناگاه 
های پاک را جهت استفاده گردشگران و مهمانان معرفی کنیم 

تا مسافران با اطمینان بیشتری از این سواحل استفاده کنند.

مدیرکل کتابخانه های عمومی گیلان 
خبر داد

نامگذاری کتابخانه مرکزی رشت به نام 
شهید آیت الله رئیسی )شهید جمهور(

 یاسر تقوی، مدیرکل کتابخانه های عمومی استان در مصاحبه 
مرکزی  کتابخانه  نامگذاری  از  تازه  زنده صبح  برنامه  با  تلفنی 

رشت به نام شهید آیت الله رئیسی )شهید جمهور( سخن گفت.
این  جریان  در  گیلان،  استان  عمومی  کتابخانه های  مدیرکل 
باران،  استانی  شبکه  تازه  صبح  زنده  برنامه  با  تلفنی  مصاحبه 
ضمن ارائه گزارشی از مراحل پیشرفت این پروژه بزرگ فرهنگی 
استان، از بخش های مختلف این کتابخانه از جمله، بخش مخزن، 
بانوان، بخش گالری، بخش گویا  بخش سالن مطالعه آقایان و 
با  و..  فرهیختگان  بخش  مطالعه خصوصی،  سالن های  بریل،  و 
عمومی کشور سخن  کتابخانه های  نهاد  از سوی  هزینه  صرف 

گفت.
و  کشور  عمومی  کتابخانه های  نهاد  مجوز  به  همچنین  تقوی 
مصوبه جلسه انجمن کتابخانه های عمومی استان در نامگذاری 
)شهید  رئیسی  آیت الله  شهید  نام  به  رشت  مرکزی  کتابخانه 
تابلو سر در ورودی کتابخانه مرکزی اشاره  جمهور( و نصب 

کرد.
گفتنی است این کتابخانه در مراحل پایانی جهت بهره برداری 
می باشد و در صورت نصب انشعاب برق، امکان بهره برداری 

کامل از این پروژه بزرگ فرهنگی استان وجود دارد.

داشت:  اظهار  گیلان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
استان  آبرسانی در حوزۀ روستایی ۱۱ شهرستان  ۱۶ پروژۀ 
گیلان، طی هفته دولت سال جاری به بهره برداری می رسد. 
»علیرضا غیاثی« مدیرعامل شرکت آبفای گیلان اظهار داشت: 
در راستای بهره مندی روستاییان عزیز از نعمت آب شرب 
محرومیت  طرح  اجرای  همچنین  و  پایدار  بهداشتی،  سالم، 
زدایی، ۱۶ پروژه آبرسانی روستایی در ۱۱ شهرستان گیلان، 
سال  دولت  هفته  در  ریال  میلیارد   ۵۴۰ بر  بالغ  اعتباری  با 

جاری به بهره برداری خواهد رسید.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب گیلان؛ جامعۀ بهره مند از 
اجرای این پروژه ها را ۵۷ روستا با جمعیتی معادل ۴۸ هزار 
و ۲۷۳ نفر ذکر کرد و گفت: اصلاح و توسعه شبکه توزیع 
به طول بیش از ۴۶ کیلومتر؛ اجرای لوله گذاری خط انتقال 
آب شرب به طول بیش از ۱۱ کیلومتر در روستاهای پائین 
شهرستان  گردویشه  روستای  تالش،  شهرستان  لیسار  دست 
رودبار، روستای احمد آباد شهرستان رودسر، و روستاهای 
خانه کنار و ملکسر شهرستان صومعه سرا؛ بهسازی ۵ دهنه 
چشمه، احداث ۸ باب مخزن ذخیره آب شرب با حجم ۲ 
هزار و ۴۴۰ مترمکعب، حفر ۴ حلقه چاه و احداث ۲ باب 
ایستگاه پمپاژ با ظرفیت ۱۶.۵ لیتر بر ثانیه را احجام عملیاتی 

این ۱۶ پروژه می باشد.

مدیرعامل آبفای گیلان خبر داد
بهره مندی ۵۷ روستا از افتتاح پروژه های 

آبرسانی همزمان با هفته دولت

مدیر نظارت و اعتباربخشی دانشگاه علوم پزشکی گیلان از 
دهنده خدمات  ارائه  غیرمجاز  زیبایی  کلینیک  تعطیلی یک 

پوست، مو و زیبای در شهر رشت خبر داد.
دکتر »زهره تیموری« مدیر نظارت و اعتباربخشی دانشگاه 
بر  نظارت  اداره  کارشناسان  پیگیری های  با  کرد:  اظهار 
غیرمجاز  مرکز  یک   ، دانشگاه  درمان  معاونت  درمان 
رشت  شهر  در  زیبایی  و  مو  پوست،  خدمات  دهنده  ارائه 
شناسایی، پلمب و پرونده جهت رسیدگی به مراجع قضایی 

ارجاع شد.
دکتر تیموری تصریح کرد: این مرکز به دلیل نداشتن مجوز 
غیر  و  فاقد صلاحیت  افراد  بکارگیری  همچنین  و  فعالیت 

متخصص تا اطلاع ثانونی پلمب و تعطیل خواهد بود.
مدیر نظارت و اعتباربخشی دانشگاه افزود: کلیه موسسات 
پزشکی اعم از کلینیک های زیبایی، درمانگاه ها و مراکز 
جراحی محدود باید پروانه بهره برداری و یا پروانه مسئول 
استفاده  و  دهند  قرار  عموم  دید  معرض  در  را  مرکز  فنی 
دریافت  بدون  درمانی  دستگاه های  و  تجهیزات  هرگونه  از 
مجوز های قانونی ممنوع می باشد و هیچ شخصی نمی تواند 
بدون داشتن تخصص و مجوز های لازم، از این دستگاه ها 

برای درمان بیماران استفاده کند.

پلمب یک کلینیک زیبایی غیرمجاز 
در شهر رشت



پایان ۴۱ سال چشم انتظاری مادر 
در انتهای راه بی بازگشت

تذکر شهید »عبدالله نوریان« به 
رزمندگان پس از شهادت

حلقه  او  دور  خانواده اش  می آورند،  که  را  محسن«  »سید 
آغوش  در  و  درآورده  تابوت  از  را  پیکرش  و  می زنند 
چشم   سال   ۴۱ که  شهید  مادر  میان  این  در  اما  می گیرند؛ 

انتظار فرزندش بوده، حال و هوای دیگری دارد.
دیار  و  شهر  به  گمگشته،  لاله ای  که  می دهند  خبر  هم  باز 
چراغ های  دوباره  هم  این بار  بنابراین  است؛  بازگشته  خود 
حسینیه معراج الشهدای تهران برای برگزاری مراسم وداع با 
شهیدی روشن می شود تا دوباره خانواده ای در آن حسینیه، 
شهید خود را که حالا چند تکه استخوان بیشتر از او باقی 

نمانده، پس از سال ها چشم انتظاری در آغوش بگیرند.
شهداست؛  زیارتگاه  همیشه  همانند  معراج الشهداء  حسینیه 
زمانی که به آن جا می روم، چند تابوت سه رنگ شهید گمنام 
روی هم قرار داده شده و هرکسی که برای وداع با »سید 
او  تابوت  تا  است  منتظر  و  آمده  لواسانی«  غریبیان  محسن 
گمنام  شهدای  برای  هم  فاتحه ای  بیاورند،  وداع  برای  را 
می خواند؛ آخر هرکس سید محسن را می شناسد، سال های 
سال آن حس و حال چشم انتظاری خانواده شهدای گمنام 
را درک کرده است؛ چراکه سید محسن هم از سال ۱۳۶۲ 
که به شهادت رسید تا حالا که قرار است خانواده اش با او 

وداع کنند، گمنام بوده است.
حلقه  او  دور  خانواده اش  می آورند،  که  را  محسن«  »سید 
آغوش  در  و  درآورده  تابوت  از  را  پیکرش  و  می زنند 
می گیرند؛ اما در این میان، »سیده نرگس غریبیان لواسانی« 
مادر شهید که نزدیک به ۴۲ سال چشم انتظار فرزندش بوده 
است، حال و هوای دیگری دارد؛ این را زمانی که شهید را 
در آغوش او می گذارند، می فهمم؛ مادری که سال های سال 
است،  می آمده  معراج الشهداء  به  می آوردند،  هروقت شهید 

تا شاید نام و نشانی از فرزند شهید خود بیابد!
مادر در مراسم وصال با فرزند شهید ۱۸ ساله خود، اگرچه 
چشم انتظاری  سال ها  از  پس  را  خود  فرزند  کفن  وقتی 
می بیند، بی قراری مادرانه می کند؛ اما آن قدر باصلابت است 
که پس از پایان مراسم، از همه کسانی که در مراسم حضور 
پیدا کرده اند، خصوصاً اصحاب رسانه تشکر می کند؛ وقتی 
از  جمعی  حضور  در  می بینم،  را  شهید  مادر  این  صلابت 
اقوام شهید، از ایشان می خواهم تا کمی از فرزندش روایت 
محسن  سید  از  خود،  صلابت  همان  با  هم  ایشان  و  کند 

می گوید.
و  رسیده  دل خود  مراد  به  سال   ۴۱ از  پس  حالا  که  مادر 
که  لحظه ای  از  ابتدا  است،  یافته  را  خود  گمگشته  یوسف 
سید محسن می خواست به جبهه برود، می گوید؛ از اصرار ها 
و جمله تأثیرگذاری که او به مادرش گفت؛ از لحظه ای که 
او را علی اکبرِ حسین )ع( سپرد و از پاسخی که فرزندش به 
او داد و گفت: این راهی که من می روم، راه برگشت نیست!

از  را  روایت  لواسانی  غریبیان  محسن  سید  شهید  مادر 
شروع  برود،  جبهه  به  داشت  اصرار  فرزندش  که  آن جایی 
به جبهه  می کند و می گوید: سید محسن وقتی می خواست 
بود،  کوچک  خیلی  چون  اما  رفت؛  مسجد  چند  به  برود، 
مسجد  از  این که  تا  کنند  اعزام  را  او  که  نمی کردند  قبول 
بچه  این  که  گفتند  و  آمدند  ما  منزل  به  تهران  جوادالأئمه 
که  گفت  پدرش  ببریم؛  جبهه  به  را  او  که  می کند  اصرار 
فرزند  هم  آن ها  یک نفر  می روند،  جبهه  به  دارند  »این همه 
من. هرچه صلاح خودش است، ما هم می گوییم که هنوز 
کوچکی و زود است که به جبهه بروی؛ اما او می گوید آب 

که می توانم دست رزمندگان بدهم!«.
مادر درحالی که برخی اطرافیان هنوز اشک از چشمان آن ها 
جاری است، روایت خود را این گونه ادامه می دهد: وقتی به 
جبهه اعزام شد، برای فراگیری دوره آموزشی یک ماه به یزد 
رفت و بعد از یک ماه هم به کلانتری صفا آمد و در آن جا 
نیز دوره دید؛ سپس آمد و به من گفت که »مادر! همه دارند 
به جبهه می روند، من بروم یا نروم؟«. گفتم: »مادر هنوز زود 
است که تو بروی«. گفت: »مادر! من الان رفتم به ۱۸ سال؛ 
بروم«.  بده که  اجازه  بدهم،  به رزمندگان  آب که می توانم 
گفتم: »من اجازه می دهم؛ اما دلم نمی آید که بروی«. گفت: 
رسول  حضرت  جدم  حضور  در  من  ندهی،  اجازه  »اگر 
مادرم  که  می گویم  و  گرفت  خواهم  را  تو  جلوی  )ص( 
نگذاشت به جبهه بروم«؛ لذا زدم به پشت او و گفتم: »مادر 
برو، من تو را به علی اکبرِ حسین )ع( سپردم؛ ولی قول بده 
که برگردی«؛ اما او گفت: »مادر! برگشتنم دیگر با خداست؛ 

این راهی که من می روم، راه برگشت نیست«.
رفت بلیط گرفت و به جبهه رفت و سه ماه در سرپل ذهاب 
بود؛ بعد از سه ماه برگشت؛ آن  روز ها بچه خواهر من تازه 
دوباره  که  روز   ۱۲  -  ۱۰ از  بعد  بنابراین  بود؛  شهید شده 
گفت می خواهم به جبهه بروم، گفتم: »مادر! صبر کن چهلم 
ابوالفضل بشود، بعداً برو!«، گفت: »نه آنها یک شهید در راه 
خدا دادند؛ اما تو چهار فرزند داری و یکی از آنها را باید 
همانند خمس در راه خدا بدهی«؛ آن جا بود که گفتم: »برو 

مادر! خداوند پشت و پناهت«.
رد  قرآن  زیر  از  مرتبه  سه  را  او  برود،  می خواست  وقتی 
کردم. وقتی به سر کوچه رسید، دویدم و به تاکسی رسیدم 
»با  گفت:  نه؟«،  یا  برمی گردی  جان!  »محسن  گفتم:  و 
شهید  اگر  »حداقل  گفتم  برنگردم«.  یا  برگردم  که  خداست 
شدی، به دوستانت بگو که پیکرت را برای من برگردانند و 
نباش« و رفت... سه ماه  »منتظر من  اسیر هم نشو!«. گفت: 

جبهه بود؛ در این مدت هم چندبار نامه اش آمد«.
شنیدن  لحظه  به  لواسانی  غریبیان  محسن  سید  شهید  مادر 
که  همان صلابتی  با  و  کرده  اشاره  فرزندش  شهادت  خبر 
به  داشتم  من  می کند:  روایت  این گونه  را  ماجرا  داشت، 
عروس  به  که  دیدم  را  اقوام  از  یکی  که  می رفتم  امامزاده 
خود می گفت »سید محسن شهید شده است«، تا این جمله 
را شنیدم، خودم را عقب کشیدم که من را نبینند، وقتی آنها 
رد شدند، در امامزاده به همسرم گفتم که »سید محسن شهید 
شده است«؛ اما او تعجب کرد. وقتی به منزل آمدیم، گفت 
چه کسی این حرف را گفته است؟ گفتم از اقوام شنیده ام... 
نامه ای  پیگیری کردیم، متوجه شدیم  زمانی که موضوع را 
لذا  شهید...  گیرنده:  است:  شده  نوشته  آن  روی  که  آمده 
آن جا فهمیدیم که سید محسن شهید شده است و بعد از آن 
چند نفر سمت فکه رفتند تا پیکر سید محسن را برگردانند 
که شهید هم دادند؛ اما نتوانستند.شهید گمنامی که سرانجام 

به محل چشم انتظاری مادرش آمد
او  سال های چشم انتظاری  روایت  شهید،  مادر  آخر  روایت 
و سرگذشت اغلب مادران شهدایی است که پیکر عزیزشان 
برنگشته است. سیده نرگس غریبیان لواسانی می گوید: وقتی 
می گفتم  می زد،  زنگ  تلفن  هربار  بود،  برنگشته  پیکرش 
می گفتم  می زد،  را  حیاط  زنگ  کسی  هربار  آمد؛  محسن 
هرچه  سال   ۱۵ تا  و  بودم  او  منتظر  همیشه  و  آمد  محسن 
آن جا  به  می آوردند،  معراج الشهداء  به  را  شهدا  پیکر های 
می رفتم تا ببینم که پیکر او برگشته است یا نه؟ تا این که به 
من گفتند مادر جان آن قدر اینجا نیا! شماره تلفن بگذار اگر 

پیکر شهیدت را آوردند با شما تماس می گیریم.

که  است  حرم  مدافع  معروف  شهدای  از  قربانخانی«  »مجید 
سرگذشت پر فراز و نشیب زندگی عاقبت بخیرانه وی دل های 

بسیاری را به خود متوجه کرده است.
که  است  حرم  مدافع  معروف  شهدای  از  قربانخانی«  »مجید   
سرگذشت پر فراز و نشیب زندگی عاقبت بخیرانه وی دل های 
بسیاری را به این فقید سعید جلب کرده به طوری که به دلیل 

سبک خاص زندگی اش، چراغ راه سرگشتگان بسیاری 
شده است.

تهران  یافت آباد  محله  در   ۶۹ سال  مرداد  مجید سی ام 
چشم به جهان گشود و مهربانی، دلسوزی، خاکی بودن، 
ویژگی هایی  جمله  از  بودن  انرژی  پر  و  شوخ طبعی 
است که اطرافیان برای اخلاق و رفتار او برشمرده اند. 
رعایت حلال و حرام در کسب و کار، خوش قولی و 
صداقت، شجاعت و غیرت نسبت به خانواده و خاندان 
عصمت و طهارت )ع( نیز سجایایی بود که بر کمال و 
بزرگی این شهید سعید افزوده بود. به اعتراف دوستان 
و آشنایان کمک به نیازمندان، خوش رویی و دست و 

دل بازی بیش از پیش او را محبوب کرده بود.
در شرح احوالات مجید سخن بسیار رفته است. شاید 
بتوان او را در زمره جوانان امروزی دانست که ظاهری 

برخلاف باطن خود دارند، ظاهری که می تواند هرکسی را به 
اشتباه بیندازد.  

پدرمجید هم بعد از خال کوبی دست مجید به او واکنش نشان 
می دهد و مجید شب را خانه نمی آید، اما قهر کردن او هم مثل 
ازشهادت  قبل  ماه   ۶ برای  است: خال کوبی  خودش عجیب 
مجید است. می گفت پشیمان شدم؛ می گفت چرا تکرار می کنید 

یک بار گفتید خجالت کشیدم. دیگر نگویید.
جبهه  عازم  داوطلبانه  درونی،  تحول  یک  از  بعد  ماه  دی   ۱۲
سوریه شد، اما شب قبل با خنده و شوخی خانواده را آماده 
پذیرش عزیمت خود به جبهه مقاومت کرده بود تا شاید بار 
فقدان خود در جمع خانواده را سبک تر کرده باشد. شب قبل 
دارم  من  مثلا  الکی  گفت  و  پوشید  را  رزمش  لباس  رفتن  از 
میرم و قرآن آورد تا مادرو پدرش از زیر قرآن ردش کردند 
نگفتم  الکی  گفت  انداختن  از عکس  بعد  و  گرفتند  و عکس 

همین فردا عازمم.
خبر  اول  ماه  چهار  است:  گفته  مصاحبه ای  در  شهید  مادر 
متوجه  که  بعد ها  برود،  سوریه  به  می خواهد  مجید  نداشتیم 
شدیم می دیدیم مجید می خواست ما را راضی کند که به این 
را  فرزندش  ازدواج  آروزی  مادری  پدر  هر  خب  برود  نبرد 
دارد؛ برای پسرمان به خواستگاری رفته بودیم و مراحل آخر 
را طی می کردیم که برادر بنده فوت کرد و آخرش هم بدون 

خداحافظی به سوریه رفت.
مجید خیلی به خانواده احترام می گذاشت، اما وقتی حضرت 
زهرا )س( را در خواب می بیند که به مجید می گوید که یک 
هفته قبل از اینکه به سوریه بروی می آیی پیش خودم؛ لذا هر 
بکند واقعاً مجید دل کند و هر شب  باشد می تواند دل  کس 
کارش گریه وزاری شده بود و در پیام هایی به دوستش نوشته 
بود که خودم هم نمی دانم چه شده و حضرت زینب با من چه 
کرده که آرام و قرار ندارم و کارم شده قرآن خواندن و گریه 
و زاری؛ مجید چه چیزی در وجودش بود که حضرت زینب 
)س( چنان مجید را می خرد که مجید از همه چیز در دنیا و 

امکانات روز دل بکند.
غریبی  شماره  دادم  زنگ خورد جواب  تلفنم  بود  غروب  دم 
بود؛ مجید بود؛ گفت سوریه هستم و حرم حضرت زینب )س( 
در  نماز خواندم؛  هم  و  الزیاره هستم  نائب  هم  به جای شما 
از رفتنش هم  قبل  بدون خداحافظی رفت و  حالی که مجید 
گفت می روم سوریه؛ من هم گفتم رفتنت با خودت برگشتنت 
با خداست؛ من به مجید گفتم حلالت کردم، مجید با حضرت 
زینب )س( عهد کرده بود که من شهید می شوم، اما پیکرم را 
نمی خواهم کسی ببیند، چون مجید بدنش خالکوبی بود و پس 

۳ سال و ۳ ماه با چند تکه استخوان سوخته و سیاه برگشت.
پدر شهید در سخنانی گفته است: در عملیات سوریه به این 
نفر  به چند  نشینی که می دهند مجید  رزمندگان دستور عقب 
از رزمندگان می گوید که هیچکس حق برگشتن ندارد آمدیم 
از حرم حضرت زینب )س( دفاع کنیم اگر عقب نشینی کنیم 
و  نرفتند  عقب  می گیرد؛  را  منطقه  این  و  می آید  جلو  دشمن 
تا ساعت ۱۶  عملیات می رساند  مقدم  به خط  را  مجید خود 
می گردند  بر  عقب  به  اینها  اینکه  از  بعد  و  می کنند  مقاومت 
نه فشنگ و نه آبی داشتند؛ ساعت ۱۷ و ۳۰ بود که ۱۳ نفر 
شهید شده بودند که ۱۱ پیکر جامانده بود و ۲ پیکر را برگشت 
دادند به عقب؛ مجید شماره تلفن من را به یکی از دوستانش 
داده بود و گفته بود که هر اتفاقی برای من افتاد به این شماره 

اطلاع بدهد.
چطور  که  می کنند  نگاه  دوربین  با  نفر  چند  غروب  همان 

برگردند و پیکر بچه ها را بیاورند عقب؛ یکی از آنها می گوید 
دوربین که نگاه می کردم دیدم یک ماشین آمد و ۳ نفر پیاده 
شدند بچه ها را به رگبار بستند که اولین آنها مجید بود و مجید 
را پشت ماشین انداختند و پیکر او را بردند؛ سال ۹۷ که من 
به سوریه رفتم و نوکری حضرت را می کردم حدود ۱۰ روز 
ماندم و دم غروب بود منتظر هواپیما بودیم به همراه ۲۴ پدر 

شهید  فیلم  من  گفت  آنها  از  یکی  و  آمدند  نفر  دو  که  شهید 
قربان خانی را دارم.

از او خواستم فیلم را ببینم و دیدم. گفت من پیکر آقا مجید را 
دیدم که داعش به درخت آویزان کرده بودند، من نمی دانم چه 
خصومتی با مجید داشتند از آن ۱۱ پیکر فقط مجید را بردند 
که نمی دانم چه کرده بود؛ فرمانده آنها را زده بود که این بدن 

مجید را مثل آبکش تیرباران کرده بودند.
تولد علی اکبر علیه السلام بود که مجید را آورند و ما گفتیم 
زهرا )س(  به حضرت  ما  دفن شود  گمنام  قطعه شهدای  در 

مجید را هدیه دادیم.
تولد حضرت رقیه بود که مجید خاکسپاری شد، ما برای مجید 
هیچوقت سالگرد نمی گیریم تولد می گیریم ما دوست داشتیم 
مجید را در لباس دامادی ببینیم، اما او رفت و داماد آسمانی 
شد برای او تولد می گیریم و برای دختر و پسران بی بضاعت 
و  کردیم  شروع  اول  سال  ندارند  جشن  گرفتن  توانایی  که 
امسال سال چهارم بود که ۴ زوج در روز تولد آقا مجید جشن 
عروسی آنها را می گیریم و تا کنون ۱۰ عروس و داماد با این 
شیوه راهی خانه بخت شدند؛ هر سال یک زوج اضافه می شود 

که در روز تولد مجید جشن شان را می گیریم.
»مجید قربانخانی« ۲۱دی ماه سال ۹۴ به دست تروریست های 
تکفیری در منطقه خان طومان به فیض شهادت نائل شد و پیکر 
فروردین   ۳۱ شهید  پیکر  سرانجام  ماند.  منطقه  در  مطهرش 
سال ۱۳۹۸ توسط گروه های تفحص شهدا کشف و از طریق 
آزمایش DNA شناسایی شد. از این شهید مدافع حرم به دلیل 
برخی اخلاق های خاص، لوتی مسلک بودن، خالکوبی روی 
به  اعلاء،  عرش  به  رسیدن  تا  یکباره  درونی  تحول  و  دست 
شهدای  »حر«  و  سوزوکی«  »مجید  مجید«،  »داداش  نام های 

مدافع حرم نیز یاد می شود.
مجید  حرم  مدافع  شهید  خواهر  عقد  خطبه  قرائت   **

قربانخانی توسط رهبر معظم انقلاب اسلامی
خطبه عقد خواهر شهید مجید قربانخانی از شهدای مدافع حرم 
که سال ۱۳۹۴ در منطقه خانطومان سوریه به شهادت رسیده 

بود توسط رهبر معظم انقلاب اسلامی قرائت شد.
از  دیگر  تعدادی  همراه  به  قربانخانی  مجید  شهید  خانواده 
ویژه ای  میهمانان  فهرست  در  حرم  مدافع  شهدای  خانواده 
قرار داشتند که صبح روز سه شنبه ۳۰ خرداد مصادف با اول 
ذی حجه سالروز ازدواج حضرت علی علیه السلام و حضرت 
میهمان رهبر  )ره(  امام خمینی  زهرا سلام الله علیها در حسینیه 
معظم انقلاب اسلامی اسلامی، حضرت آیت الله خامنه ای بودند.

خطبه  تا  کردند  درخواست  شهید  خانواده  دیدار  این  در 
انقلاب  معظم  رهبر  توسط  قربانخانی  زینب  دخترشان  عقد 
امام خمینی )ره(  ترتیب حسینیه  این  به  اسلامی جاری شود. 
زندگی  شروع  نقطه  خامنه ای  آیت الله  حضرت  توصیه های  و 
نیز  مهریه  و  شد  عطایی  احسان  و  قربانخانی  زینب  مشترک 

به رسم مالوف همیشگی ۱۴ سکه بهار آزادی مقرر شده بود.
رهبر معظم انقلاب اسلامی بعد از جاری شدن خطبه عقد دعا 
بسازید،  »باهم  باشند:  این زوج زندگی شیرینی داشته  کردند 
صفا و صداقت داشته باشید تا زندگی تان شیرین باشد.« این، 

اما همه ماجرا نبود.
حضرت  از  قربانخانی  شهید  پدر  عقد،  خطبه  قرائت  از  پس 
بخواهند  شهید  مادر  از  تا  کرد  درخواست  خامنه ای  آیت الله 
با پاسخ  لباس مشکی خود را عوض کند؛ درخواستی که  تا 
مثبت ایشان روبرو شد: »لباس مشکی را عوض کنید. ما چشم 
حقیقت بین نداریم و نزدیک بین هستیم. اگر چشم حقیقت بین 

داشتیم و جایگاه شهدا را در آن دنیا می دیدیم قطعاً برای آنها 
خوشحالی و شادی می کردیم و عزا نمی گرفتیم.«

رزمنده مدافع حرم مجید قربانخانی، سال ۱۳۹۴ در ۲۵ سالگی 
در خانطومان سوریه شهید شد و پیکر مطهرش سه سال بعد 
یافت آباد در  از منطقه  بازگشت. جوانی  به کشور  از شهادت 
جنوب تهران که به برکت ارادت به اهل بیت )ع( و سفر کربلا 
به درجه  نهایت  یافت و در  تحول روحی و شخصیتی 

رفیع شهادت رسید.
از  که  سحرگاهی  برنامه های  سری  از  من«  »ماه  برنامه 
خود  برنامه  از  قسمتی  می شود،  پخش  سیما  سه  شبکه 
و  مقدس  دفاع  شهدای  مجاهدت های  و  تلاش ها  به  را 
از  تاجیک  جواد  است.  داده  اختصاص  حرم  مدافعان 
راویان دفاع مقدس و سیره شهدا در این برنامه گوشه ای 
برای  را  قربانخانی  مجید  حرم  مدافع  شهید  زندگی  از 
ادامه  در  را  فیلم  این  کشیده است.  تصویر  به  بینندگان 

می بینید.
در  حرم  مدافع  شهدای  از  عباسی  منصور  شهید  دختر 
دست نوشته ای به قصه شهید مجید قربانخانی و شباهتش 
با داستان پدر شهیدش اشاره کرده و نوشته است: وقتی 
آن  خب  خواندم،  پیش  سال  سه  را  بربری  مجید  قصه 
زمان پدر من شهید نشده بود، یاد منصور فرِی خودمان افتادم. 
جوانی که مثل داش مجید اصلا حال و هوای مذهبی نداشت، 
فر  مو های  داشتن  خاطر  به  من،  پدر  غیرتی،  و  بود  لوتی  اما 

معروف بود به منصور فرِی.
منصور فری در جوانی دائم به کویت و بندر عباس می رفت 
اینکه  تا  و خوراک و پوشاک و سیگار برای فروش می آورد 
منصور  و  رسید  شهادت  به  خرمشهر  آزاد سازی  در  برادرش 
فری متحول شد. طبق وصیت برادر، پدر وارد جبهه ها و سپس 

ملحق به سپاه پاسداران شد.
منصور فری بعد از بازنشستگی مدتی سوپر مارکت و سال ها 
بنگاه املاک داشت. مجید بربری ما از قهوه خانه و منصور فری 

از بنگاه املاک راهی سوریه شدند.
نداشته  املاک  مشاورین  به  نسبت  خوبی  دید  خیلی ها  شاید 
باشند، شغلی است بسیار خطرناک که ممکن است با کمترین 
بی توجهی دچار خسران در دنیا و آخرت شوی، حجم پولی 
که در این شغل جابجا می شود بسیار زیاد است، کلاه برداری، 
کلک، قسم دروغ و ... که در این شغل وجود دارد شرایط را 
به گونه ای می کند که سخت می توان از این شغل پاک و سالم 
بیرون آمد. هنر این است که در بستر گناه باشی و آلود نشوی.

نمی کرد  معامله  مردم  با  فقط  املاک  بنگاه  در  عباسی  منصور 
بلکه با خدا معامله می کرد، فقط در حال خرید و فروش خانه 
در دنیا نبود، به دنبال خرید مسکنی در بهشت بود. اگر کسی به 
خاطر قرض و بدهی قصد فروش خانه را داشت تمام تلاشش 
را می کرد تا کمک کند، بدهی پرداخت بشود و خانه به دوش 
نشود، اگر کسی خانه می خرید از طرفین معامله کمیسیون را 
طبق قانون دریافت نمی کرد بلکه طبق رضایت طرفین دریافت 

می کرد، او امین اموال مردم بود.
شهید منصور عباسی

فقط بنگاه املاک نبود، به گفته مردم بنگاه خیریه بود. جهزیه 
عروس آماده می کرد، گرفتاری های خانوادگی رو حل و فصل 
از شهادت، خیلی ها  بعد  ادا می کرد،  را  مردم  می کرد، قرض 
آمدند و گفتند آقای عباسی تا ۲ سال، سه سال، کرایه منزل ما 
را پرداخت می کرد، به تعبیر مقام معظم رهبری شهید عباسی 

حقیقتا معامله گر خوبی بود.
زمانی که سوریه بود، خیلی از مقدس نما ها باور نمی کردند 
عباسی به سوریه رفته باشد و گفته بودند عباسی دائم به دنبال 
از سوریه  بابا  که  اول  بار  از  بعد  است،  درامد  و کسب  دنیا 
مجروح برگشت به او گفته بودند مگر درامد سوریه بیشتر از 

املاک بود که به سوریه رفتی؟!
باور  خیلی ها  بود  رفته  سوریه  به  هم  بربری  مجید  وقتی 
نمی کردند، تا اینکه خبر شهادت منصور فری و مجید بربری، 

در همه جای شهر پیچید.
حر  شد  آن  و  حرم  مدافع  شهدای  مظاهر  بن  حبیب  شد  او 

شهیدان مدافع حرم.
آری، مقدمات شهادت با پوشیدن لباس سپاه و رفتن به سوریه 
با غیرت، انصاف، مهربانی  فراهم نمی شود، مقدمات شهادت 
و دست گیری از ضعیفان و خدمت به پدر و مادر و خانواده 

مهیا می شود.
به ریش نیست برادر، به ریشه است...

به قول شاعر:
ما سینه زدیم بی صدا باریدند

از هر چه که دم زدیم آنها دیدند
ما مدعیان صف اول بودیم

از آخر مجلس شهدا را چیدند

با شکست  و  ایران  به  مجدد  در حمله  بعثی  ارتش  ناکامی  با 
دبیر کل  با تلاش های  و همچنین  مرصاد  عملیات  در  منافقین 
از  پس  ماه  یک  مجبور شد حدود  عراق  دولت  ملل،  سازمان 

پذیرش قطعنامه، آتش بس را در روز ۲۹ مرداد ۱۳۶۷ بپذیرد.
 پس از برگزاری آتش بس بین دو کشور، سازمان ملل پیشنهاد 
کرد که ایران و عراق رو به روی هم بنشینند و مذاکره کنند. در 
چنین شرایطی عراق اصرار به مذاکره مستقیم داشت؛ ولی ایران 

حاضر به مذاکره مستقیم و دوجانبه نبود.
روزی که عراق آتش بس را پذیرفت

مذاکره  اولین دور  آتش بس،  برقراری  از  پنج روز  با گذشت 
به  ایران و عراق در ژنو، روز پنج شنبه )سوم شهریور ۱۳۶۷( 
ملل  نمایندگان سازمان  با حضور  قطعنامه ۵۹۸  اجرای  منظور 
آغاز شد. »خاویر پرز دکوئیار« دبیرکل سازمان ملل با پنج تن 
از دستیارانش و وزرای خارجه ایران و عراق به همراه دستیاران 
خود در پشت یک میز مثلثی شکل نشستند و هیئت های ایرانی و 
عراقی بدون اظهار سلام به یکدیگر، مذاکره خود را آغاز کردند.

از  انجامید، هریک  به طول  این مذاکرات که شش ساعت  در 
طرف های ایرانی و عراقی به هیئت سازمان ملل نگاه می کردند و 
حرف خود را می زدند. به دلیل اصرار عراق برای امتیاز گرفتن 
در مورد اروند و نیز نجات خود از کمیته تعیین متجاوز، این دور 
از مذاکرات ثمری نداشت ولی از آن مقطع زمانی تابوی عدم 
مذاکره ایران و عراق شکسته شد و طرفین به تدریج با هم رو به 

رو شدند و مذاکره کردند.
ایران  نمایندگان  رودرروی  نشست  به  مذاکره  این  از  بخشی 
برای  عراق  این موضوع شرط  زیرا  یافت،  اختصاص  عراق  و 
سریع  لای روبی  بر  عراق  مذاکرات،  ادامه  در  بود.  مذاکره 

اروندرود و آزادی کشتیرانی در خلیج فارس تکیه می کرد. ایران 
هم معتقد بود عقب نشینی نیرو های عراقی از خاک ایران که طبق 
بند اول قطعنامه ۵۹۸ بلافاصله پس از برقراری آتش بس باید 

اجرا می شد، بر لای روبی اروند تقدم دارد.
آن  علاقه  عدم  از  حاکی  مذاکرات،  با  عراق  برخورد  نوع 
کشور به اجرای همه بند های قطعنامه ۵۹۸ بود. در نهایت این 
مذاکرات پس از دو هفته و با ادعای صدام مبنی بر حاکمیت 
بر اروند و بی اعتباری معاهده الجزایر به بن بست رسید. دور 
بعدی مذاکرات ایران و عراق روز یکشنبه )۱۰ مهر ۱۳۶۷( در 
نیویورک در سازمان ملل انجام شد که پس از چند ساعت به 
دلیل عدم پیشرفت، به چند روز بعد موکول شد. این مذاکرات 
در هفته سوم آبان ۱۳۶۷ در ژنو ادامه یافت. نگرانی عراق از 
بند های چهار و شش قطعنامه ۵۹۸ )تعیین کمیته بررسی آغازگر 

جنگ و پرداخت غرامت( بود.
** نامه رئیس جمهور عراق و آغاز مذاکرات مستقیم

انجام  ژنو  و  نیویورک  در  که  مذاکراتی   ۱۳۶۹ سال  اوایل  تا 
می شد، حالات دوی ماراتن را داشت، زیرا عراق در تلاش بود 
تا در جریان مذاکرات، به اهدافی که در جنگ دست نیافته بود، 
برسد؛ بنا بر این در این مذاکرات، نمایندگان دولت عراق، تمام 

ادعا های گذشته خود علیه ایران را مطرح می کردند.
مذاکرات بین ایران و عراق در مدت یک سال و نیم، پیشرفت 
چندانی نداشت و فراز و فرود روابط دو کشور همچنان ادامه 
یافت. پس از این مدت و از آنجا که صدام تصمیم گرفته بود 
با  برابر  اردیبهشت ۱۳۶۹  به کویت لشکرکشی کند، روز اول 
و  رهبری  به  نامه ای  عراق  جمهور  رئیس   ،۱۴۱۰ رمضان   ۲۶
رئیس جمهور ایران نوشت. صدام در این نامه پیشنهاد کرده بود 

ملاقاتی برای مصالحه میان سران دو کشور ایران و عراق در شهر 
مکه انجام شود.برای بررسی این موضوع، عصر روز پنج شنبه 
در  ملی  امنیت  عالی  اردیبهشت ۱۳۶۹( جلسه شورای  )ششم 
حضور رهبری انقلاب تشکیل و تصمیم گرفته شد جواب نامه 
داده شود و در ابتدا، ایران مذاکره در سطح پایین را بپذیرد. آقای 
هاشمی )رئیس جمهور( در پاسخ به نامه، ضمن استقبال از هر 
گونه ابتکار و پیشنهادی که دو کشور را به صلح جامع برساند، 
به رئیس جمهور عراق گوشزد کرد که ادامه اشغال بخشی از 
یا  را در تحصیل صلح جامع، کند  ما  ایران، حرکت  سرزمین 
بی ثمر می کند.ایران تصمیم گرفته بود، مذاکرات در ژنو انجام 
اروپایی سازمان ملل  مقر  ایران و عراق در  نمایندگان  شود و 
با هم گفت وگو کنند و محور صحبت های جمهوری اسلامی، 
اجرای قطعنامه ۵۹۸ باشد.پس از جواب ایران، رئیس جمهور 
عراق طی نامه دیگری در تاریخ ۲۹ اردیبهشت ۱۳۶۹، با پیشنهاد 
ژنو  در  دو کشور  سفیران  واسطه  بدون  مذاکره  بر  مبنی  ایران 
نماینده  عنوان  به  را  تکریتی«  »برزان  برادرش  و  کرد  موافقت 
خود معرفی کرد تا زمینه را برای ملاقات سران دو کشور فراهم 
کند. همچنین صدام در این نامه اصرار کرده بود؛ ملاقات باید 
بین رهبری و رئیس جمهور ایران از یک سو و او و جانشینش از 
سوی دیگر باشد.در مذاکرات ژنو که هر بار حدود هفت ساعت 
طول کشید، دولت عراق به دنبال آن بود که بفهمد اگر عهدنامه 
بپذیرد، چه تحولی در دیدگاه ها و روابط دو کشور  ۱۹۷۵ را 
با عراق آغاز می شود یا نه؟  پدید می آید؟ آیا روابط دوستانه 
در آن زمان برای ایران مشخص نبود که عراق به دنبال حمله به 
کویت است و می خواهد پس از حمله به این کشور مطمئن شود 

که از سوی ایران مورد حمله نظامی قرار نمی گیرد.
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حجت الاسلام »تاج آبادی« خاطره ای را از شهید »عبدالله نوریان« 
برخی  از  شهید  فرمانده  این  ناراحتی  از  که  است  کرده  روایت 
رزمندگان به دلیل سبک شمردن نماز و اسراف بیت المال پس از 
بزرگ ترین وجه  »معنویت«  شهادتش حکایت دارد.وجود مولفه 
و  جنگ ها  دیگر  با  ایران  علیه  هشت ساله  تحمیلی  جنگ  تمایز 
که  را  جنگ  این  توانست  که  است  قدرتمندی  همچنین سلاح 
»دفاع  به  بود،  ما  علیه  نامتقارن  تسلیحاتی، یک جنگ  لحاظ  از 
مقدس« تبدیل کند؛ دفاعی که با وجود برتری تسلیحاتی دشمن، 
سرانجام موجب پیروزی ما شد.اهمیت به نماز و سبک نشمردن 
به عنوان یک واجب شرعی، یکی از ضرورت های استحکام  آن 
معنویت در جبهه ها و توصیه ای بود که فرماندهان دوران هشت 
گوش زد  خود  رزمندگان  به  را  آن  همواره  مقدس  دفاع  سال 
می کردند؛ مثلًا سردار شهید »حسن باقری« دراین باره گفته است: 
نمی خواند،  اول وقت  را  نمازش  نیرویی که  بگویم،  »بی تعارف 
خوب هم نمی جنگد. ما هرچه داریم از معنویت داریم، هرجا که 
ذره ای پشتمان لرزید، به دلیل ضعف توکل مان به خدا بوده است«. 
سخنان شهید »حسن باقری« که به آن اشاره شد، تنها یک وجه 
از توصیه فرماندهان دوران دفاع مقدس مبنی بر اهمیت به نماز و 
سبک نشمردن آن توسط رزمندگان در جبهه هاست و نمونه های 
بسیاری دیگری نیز در این باره، از دیگر فرماندهان روایت شده 
از ضرورت های  یکی  به عنوان  نماز  که  می دهد  نشان  که  است 
استحکام معنویت در جبهه ها، برای آنها بسیار اهمیت داشته است؛ 
عاشورا،  روز  در  نیز  )ع(  سیدالشهداء  حضرت  که  همان گونه 
یارانش  و  ایشان  به سوی  از سوی دشمن  که  تیر هایی  علی رغم 
شلیک می شد، اقامه نماز در مقابل فریب خوردگان لشکر عمرسعد 

را با اهمیت دانستند.
حجت الاسلام والمسلمین »مسعود تاج آبادی« پیشکسوت گردان 
تخریب لشکر ۱۰ سیدالشهداء )ع( در دوران هشت سال دفاع 
نوریان«  »عبدالله  شهید  از  زمینه  همین  در  را  خاطره ای  مقدس، 
که  است  کرده  روایت  لشکر  این  تخریب  گردان  فرمانده شهید 
نشان دهنده ناراحتی این شهید والامقام از سبک شمردن نماز و 
اسراف بیت المال توسط برخی از رزمندگان این گردان حتی پس 
از شهادتش است.حجت الاسلام »تاج آبادی« دراین باره گفته است: 
»یک شب من حاج عبدالله )نوریان( را خواب دیدم؛ حاج عبدالله 
به من گفت که حاج آقا یک چیزی برو به بچه های زاغه بگو، 
گفتم: چی بگم، گفت: آنها در نماز خود سهل انگار شدند، برو با 
آنها صحبت کن نماز بخوانند. مهمات را هدر می دهند، برو بگو 
نکنند!احمد خسروبابایی )راننده و رزمنده گردان  را  این کار ها 
بدهد،  را  زاغه  بچه های  برود غذای  وقتی می خواست  تخریب( 
نماز  امروز می رویم در زاغه  ببر،  با خودت  به او گفتم من هم 
بچه ها  به  خواندیم،  را  نماز  و  زاغه  رفتیم  که  می خوانیم. صبح 
چیزی نگفتم؛ اما شهید »غلامرضا زعفری« را کنار کشیدم و گفتم: 
این جا چه خبر است؟ گفت: هیچی حاج آقا خبری نیست. گفتم: 
وضع نماز چگونه است؟ گفت که بچه ها نماز سخت پا می شوند، 
بعضی مواقع پا نمی شوند و به سختی باید آنها را بیدار کنیم.گفتم: 
نگرانی  همچین  است،  داده  پیامی  همچین  عبدالله  بالأخره حاج 
دارد! همچنین گفتم: بچه ها با مهمات ها چه کار می کنند، گفت: 
هیچی بعضی وقت ها بچه ها بازی می کنند؛ دینامیت ها را می اندازند 
نکنید.  را  این کار ها  گفته که  منفجر می شوند... گفتم حاجی  و 

گفت چشم...«.
توقف برای اقامه نماز

شهید »عبدالله نوریان« همان طور که اقامه نماز رزمندگانش برای 
او بسیار اهمیت داشت؛ خود نیز به افامه نماز آن هم به صورت 
دراین باره  خسروبابایی«  »احمد  می داد؛  اهمیت  بسیار  اول وقت 
روایت کرده است: »شهید عبدالله نوریان به نماز خود خیلی اهمیت 
می داد؛ یک بار در جاده اهواز به اندیمشک بودیم که نزدیک اذان، 
حاج عبدالله گفت که یک جای بایستیم برای نماز. گفتیم این جا 
بیابان است کجا بایستیم، حداقل یک جایی بایستیم که امکاناتی 
باشد. همین طور که داشتیم می رفتیم، یک باره حاج عبدالله گفت 
که اینجا یک بلندگویی هست که احتمالا مسجدی باشد، رفتیم 
و دیدیم که یک حسینیه ای در یک روستایی است؛ لذا نماز خود 
را در آن جا خواندیم. نماز را که خواندیم، متصدی حسینیه یک 
سینی غذا جلوی ما گذاشت و گفت که شما مهمان امام حسین 
باید غذای تان را  اینجا نماز خواندید،  )ع( هستید؛ وقتی آمدید 
هم همین جا بخورید؛ حاج عبدالله هم که نمازش تمام شد، گفت 
که ما مهمان امام حسین )ع( هستیم و غذای امام حسین را هم 
نوریان«  »عبدالله  شهید  دفاع پرس، سردار  گزارش  می خوریم«.به 
چهارم اسفند سال ۱۳۶۴ در عملیات »والفجر هشت« در حالی 
که مسئولیت مهندسی و تخریب لشکر ۱۰ سیدالشهداء )ع( را بر 
عهده داشت، در حین هدایت بلدوزر ها به منظور ایجاد خاکریز 
در منطقه فاو، مورد اصابت خمپاره قرار گرفت و پس از اغمای 
۲ روزه در بیمارستان شهید بقایی اهواز، به شهادت رسید و پیکر 

مطهرش در امامزاده علی اکبر )ع( چیذر آرام گرفت.

در عملیات پدافندی شرهانی چه گذشت؟
در نتیجه عملیات شرهانی که روز ۳۰ مردادماه ۱۳۶۷ انجام شد، 
با به محاصره درآمدن نیرو های خودی، فرمانده ایرانی منطقه در 
به  عراقی  طرف  با  صحبت  جهت  ملل  سازمان  ناظران  حضور 
مواضع عراقی ها مراجعه کرد که در آن محل بازداشت و سپس به 
اسارت درآمد و متعاقب آن ۷۰۰ نفر دیگر از نیرو های ۲۵۰۰ نفری 

حاضر در منطقه به اسارت نیرو های عراقی درآمدند.
 سرانجام بعد از فراز و نشیب های چهارماه اولیه سال ۱۳۶۷، روز 
۲۹ مرداد ماه همان سال آتش بس رسمی بین ایران و عراق آغاز 
شد. وضعیت عمومی تمام مناطق آرام و بدون حادثه گزارش شد.

زمینی  نیروی  از  خراسان   ۷۷ لشکر  تدبیر  شرهانی،  منطقه  در 
ارتش بر این قرار گرفت تا قبل از ۲۹ مرداد ماه ۱۳۶۷ و شروع 
آتش بس، با گردان تجدیدسازمان شده »۷۹۱ تکاور« که از »تیپ 
۴۵« مأموریت گرفته بود؛ مواضعی را در غرب رودخانه دویرج در 
منطقه شرهانی اشغال کند. هرچند این اقدام قبل از شروع آتش بس 
صورت پذیرفت ولی نیرو های عراقی مستقر در منطقه نسبت به 
نحوه استقرار یگان های ایران اعتراض داشته و اظهار داشتند که 
اشغال  بس  آتش  از شروع  بعد  ایران  توسط  اشغال شده  منطقه 
گردیده است. مذاکرات طرفین به نتیجه نرسید و علی رغم آمادگی 
سربازان و افسران برای یک درگیری شدید، به دلیل دستور اکید 
ایران،  توسط  آتش بس  نقض  از  جلوگیری  و  نکردن  تیراندازی 
نیرو های حاضر در منطقه به محاصره ده ها دستگاه تانک عراقی 
ناجوانمردانه  طور  به  جنگ  در  عراق  اقدام  آخرین  و  درآمده 
صورت گرفت.در نتیجه این عملیات که روز ۳۰ مردادماه ۱۳۶۷ 
انجام شد، با به محاصره درآمدن نیرو های خودی، فرمانده ایرانی 
طرف  با  صحبت  جهت  ملل  سازمان  ناظران  حضور  در  منطقه 
عراقی به مواضع عراقی ها مراجعه کرد که در آن محل بازداشت 
و سپس به اسارت درآمد و متعاقب آن ۷۰۰ نفر دیگر از نیرو های 
۲۵۰۰ نفری حاضر در منطقه به اسارت نیرو های عراقی درآمدند.

به مناسبت تولد شهید »قربانخانی«؛

بشارت حضرت زهرا )س( به »حُر مدافعان حرم«

ماجرای رد درخواست صدام برای دیدار با امام
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زمینه  یعنی  مساجد  تقویت 
سازی ظهور منش  و  تبیین روش  در  قم  علمیه  انجمن کلام حوزه   رئیس 

این که علامه عقل را در کنار  بیان  با  فکری علامه مجلسی 
نقل به عنوان منبع دینی قبول داشتند، اظهار کرد: علامه در 
آثار خود بر این نکته تصریح می کند که حکم عقل صریح 
غیر قابل انکار است. او بر همین اساس با ضروری شمردن 
متعال  تبیین صفات خداوند  و  اثبات وجود  در  تفکر  و  نظر 

حداکثر بهره را از ادله عقلی می برد.
علامه  کلامی  روش  و  شخصیت  تبیین  علمی  نشست   
برنجکار  والمسلمین  الاسلام  حجت  ارائه  با  مجلسی)ره( 
دکتر  دبیری  با  و  و کلام  فلسفه  استاد  و  انجمن کلام  رئیس 

علینقی خدایاری پژوهشگر و استاد کلام برگزار شد.
نشست  این  ابتدای  در  برنجکار  والمسلمین  الاسلام  حجت 
های  مؤلفه  و  مجلسی  علامه  فکری  منظومه  به  اشاره  ضمن 
با بیان این که علامه  معرفتی و مبانی روش شناختی ایشان، 
در  و  دارد  ایران  و  شیعه  مسلمانان،  گردن  بر  بزرگی  حق 
علوم اسلامی مانند کلام، فقه، اخلاق، تفسیر، حدیث و علوم 
ادبی، فلسفه و عرفان صاحب نظر بودند، اظهار داشت: اگر 
می  کنیم،  بیان  را  ایشان  تفکر  های  مولفه  و  اصول  بخواهیم 
توانیم به مسئله اعتقاد به اسلام به عنوان دین جامع و کامل 
که برای هدایت انسان در همه ابعاد حیات بشری کافی است 

اشاره نماییم.
دین  عنوان  به  اسلام  مجلسی)ره(  که علامه  این  بیان  با  وی 
انسان  زندگی  های  ساحت  تمام  به  ناظر  که  جامع  و  کامل 
برنامه های پویایی را دارد، می نگرد، خاطرنشان کرد: مولفه 
کامل  دین  که  اسلامی  است  این  مجلسی  علامه  فکر  بعدی 
تلاش  باید  کند  می  تصریح  و  داند  می  فهم  قابل  را  است 
و  نماییم  فهم  درستی  به  را  اسلام  سخن  تا  کنیم  اجتهاد  و 
کتب  بر  علامه  مختلف  شروح  دهیم.  نشان  را  دین  جامعیت 

حدیثی گویای این مطلب است.
فکر  دیگر  مولفه  افزود:  قم  علمیه  کلام حوزه   انجمن  رئیس 
علامه مجلسی این است که قرآن از اهل بیت علیهم السلام 
کنار  را  دیگری  و  اخذ  را  یکی  توان  نمی  و  نیست  جدا 
کریم  قرآن  مفسر  السلام  علیهم  بیت  اهل  که  چرا  گذاشت؛ 
هستند.حجت الاسلام والمسلمین برنجکار به توامانی عقل و 
نقل در اندیشه علامه مجلسی تأکید کرد و ابراز داشت: علامه 
در مواجهه با آیات و روایات اصل را بر رد و نفی قرار نمی 

دهد، بلکه فهم مراد و معنا را اصل قرار می دهد.
وی دفاع همه جانبه و با تمام وجود از معارف وحیانی را از 
شاخصه های فکر علامه مجلسی)ره( دانست و ابراز داشت: 
علامه مجلسی در تمام ابعاد دین قائل به استنباط بوده و به 
شدت مخالف اخباریگری بودند؛ علامه بر اهمیت اجتهاد در 
تمام ابعاد دین تصریح دارد، چرا که اجتهاد فرایندی عقلانی 
ظهور  منصه  به  را  آن  نیز  عمل  در  مجلسی  علامه  که  است 

رسانده است.
رئیس انجمن کلام حوزه  علمیه قم افزود: علامه مجلسی در 
های  اندیشه  و  مبانی  از  اخباری  و  اصولی  های  ملاک  تمام 
علوم  در  اجتهاد  بر  تصریح  تنها  نه  بوده،  برخوردار  اصولی 
اسلامی دارد، بلکه خود نیز به این مهم اهتمام ورزیده است.

فقه و  بودن در بحث  اخباری  یا  این که اصولی  بیان  با  وی 
اصول و موافقت یا مخالفت با فلسفه دو مقوله جدای از هم 
هستند، اظهار داشت که مبارزه با افکار و جریان های بیگانه 

مبارزه  بود؛  مجلسی  علامه  های  شاخصه  دیگر  از  دین  از 
در  علامه  بارز  اقدامات  جمله  از  تصوف  با  عملی  و  علمی 

عمر مبارکشان است.
جایگاه عقل و نقل در منظومه فکری علامه مجلسی

منش  و  روش  تبیین  در  برنجکار  والمسلمین  الاسلام  حجت 
این که علامه عقل را در کنار  بیان  با  فکری علامه مجلسی 
نقل به عنوان منبع دینی قبول داشتند، اظهار کرد: علامه در 
آثار خود بر این نکته تصریح می کند که حکم عقل صریح 
غیر قابل انکار است. او بر همین اساس با ضروری شمردن 
متعال  تبیین صفات خداوند  و  اثبات وجود  در  تفکر  و  نظر 

حداکثر بهره را از ادله عقلی می برد.
وی با بیان این که علامه مجلسی تنها نوع خاصی از عقل را 
به  برای رسیدن  ابراز داشت: علامه عقلی که  قبول نداشتند، 
نیاز از وحی می داند را نمی پذیرد؛ عقلی  حق خود را بی 
که به نقل تنها برای اثبات درستی دیدگاه خود و اخذ تاییدیه 
از شرع مقدس مراجعه می کند و وحی را منبع کشف حقایق 

نمی داند.
رئیس انجمن کلام حوزه  علمیه قم با تاکید بر این که علامه 
مجلسی با عقل منقطع از وحی که از نور هدایت وحی خود 
گرفته،  قرار  شدن  سکولاریزه  مسیر  در  و  ساخته  محروم  را 
قرآن  که  همانطور  کرد: علامه  کند، خاطرنشان  می  مخالفت 
و روایات را با هم و در کنار هم می داند، عقل و نقل را نیز 

مکمل یکدیگر می شمارد.
که  این  به  اشاره  با  برنجکار  والمسلمین  الاسلام  حجت 
به دلیل استفاده از چنین عقل خود  با فلسفه  مخالفت علامه 
بسنده است، ابراز داشت: علامه مجلسی، عقل متصل به وحی 
که نورانیت یافته را می پذیرد و با عقلی که خود را منقطع و 
بی نیاز از نورانیت دین می داند، روی خوش نشان نمی دهد.

وی با بیان این که علامه مجلسی در جاهای مختلف از جمله 
بحارالانوار امور دینی را دو قسم بدیهی و ضروری و امور 
نظری تقسیم می کند، اظهار داشت: علامه بر این باور است 
که معارف نظری دین از سه منبع قرآن کریم، سنت قطعیه و 

عقل استنباط می شود. ایشان قائل است اگر روایتی با عقل 
در تعارض بود دو حالت دارد یا با عقل صریح در تعارض 
است که کنار گذاشته می شود و یا با عقل ظنی یا فهم اولیه 
و  پژوهش  و  تحقیق  مسیر  باید  که  است  تعارض  در  عقلی 

جستجو را دنبال نمود.
علامه  که  این  بیان  با  برنجکار  والمسلمین  الاسلام  حجت 
مجلسی ناظر به آثار مختلف، در بحث عقل و وحی مواجهه 
در  موضع علامه  که  یادآور شد  است،  داشته  متفاوت  هایی 

نقد گفتمان اخباریگری، روشن و صریح است.
دیدگاه علامه مجلسی درباره فلسفه

رئیس انجمن کلام حوزه  علمیه قم به تعامل علامه با فلسفه 
و آموزه های فلسفی و گستره مخالفت ایشان با فلسفه اشاره 
از  و  شناخت  می  را  فلسفه  علامه  که  این  بیان  با  و  کرد 
را  فلسفی  های  دیدگاه  و  کرد  می  استفاده  آن  اصطلاحات 
نقل می کرد، اظهار داشت: علامه با مبانی فلسفی به دلیل آن 
که آن ها را مخالف مبانی عقلی و وحیانی دین می دانست 
مخالف بود و آن ها را نقد می کرد. مخالفت علامه با فلسفه 

در سه جهت کلی روشی، تاریخی و محتوایی است.
علامه  افزود:  خود  سخنان  از  بخش  این  توضیح  در  وی 
و  نقل  از  منقطع  عقل  با  عقل  اصل  بر  تاکید  مجلسی ضمن 
این  فلاسفه  به  اشکالش  و  کند  می  مخالفت  سکولار  عقل 
نقل  از  رها  و  خود  عقل  به  متکی  را  خود  اینان  که  است 
از سوی  هستند.  پنداری  عقلِ  گرفتار  در حقیقت  و  می دانند 
فلسفه  از  مسلمانان  موجود  فلسفه  تاریخی  لحاظ  از  دیگر 
یونان اقتباس شده و این گونه نبوده که مسلمانان با عقل خود 
یا عقل مرتبط با وحی چنین فلسفه ای را ایجاد کرده باشند.

پایانی سخنان  بخش  در  برنجکار  والمسلمین  الاسلام  حجت 
به  نسبت  مجلسی  علامه  نقدهای  از  فرازهایی  تبیین  به  خود 
اذعان داشت: علامه  پرداخت و  فلسفی  آموزه های  مبانی و 
در عین نقد روشی، تاریخی و محتوایی برخی از دیدگاه های 
فلسفی مانند مواد ثلاث) وجوب، امکان، امتناع( موافق بود و 

از خدا و خلق با تعابیر واجب و ممکن یاد می کرد.

حجت الاسلام والمسلمین برنجکار بررسی کرد:

جایگاه عقل و نقل در منظومه فکری علامه مجلسی محبت و عشق به خدا و اهل بیت)ع( 
آسان ترین راه نجات انسان است

را  عشق  و  محبت  کرامت  بانوی  مطهر  حرم  سخنران 
دانست  الله  الی  مقصد  به  رسیدن  و  نجات  راه  آسان ترین 
را  تلخی ها  و  آسان  را  مشکلات  عشق  که  این  بیان  با  و 
و  صبر  انسان  به  عشق  داشت:  اظهار  می سازد،  شیرین 
طاقت داده، انسان را همچون مادر توانا می سازد و او را 

حاضر می سازد تا شیره جانش را تقدیم کند.
گذشته  شب  صدیقی  کاظم  والمسلمین  الاسلام  حجت   
این که  بیان  با  بانوی کرامت  طی سخنانی در حرم مطهر 
مسئله عبادت، بندگی و سیر الی الله و هجرت از خود به 
نظر فرضی و عملی است،  از  نیازمند عواملی  سوی خدا 
اظهار داشت: مسئله ریاضت یکی از طرقی است که انسان 
می تواند از خطر نفس، هوی و هوس و شیطان دور شود؛ 
از آنچه لازمه حیوانیت و از  باید  انسان  و در این روش 

لذایذ خاص غرایز حیوانی است دوری کند.
انسان هر  اینکه  بیان  با  بانوی کرامت  سخنران حرم مطهر 
کند،  تضعیف  خود  در  را  حیوانی  خواست های  اندازه 
اظهار داشت:  تقویت می شود،  او  برزخی  ماورایی و  بعد 
این  بر  دلیلی  هیچ  رسید  مقام  به  ریاضت  با  که  هرکسی 

نیست که او به خدا و مقصد رسیده است.
مسئله  کرد:  تصریح  صدیقی  والمسلمین  الاسلام  حجت 
تقویت  از  غیر  نفس  طریق  از  الله  الی  سیر  و  خودسازی 
نفس است و گاهی انسان به خیال خودش برای خدا کار 
معلوم  معاینه کند،  بتواند  را  قلبش  اگر درون  اما  می کند، 
و  نیست  برای خدا  هم  خوبش  کارهای  حتی  که  می شود 
صرفاً برای التیام و لذایذ هواهای نفسانی انجام داده است.

وی در ادامه ضمن اشاره به روایتی از مسلمان شدن فردی 
به دست مبارک امام صادق علیه السلام، به آثار و برکات 
ابراز  و  نمود  اشاره  نفس  هوای  با  مقابله  وضعی  اثر  و 
و  دارد  اثر وضعی  نباشد  برای خدا هم  گناه  ترک  داشت: 
اگر این مهم برای خدا دنبال شود، آثاری دنیوی و اخروی 
مطهر  حرم  معارفی  محفل  دارد.سخنران  والایی  به مراتب 
بانوی کرامت با بیان این که گناه انسان را بیچاره و گرفتار 
اولیاءالله  چشم  از  را  انسان  گناه  داشت:  اظهار  می سازد، 
می اندازد و او را از معصومین علیهم السلام دور می سازد.

حجت الاسلام والمسلمین صدیقی با بیان این که خداوند 
متعال از خود ما به خودمان نزدیک تر است و بین انسان 
و روح و قلب انسان حائل است، خاطرنشان کرد: انسان 
را  انسان  فکر  حتی  که  دارد  همراه  به  مأمور  دو  همواره 
نیز می دانند و هر کار خوب و بد انسان را ثبت می کنند؛ 
این ملائک به تمام افکار و اعمال و خواست های نفسانی 
انسان واقف اند و کوچک ترین اقدامات انسان را زیر نظر 
دارند.وی با اشاره به این که فرشتگانی که مسئول کتابت 
اعمال انسان هستند، کریم بوده برخوردی کریمانه داشته 
از آبروی انسان صیانت می کنند، یادآور شد: راه دوم سیر 
الی الله، راه زهد است که در عین دوری از ریاضت خود 

را از تعلقات دنیا رها می سازیم.
سخنران حرم مطهر بانوی کرامت با بیان اینکه زهد، نداری 
نیست؛ بلکه بی تعلقی است، گفت: این که انسان مال دنیا 
داشته باشد، بد نیست؛ بلکه نباید به مال دنیا تعلق داشته 
علی  امیرالمؤمنین  و  سلام الله علیها  کبری  خدیجه  باشد؛ 
علیه السلام از سرمایه داران بزرگی بودند که برکات اموال 
ایشان در مدینه اعم از چاه ها و قنات ها همچنان ساری و 
جاری است. امام علی علیه السلام بهترین زمین ها را کشت 
و بهترین محصول ها را کسب می کرد و هیچ کدام را برای 
خود نگه نمی داشت و همه را برای فقرا و گرفتاران وقف 
می نمود.وی با بیان این که اهل بیت علیهم السلام اهل کار 
و تولید بودند و هرچه داشتند را باخدا معامله می کردند، 
ابراز داشت: نه تنها ریاضت بلکه زهد کار هرکسی نیست؛ 
زهد این است که انسان در عین دارایی دل از دنیا بکند 
و در راه خدا عاشقانه و عارفانه خمس و زکات دهد و 
به فقرا کمک کند و در راه دین خدا خرج کند. تا انسان 
از دنیا و زیبایی های ظاهری آن دل نکند به مقصد معرفت 
پایان  در  صدیقی  والمسلمین  الاسلام  نمی رسد.حجت 
محبت و عشق را آسان ترین راه نجات و رسیدن به مقصد 
الی الله دانست و با بیان این که عشق مشکلات را آسان 
و تلخی ها را شیرین می سازد، اظهار کرد: عشق به انسان 
صبر و طاقت داده، انسان را همچون مادر توانا می سازد و 

او را حاضر می سازد تا شیره جانش را تقدیم کند.

حضرت آیت الله جوادی آملی پاسخ می دهد:

 آیا جامانده اربعین می تواند 
امام را از نزدیک زیارت کند؟

ذات  زیارت  تلِو  در  )ع(  بیت  اهل  و  پیامبر  زیارت  اگر   
اقدس الهی است و زیارت خدای سبحان، قُرب و بعُدی 
ندارد، زیارت این خاندان و امام حسین )ع(هم به برکت 
توانیم  می  نزدیک  از  ما  ندارد؛  بعُدی  و  قُرب  توحید، 
بگوییم:  توانیم  می  هم  دور  از  علیک«،  »السلام  بگوییم: 
از  انتشار گزیده ای  به  »السلام علیک«.رسانه رسمی حوزه 
ناب«  »گفتمان  عنوان  با  اسلامی  انقلاب  متفکرین  سخنان 
پرداخته است که در این شماره، سخنان حضرت آیت الله 
جوادی آملی در مورد »زیارت اربعین؛ برجسته ترین وظیفه 

شیعیان«، تقدیم علاقه مندان می شود.
زیارت  شیعیان،  ما  وظایف  ترین  برجسته  از  یکی 

»اربعین« است
»قَد  فرمود:  علیه(  الله  )سلام  امیر  حضرت  مبارک  وجود 
خدا  زیارتنامه  یارَة«؛  الزِّ وَقتُ  »حَانَ  یعنی  لاةُ«  الصَّ قَامَتِ 
نماز است؛ بنده اگر بخواهد به حضور پروردگار برسد و 
خدا را زیارت کند، زیارت خدا نماز است! پس زیارت از 
زیارت الله شروع می شود که انسان با او گفتگو می کند و 
حرف خودش را در قنوت و غیر قنوت می تواند با خدا در 
میان بگذارد، این زیارت خداست.زیارت انبیای الهی و ائمه 
الهی معنا  تلِو همین زیارت  السلام( در  معصومین )علیهم 
پیدا می کند؛ انسان به حضور آنها مشرّف می شود. اینکه از 
نظر معنا زیارت از قُرب و بعُد یکسان است  گرچه درجات 
در  توانست  کسی  است.اگر  همین  برای  کند  می  فرق  آن 
زیارت اربعین به کربلا مشرّف شود، فوز و فیض بیشتری 
دارد و اگر آن توفیق نصیب او نشد، زیارتِ از دور، معقول 
و ممکن است، زیرا آنها در دور و نزدیک حضور دارند.م 

بگوییم: »السلام علیک«.
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کرد:  تصریح  نژاد  اجاق  والمسلمین  الاسلام  حجت 
امروز اگر بخواهیم زمینه سازی ظهور مولای ما حضرت 
باید  بیفتد  اتفاق  الهی  و وعده  انجام شود  الله)عج(  بقیه 
ما  و  رفتند  اسلام  صدر  در  که  برویم  راهی  همان  از 
است  یکی  راه  رفتیم.  ایران  اسلامی  انقلاب  شروع  در 
را  مساجد  محتوای  و  ببخشیم  رونق  را  مساجد  باید  و 

کنیم. تقویت 
نژاد،  اجاق  اکبر  سیدعلی  والمسلمین  الاسلام  حجت   
آیین  دومین  در  امروز  جمکران،  مقدس  مسجد  تولید 
ملی تکریم فعالان مساجد با عنوان »مثل ابراهیم« که در 
برگزار  جمکران  مقدس  مسجد  )ع(  علی  امام  شبستان 
سَ  أُسِّ لمََسْجِدٌ  أَبدًَا   فیِهِ  تقَُمْ  »لَا  شریفه  آیه  بیان  با  شد 
رِجَالٌ  فیِهِ  فیِهِ  تقَُومَ  أَنْ  أَحَقُّ  یوَْمٍ  لِ  أَوَّ منِْ  التقَّْوَی  عَلَی 
ان  گفت:  رِینَ«  هِّ المُْطَّ یحُِبُّ  وَالَلهّ  رُوا  یتَطََهَّ أَنْ  یحُِبوُّنَ 
شاءلله خداوند این آیین ملی را برکت عنایت فرماید و 

مقدمه ظهور حضرت بقیه الله)عج( باشد.
علت  خود  که  اسلام  بزرگوار  پیامبر  داد:  ادامه  وی 
محدثه اسلام عزیز بود، هنگام ورود به مدینه منوره قبل 
فعالیت  تمام  پرداخت؛  مسجد  تأسیس  به  اقدامی  هر  از 
آن حضرت و اجرای رسالت در مسجد انجام می گرفت، 
از تبلیغ اسلام، نماز جماعت، تربیت انسان ها، قضاوت، 
مجرم  تنبیه  حتی  و  غنائم جنگی  تقسیم  به جنگ،  اعزام 

همگی در مسجد بود.
حجت الاسلام والمسلمین اجاق نژاد با اشاره به استفاده 
از دشمن از مسجد برای تخریب شخصیت پیامبر گرامی 
آیه  قرائت  با  حضرت  آن  رسالت  آثار  کردن  خنثی  و 
بیَنَْ  وَتفَْرِیقًا  وَکُفْرًا  ضِرَارًا  مَسْجِدًا  اتخََّذُوا  »وَالذَِّینَ 
قَبلْ«  منِْ  وَرَسُولهَُ  الَلهَّ  حَارَبَ  لمَِنْ  وَإرِْصَادًا  المُْؤْمنِیِنَ 

اظهار داشت: 
این دشمنی آن ها تا جایی که پیامبر اسلام دستور فرمود 
در  تاریخ  طول  در  که  کنند  تخریب  را  ضرار  مسجد 
ستم  و  شیطان  وسوسه های  و  مسلمانان  ضعف  نتیجه 
ستمگران آرام آرام مساجد از مرکزیت افتادند و رونق 
مساجد از بین رفت، اما در زمان شروع انقلاب اسلامی 
پیدا  مرکزیت  و  گرفتند  رونق  دوباره  مساجد  ایران 

کردند.
عظیم  داد: حرکت  ادامه  مقدس جمکران  مسجد  تولیت 
و  )ره(  امام خمینی  رهبری حضرت  به  اسلامی  انقلاب 
منصه  به  و  شد  شروع  مسجد  از  روحانیت  پیشگامی  به 

رسید. ظهور 
نابودی  طرح  در  دشمنان  شکست های  به  اشاره  با  وی 
قدرت  فروپاشی  داشت:  ابراز  ایران  اسلامی  انقلاب 
مومیایی  جنازه  یک  فقط  لنین  از  امروز  که  شرق  عظیم 
جهان  ستیزان  دین  و  خونخواران  عبرت  برای  شده 
ذلت  به  است،  شده  گذاشته  نمایش  به  مسکو  شهر  در 
آبرو  بی  منطقه،  نشانده  دست  قدرت های  شدن  کشانده 
اسرائیل،  جعلی  رژیم  شدن  مستأصل  و  آمریکا  شدن 
اعظم  متحد شدن بخش  دیگر  از طرف  و  از یک طرف 
روشن  ظالمان،  و  ظلم  با  مبارزه  در  جهان  مسلمانان 
که  اروپا  و  آمریکا  کرده های  تحصیل  و  جوانان  شدن 
رهبر فرزانه انقلاب به آن ها فرمود شما در طرف درست 

تاریخ ایستاده اید، از برکات انقلاب اسلامی سات.
وی افزود: امروز اگر بخواهیم زمینه سازی ظهور مولای 
ما حضرت بقیه الله)عج( انجام شود و وعده الهی اتفاق 
بیفتد باید از همان راهی برویم که در صدر اسلام رفتند 
یکی  راه  رفتیم.  ایران  اسلامی  انقلاب  شروع  در  ما  و 
است و باید مساجد را رونق ببخشیم و محتوای مساجد 

را تقویت کنیم.
خصوص  در  نژاد  اجاق  والمسلمین  الاسلام  حجت 
تبیین کرد:  تقویت مساجد،  برای  مسئولیت ها  و  وظایف 
افزایی،  معرفت  یعنی  محتوا  تقویت  و  مساجد  محتوای 
تقویت توحید و روحیه تعبد در مردم، تقویت مهدویت 
پرچم  زیر  امت ها  کردن  متحد  و  اسلامی  امت  میان  در 

مهدویت.
وی ادامه داد: تربیت مردان پاک و فداکار و آماده کردن 
ظهور  به  جهانی حضرت،  حاکمیت  برای  نیرومند  کادر 
شرافت  این  معنای  کاش  ای  شد.  خواهد  منتهی  کبری 

بزرگ را همه بفهمند و بفهمیم.
 دست به دست هم بدهیم و از همه تعلقات بگذریم و 
به این آرزوی بی بدیل برسیم که حضرت ما را بپذیرد 

و در صف سربازان جان بر کف خود قرار بدهند.
سیاست های  تبیین  در  جمکران  مقدس  مسجد  تولیت 
نام مبارک مسجد جمکران  این آستان عنوان کرد: یک، 
آن  بارز  نمونه  که  برسد  ملت ها  آحاد  همه  گوش  به 
فیروزه ای  گنبد  بر  )ع(  الحسین  یالثارات  پرچم  نصب 
آباد  و  عمران  و  تعمیر  دو،  و  بود  مقدس  مسجد  این 
انسان های  تربیت  سه،  فیزیکی.  جهت  از  مسجد  کردن 
نورانی  راه  و  سیاست  و  این هدف  در  مهدوی.  فداکار 
و  انسان های حق طلب  و  عدالتخواهان  و  آزادگان  همه 
همه خادمین مساجد عالم را به همکاری دعوت می کنیم 
و دست توانمند آن ها را می فشاریم و از خداوند متعال 
و  معنویت  راه  مجاهدین  توفیق  و خاص  همگان  توفیق 

موفقیت را مسئلت داریم.

درتاریخ  آستان  آسانرو  پارس  محدود  مسئولیت  با  شرکت  تاسیس 
04/06/1402 به شماره ثبت 1808 به شناسه ملی 14012513511 ثبت و 
امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع 
عموم آگهی میگردد. موضوع فعالیت :طراحی و ساخت انواع آسانسور، 
آسانسور،  به  مرتبط  قطعات  کلیه  توزیع  و  برقی،فروش،تهیه  پله  بر،  بالا 
در  آسانسور،شرکت  متعلقات  سایر  و  کابین  بالابر،ساخت  و  برقی  پله 
آسانسور  قطعات  و صادرات  واردات  مربوط  مناقصه های  و  ها  مزایده 
ایرانی و خارجی  از شرکت های  نمایندگی  بالابر، اخذ  و  برقی  پله  و 
اتوماتیک،  برقی و درب های  پله  و  لوازم آسانسور،بالابر  تولید کننده 
آسانسور  انواع  نگهداری  و  سرویس  و  تعمیر  و  بازسازی  خدمات  ارائه 
از  لازم  مجوزهای  اخذ  از  پس  لزوم  درصورت  بالابر.  و  برقی  پله  و 
مرکز  نامحدود  مدت  به  ثبت  تاریخ  از   : فعالیت  مدت  ذیربط  مراجع 
اصلی : استان گیلان، شهرستان آستانه اشرفیه، بخش مرکزی، شهر آستانه 
اشرفیه، جاده کیاشهر)جانبازان(، کوچه ) مجتمع دکتر حشمت (، بلوار 
طبقه  پور،  محمد  مغازه های  ساختمان محمدپور،   ،0 جانبازان، پلاک 
همکف کدپستی 4441873305 سرمایه شخصیت حقوقی عبارت است 
شرکا  از  یک  هر  الشرکه  سهم  میزان  نقدی  ریال   1,000,000 مبلغ  از 
دارنده   2580947991 ملی  شماره  به  اشلیکی  محمدی  محمد  آقای 
الشرکه آقای امیرحسین نوازنده ماشکی به شماره  300000 ریال سهم 
هیئت  اعضا  الشرکه  سهم  ریال   700000 دارنده   2730255532 ملی 
به   2580947991 ملی  شماره  به  اشلیکی  محمدی  محمد  آقای  مدیره 
سمت مدیرعامل به مدت نامحدود و به سمت عضو اصلی هیئت مدیره 
ملی  شماره  به  ماشکی  نوازنده  امیرحسین  آقای  نامحدود  مدت  به 
2730255532 به سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت نامحدود و به 
سمت رئیس هیئت مدیره به مدت نامحدود دارندگان حق امضا : کلیه 
اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور شرکت از قبیل چک ، سفته ، بروات 
اداری  و  عادی  های  نامه  کلیه  و همچنین  اسلامی  عقود  قراردادها،   ،
باامضاء امیرحسین نوازنده ماشکی همراه با مهر شرکت معتبر می باشد 
اختیارات مدیر عامل : طبق اساسنامه روزنامه کثیر الانتشار نسیم جهت 
فعالیت مذکور  ثبت موضوع  تعیین گردید.  درج آگهی های شرکت 
اسناد  اداره کل ثبت  باشد.  فعالیت نمی  پروانه  منزله اخذ و صدور  به 
غیرتجاری  موسسات  و  ها  شرکت  ثبت  مرجع  گیلان  استان  املاک  و 

آستانه اشرفیه )1775053(
*****

 1403/03/17 مورخ   140360318022001034 شماره  رای  برابر 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  دوم  اول  حیات 
ملی  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای 
تاجی  سیده  خانم  آقای  متقاضی  معارض  بلا  مالکانه  تصرفات  ماسال 
کلور  از  صادره   2 شناسنامه  بشماره  سیداوسط  فرزند  کلوری  رضوی 
به مساحت 2863/28  در شش دانگ یک قطعه زمین مزروعی شالیزار 
متر مربع پلاک فرعی 291 از اصلی 37 مفروز و مجزی شده از پلاک 
35 فرعی از 37 اصلی بخش 26 گیلان واقع در دلیجان خریداری از 
مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است.  محرز گردیده  مالک رسمی 
اشخاص  که  صورتی  در  میشود  آگهی  روز   15 فاصله  به  نوبت  دو  در 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسیده ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
در  است  بدیهی  نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد
دوم  نوبت  انتشار  1403/06/03تاریخ  اول  نوبت  انتشار  تاریخ 

1403/06/18
رئیس ثبت اسناد و املاک ماسال-مهدی معین زاده

م الف 915/2997
*************************

ساختمانهای  و  اراضی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  اختصاصی  آگهی 
فاقد سند رسمی حوزه ثبتی چالوس

و  اراضی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون   3 و   1 مواد  دستور  به  نظر 
که  متقاضی  ملک   1390/09/20 مصوب  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای 
در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی چالوس 
رای لازم  و  بلامعارض وی محرز  و  مالکانه  تصرفات  و  مورد رسیدگی 

صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد :
در  واقع  اصلی   5 از  فرعی   201 شماره  پلاک  از  قسمتی  فرعی   1064
قریه آیشبن بخش کلارستاق حوزه ثبت ملک چالوس مربوط به فتانه 
تقی پور نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 
762.50 متر مربع مع الواسطه خریداری از مالکیت مشاعی صمد محمد 

پرست دلشاد
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون   3 ماده  موجب  به  لذا 
ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آیین نامه مربوطه این آگهی در 
دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی / کثیر الانتشار 
در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص 
انتشار  تاریخ  از  باید  باشند  داشته  اعتراض  شده  اعلام  آرای  به  ذینفع 
اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض 
 . نمایند  اخذ  رسید  و  تسلیم  ملک  وقوع  محل  ثبت  اداره  به  را  خود 
به تقدیم  اعتراض مبادرت  تسلیم  تاریخ  از  ماه  باید ظرف یک  معترض 
دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست 
اقدامات ثبت  این صورت  اداره ثبت محل تحویل دهد که در  به  را 
اعتراض  که  صورتی  در  و  است  دادگاه  قطعی  حکم  ارائه  به  موکول 
تقدیم دادخواست  معترض، گواهی  یا  نگردد  قانونی واصل  مهلت  در 
به صدور سند  مبادرت  ثبت  اداره  نکند  ارائه  به دادگاه عمومی محل 
مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 
نیست. بدیهی است برابر ماده 13 آیین نامه مذکور در مورد قسمتی از 
املاکی که قبلا اظهار نامه ثبتی پذیرفته نشده ، واحد ثبتی با رای هیات 
پس از تنظیم اظهارنامه حاوی تحدید حدود ، مراتب را در اولین آگهی 
و  میرساند  عموم  اطلاع  به  همزمان  به صورت  تحدید حدود  و  نوبتی 
واحد   . حدود  تحدید  سابقه  فاقد  و  ثبت  جریان  در  املاک  به  نسبت 
نماید. می  منتشر  اختصاصی  صورت  به  را  حدود  تحدید  آگهی  ثبتی 

تاریخ انتشار نوبت اول 1403/06/03
تاریخ انتشار نوبت دوم 1403/06/17

رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان چالوس-محمود حسام 

شناسه 1773477
*****************************************

******
ساختمانهای  و  اراضی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  اختصاصی  آگهی 

فاقد سند رسمی حوزه ثبتی چالوس
و  اراضی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون   3 و   1 مواد  دستور  به  نظر 
که  متقاضی  ملک   1390/09/20 مصوب  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای 
در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی چالوس 
مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلا معارض وی محرز و رای لازم 

صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح
ذیل آگهی می گردد :

3932 فرعی قسمتی از پلاک شماره 336 فرعی از 41 اصلی واقع در 
قریه چالوس بانکی بخش کلارستاق حوزه ثبت ملک چالوس مربوط به 
حسین کریمی کرد نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی 
به مساحت 170.66 متر مربع خریداری مع الواسطه از مالکیت مشاعی 

محمد علی بابائي
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون   3 ماده  موجب  به  لذا 
ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آیین نامه مربوطه این آگهی در 
دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی / کثیر الانتشار 
در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص 
انتشار  تاریخ  از  باید  باشند  داشته  اعتراض  شده  اعلام  آرای  به  ذینفع 
اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض 
نمایند.  اخذ  رسید  و  تسلیم  ملک  وقوع  محل  ثبت  اداره  به  را  خود 
به تقدیم  اعتراض مبادرت  تسلیم  تاریخ  از  ماه  باید ظرف یک  معترض 
دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست 
اقدامات ثبت  این صورت  اداره ثبت محل تحویل دهد که در  به  را 
اعتراض  که  صورتی  در  و  است  دادگاه  قطعی  حکم  ارائه  به  موکول 
تقدیم دادخواست  معترض، گواهی  یا  نگردد  قانونی واصل  مهلت  در 
به صدور سند  مبادرت  ثبت  اداره  نکند  ارائه  به دادگاه عمومی محل 
مالکیت مینماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 
نیست. بدیهی است برابر ماده 13 آیین نامه مذکور در مورد قسمتی از 
املاکی که قبلا اظهار نامه ثبتی پذیرفته نشده، واحد ثبتی با رای هیات 
پس از تنظیم اظهارنامه حاوی تحدید حدود، مراتب را در اولین آگهی 
و  میرساند  عموم  اطلاع  به  همزمان  به صورت  تحدید حدود  و  نوبتی 
نسبت به املاک در جریان ثبت و فاقد سابقه تحدید حدود ، واحد ثبتی 

آگهی تحدید حدود را به صورت اختصاصی منتشر می نماید.
دوم  نوبت  انتشار  1403/06/03تاریخ  اول  نوبت  انتشار  تاریخ 
چالوس-محمود  شهرستان  املاک  و  اسناد  ثبت  1403/06/17رئیس 

حسام   شناسه 1773416
********************

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
140360318017003189 مورخ 1403/04/19 هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک رضوانشهر تصرفات مالکانه بلا معارض 
متقاضی آقای خانم حسن دانشمند وزیری فرزند محمد بشماره شناسنامه 
97 صادره از کهنوج در شش دانگ یک قطعه زمین مشجر مشتمل بر 
یک باب خانه به مساحت 700 متر مربع پلاک 423 فرعی از 59 اصلی 
مفروز و مجزی شده از پلاک 62 فرعی از 59 اصلی واقع در قریه گیل 
آقای خانم حسین  مالک رسمی  از  چالان بخش 27 گیلان خریداری 
خادمی و حسن جان شکوری محرز گردیده است. اما به منظور اطلاع 
به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی  نوبت  عموم مراتب در دو 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسیده ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض  تسلیم 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض  بدیهی است در صورت 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
دوم  نوبت  انتشار  1403/06/03تاریخ  اول  نوبت  انتشار  تاریخ 

1403/06/18
رئیس ثبت اسناد و املاک -کیانوش کیانی نژاد م الف 913/620

شناسه 1772632
*************************

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
140360318017003057 مورخ 1403/04/17 هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک رضوانشهر تصرفات مالکانه بلا معارض 
 18 شناسنامه  بشماره  مسعود  فرزند  رئیسی  بهرام  خانم  آقای  متقاضی 
 160 مساحت  به  زمین  قطعه  یک  دانگ  شش  در  رضوانشهر  از  صادره 
از 6  نیمه کاره پلاک 1119 فرعی  باب خانه  بر یک  مربع مشتمل  متر 
اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 1 فرعی از 6 اصلی واقع در قریه 
نوکنده بخش 27 گیلان خریداری از مالک رسمی آقای خانم صفر علی 
مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است.  گردیده  محرز  پوردرخشان 
اشخاص  که  صورتی  در  میشود  آگهی  روز   15 فاصله  به  نوبت  دو  در 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
در  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  دادخواست خود 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.تاریخ انتشار نوبت اول 1403/06/03
املاک  و  اسناد  ثبت  1403/06/18رئیس  دوم  نوبت  انتشار  تاریخ 

-کیانوش کیانی نژاد 
م الف 913/603 شناسه 1772202

*****************
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
هیات   1403/05/13  -  140360318011010451 شماره  رای  برابر 
فاقد  اراضی و ساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  موضوع 
مالکانه  تصرفات  سرا  صومعه  ملک  ثبت  واحد  در  مستقر  رسمی  سند 

فرزند  زاده خاکیانی  نصراله  آقای خانم محمدرضا  متقاضی  بلامعارض 
از صومعه سرا در ششدانگ  به شماره شناسنامه 3726 صادره  ابوالقاسم 
 196 مربع پلاک  متر   3693/15 بمساحت  مشجر  باغی  زمین  قطعه  یک 
فرعی از 55 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 1 واقع در قریه کهنه 
نطاق  محمد  و  برزگر  ابراهیم  نسق  از  خریداری  گیلان   22 بخش  سر 
دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است.  گردیده  محرز  بافکر 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود چنانچه اشخاصی نسبت به صدور 
از  توانند  باشد می  اعتراض داشته  بشرح مذکور  متقاضی  مالکیت  سند 
اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه   2 بمدت  انتشار آگهی  اولین  تاریخ 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
و  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست 
مدت  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  در صورت  رسید 

مذکور طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
دوم  نوبت  انتشار  1403/06/03تاریخ  اول  نوبت  انتشار  تاریخ 

1403/06/18
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا -یداله شهبازی م الف 

910/831
****************

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

هیات   1403/08/01  -  140360318011009808 شماره  رای  برابر 
فاقد  اراضی و ساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  موضوع 
سند رسمی مستقر در واحد ثبت ملک صومعه سرا تصرفات مالکانه بلا 
معارض متقاضی آقای خانم محمدرضا بنی هاشمی فرزند ناصر به شماره 
شناسنامه 19331 صادره از تهران در ششدانگ یک قطعه زمین بمساحت 
از  از 37 اصلی مفروز و مجزی شده  متر مربع پلاک 529 فرعی   104
پلاک3 واقع در قریه نفوت بخش 22 گیلان خریداری از نسق مسیب 
به منظور اطلاع عموم مراتب  صفری نفوتی محرز گردیده است. لذا 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود چنانچه اشخاصی نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی بشرح مذکور اعتراض داشته باشد میتوانند 
از تاریخ اولین انتشار آگهی بمدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
و  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست 
مدت  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  در صورت  رسید 

مذکور طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
دوم  نوبت  انتشار  1403/06/03تاریخ  اول  نوبت  انتشار  تاریخ 
-یداله  سرا  صومعه  شهرستان  املاک  و  اسناد  ثبت  1403/06/18رئیس 

شهبازی م الف 910/862شناسه 1774826
****************

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

هیات   1403/05/23  -  140360318011011326 شماره  رای  برابر 
فاقد  اراضی و ساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  موضوع 
سند رسمی مستقر در واحد ثبت ملک صومعه سرا تصرفات مالکانه بلا 
به  غلامرضا  فرزند  رحمانی  عبید  نازنین  خانم  آقای  متقاضی  معارض 
شماره شناسنامه 2670087779 صادره از صومعه سرا در ششدانگ یک 
قطعه زمین با بنای احداثی )انباری بمساحت 253/39 متر مربع پلاک 
واقع   511 پلاک  از  شده  مجزی  و  مفروز  اصلی   42 از  فرعی   11396
در قریه عربان بخش 22 گیلان خریداری از نسق خلیل بلالائی محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاصی  چنانچه  میشود  آگهی  روز   15
متقاضی بشرح مذکور اعتراض داشته باشد میتوانند از تاریخ اولین انتشار 
آگهی بمدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است و رسید در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول 1403/06/03
تاریخ انتشار نوبت دوم 1403/06/18

رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا -یداله شهبازی 
شناسه 1772792

*********
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
هیات   1403/06/26-  1403603180110064322 شماره  رای  برابر 
فاقد  ساختمانهای  و  راضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
سند رسمی مستقر در واحد ثبت ملک صومعه سرا تصرفات مالکانه بلا 
محمود  فرزند  طلب  ضعیف  رنجبر  خانم حمید  آقای  متقاضی  معارض 
به شماره شناسنامه 8486 صادره از صومعه سرا در ششدانگ یک قطعه 
زمین مشتمل بر اعیان احداثی بمساحت 288/42 متر مربع پلاک 897 
فرعی از20 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 8 واقع در قریه دوگور 
بخش 22 گیلان خریداری از نسق محمد طالب زاده دوگوری محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی می شود چنانچه اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی بشرح مذکور اعتراض داشته باشد میتوانند از تاریخ اولین انتشار 
آگهی بمدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است و رسید در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول 1403/06/03
تاریخ انتشار نوبت دوم 1403/06/18

رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا 
یداله شهبازی 

م الف839 /910
شناسه 1772223

*****
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
هیات   1403/05/22  -  140360318011011180 شماره  رای  برابر 

فاقد  اراضی و ساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  موضوع 
سند رسمی مستقر در واحد ثبت ملک صومعه سرا تصرفات مالکانه بلا 
به شماره  معارض متقاضی آقای خانم فخرالدین جوانی فرزند حبیب 
شناسنامه 1514 صادره از ساری در ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر 
اعیان احداثی بمساحت 700/01 متر مربع پلاک 82 فرعی از 35 اصلی 
مفروز و مجزی شده از پلاک 35 واقع در قریه خلیفه کنار بخش 25 
گیلان خریداری از نسق عبدالرضا اصغری طاهر گورابی محرز گردیده 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی می شود چنانچه اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
انتشار  اولین  تاریخ  از  توانند  می  باشد  داشته  اعتراض  مذکور  بشرح 
آگهی بمدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است و رسید در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.
دوم  نوبت  انتشار  1403/06/03تاریخ  اول  نوبت  انتشار  تاریخ 

1403/06/18
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا -یداله شهبازی 

م الف  838 /910شناسه 1771840
****

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

هیات   1403/05/13  -  140360318011010451 شماره  رای  برابر 
فاقد  اراضی و ساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  موضوع 
سند رسمی مستقر در واحد ثبت ملک صومعه سرا تصرفات مالکانه بلا 
فرزند  خاکیانی  زاده  نصراله  محمدرضا  خانم  آقای  متقاضی  معارض 
از صومعه سرا در ششدانگ  به شماره شناسنامه 3726 صادره  ابوالقاسم 
 196 مربع پلاک  متر   3693/15 بمساحت  مشجر  باغی  زمین  قطعه  یک 
فرعی از 55 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 1 واقع در قریه کهنه 
نطاق  محمد  و  برزگر  ابراهیم  نسق  از  خریداری  گیلان   22 بخش  سر 
دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است.  گردیده  محرز  بافکر 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود چنانچه اشخاصی نسبت به صدور 
از  توانند  باشد می  اعتراض داشته  بشرح مذکور  متقاضی  مالکیت  سند 
اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه   2 بمدت  انتشار آگهی  اولین  تاریخ 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
و  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست 
مدت  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  در صورت  رسید 

مذکور طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. .
دوم  نوبت  انتشار  1403/06/03تاریخ  اول  نوبت  انتشار  تاریخ 

1403/06/18
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا-یداله شهبازی 

م  الف 831 /910شناسه 1771528
***************

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

هیات   1403/04/30-  140360318011009415 شماره  رای  برابر 
فاقد  اراضی و ساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  موضوع 
مالکانه  تصرفات  سرا  صومعه  ملک  ثبت  واحد  در  مستقر  رسمی  سند 
به شماره  عیسی  فرزند  نیا  محبی  زهرا  آقای خانم  متقاضی  معارض  بلا 
زمین  قطعه  یک  ششدانگ  در  سرا  صومعه  از  صادره   6666 شناسنامه 
 11377 پلاک  مربع  متر   163/02 بمساحت  احداثی  اعیان  بر  مشتمل 
قریه  واقع در  از پلاک 146  و مجزی شده  مفروز  اصلی  از 42  فرعی 
عربان بخش 22 گیلان خریداری از نسق عیسی محبی نیا )اولاد آدم( 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
سند  به صدور  نسبت  اشخاصی  چنانچه  می شود  آگهی  روز   15 فاصله 
تاریخ  از  میتوانند  باشد  داشته  اعتراض  مذکور  بشرح  متقاضی  مالکیت 
تسلیم  اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه   2 بمدت  انتشار آگهی  اولین 
اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  مدت  ظرف  رسید  اخذ  از  پس  و 
و  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست 
مدت  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  در صورت  رسید 

مذکور طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
دوم  نوبت  انتشار  1403/06/03تاریخ  اول  نوبت  انتشار  تاریخ 

1403/06/18
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا -یداله شهبازی م  الف 

910/ 832
شناسه 1771778

********************
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
هیات   1403/05/13-  140360318011010451 شماره  رای  برابر 
فاقد  اراضی و ساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  موضوع 
سند رسمی مستقر در واحد ثبت ملک صومعه سرا تصرفات مالکانه بلا 
فرزند  خاکیانی  زاده  نصراله  محمدرضا  خانم  آقای  متقاضی  معارض 
از صومعه سرا در ششدانگ  به شماره شناسنامه 3726 صادره  ابوالقاسم 
 196 مربع پلاک  متر   3693/15 بمساحت  مشجر  باغی  زمین  قطعه  یک 
فرعی از 55 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 1 واقع در قریه کهنه 
نطاق  محمد  و  برزگر  ابراهیم  نسق  از  خریداری  گیلان   22 بخش  سر 
دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است.  گردیده  محرز  بافکر 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود چنانچه اشخاصی نسبت به صدور 
از  توانند  باشد می  اعتراض داشته  بشرح مذکور  متقاضی  مالکیت  سند 
اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه   2 بمدت  انتشار آگهی  اولین  تاریخ 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
و  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست 
مدت  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  در صورت  رسید 

مذکور طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. .
تاریخ انتشار نوبت اول 1403/06/03
تاریخ انتشار نوبت دوم 1403/06/18

رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا
یداله شهبازی 

م  الف 831 /910 شناسه 1771492



شنبه 3 شهریور  1403 -19 صفر  1446 -24 آگوست  2024 - شماره  67253

استان هااستان ها

مقاصد  از  به عنوان یکی  تابستان  آذربایجان شرقی در فصل   
استان  خصوص  به  کشور  استان های  سایر  مردم  گردشگری 
های گرمسیر کشور به شمار می رود و جاذبه های ویژه ای برای 

گردشگران داخلی و خارجی دارد.
مرداد به عنوان گرمترین ماه سال رو به پایان است و آخرین 
لحظات آن در حال طی شدن است اما سفرهای تابستانی در این 

روزهای گرم سال همچنان ادامه دارد.
و حتی  زمین شکسته شد  کره  روز  ترین  گرم  رکورد  امسال، 
زابل  و  امیدیه  طبس،  اهواز،  جمله  از  کشور  شهرهای  برخی 
سفری  رو  این  از  شدند،  دنیا  نقاط  گرمترین  نخست  رتبه های 
بتواند  شاید  تر  ملایم  هوای  و  آب  با  به شهرهایی  روزه  چند 
هموطنانمان را اندکی از تنش های روزانه و هوای داغ تابستانی 

رها سازد.
وقتی به فهرست مقاصد سفر با آب و هوای معتدل نگاه کنیم، 
تاریخی  و  طبیعی  جاذبه های  با  شرقی  آذربایجان  شک  بی 
می تواند در رده های نخست قرار بگیرد. فارغ از آب و هوایی 
که این استان دارد، تاریخ و فرهنگی که در آجر به آجر آن نهفته 
و در اماکن تاریخی و گردشگری آن رسوخ یافته است، سفری 

به یاد ماندنی را برای میهمانان به ارمغان می آورد.
جذب  در  درصدی   ۲۵ رشد  برای  استان  گذاری  هدف 

گردشگر داخلی و خارجی
معاون گردشگری اداره کل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع  
دستی آذربایجان شرقی در گفت وگو با ایرنا از هدف گذاری 
و  داخلی  گردشگر  جذب  در  درصدی   ۲۵ رشد  برای  استان 

خارجی در سالجاری خبر می دهد.
را  رسانه ای  تبلیغات  کمک  با  بازاریابی  زاده،  بایرام  علیرضا 
گردشگری  صنعت  رشد  برای  اصلی  های  زیرساخت  جزو 
استان قلمداد کرده و می گوید: استفاده از ظرفیت های رسانه ای 
برگزاری  و  خصوصی  بخش های  محوریت  و  مشارکت  با 
رویدادهایی نظیر جشنواره های بین المللی در عصر حاضر بسیار 
داخلی  جشنواره  عنوان   ۸۰ تعداد  راستا  این  در  و  بوده  مهم 

گردشگرمحور در سال جاری برگزار می شود.
را  آذربایجان شرقی  به  گردشگر  جذب  هدف  کشورهای  وی، 
جمهوری آذربایجان، جمهوری ارمنستان، روسیه، ترکیه، چین، 
عراق و برخی کشورهای اروپایی  اعلام کرده و می افزاید: هیچ 
محدودیتی در معرفی استان برای جذب گردشگر از کشورهای 

خارجی نداریم.
جاده ها،  تردد،  مسیر  چون  رفاهی  زیرساخت های  تامین  وی، 
را عنصری مهم در جذب گردشگر عنوان کرده و  فرودگاه ها 
اقتصادی  مراودات  و  گردشگری  مرکز  تبریز،  می کند:  اظهار 
شمال  و  قفقاز  اروپایی،  کشورهای  با  غرب  شمال  تجاری  و 
تناسب  به  آن  فرودگاه  باید  و  به شمار می رود  ترکیه  و  عراق 
همین موضوع توسعه یابد از سویی وضعیت جاده های ارتباطی 
آذربایجان شرقی برای توسعه صنعت گردشگری، مطلوب نبوده 

و لازم است موردتوجه قرار گیرد.
وجود هزار تپه و محوطه تاریخی در آذربایجان شرقی

معاون میراث فرهنگی مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشگری آذربایجان شرقی نیز در گفت وگو با ایرنا از وجود 
هزار تپه و محوطه تاریخی دارای ارزش پژوهشی در این استان 
خبر داده و بر معرفی و شناساندن هرچه بیشتر این جاذبه های 

گردشگری به مردم بومی و محلی و گردشگران تاکید می کند.
ملکان، محوطه دوبرادران  الله قلی شهرستان  تپه  نواداد،  وحید 
کهن شهر مراغه، تپه اوجان در ملکان، منطقه باستانی کاغذکنان 
مراغه، محوطه روستای حیله ور اسکو، صخره های سیلدیریم در 
بخش زنوز شهرستان مرند، تپه های آجرخانه نقدوز، تپه آذغان، 
تپه اجاقلار، تپه توپچی باغی، تپه رواسجان، تپه روستای دوغان 
حاج  و  چمن  جمشید،  بایقوت،  های  تپه  اهر،  شهرستان  در 
فتح الله در ملکان، تیکان تپه در عجب شیر، ایده لیق در کلیبر، 
تپه های آغبلاغ، اورتا یولی، مهترلو و قلعه داغی در ورزقان 
را از جمله صدها تپه تاریخی دارای ارزش باستانی آذربایجان 

شرقی برمی شمارد.
وی ادامه می دهد: حدود ۴۰ موزه در موضوعات و بخش های 
غنای  از  نشانه  که  دارد  وجود  شرقی  آذربایجان  در  مختلف 
محسوب  خطه  این  تاریخی  و  سیاسی  و  اجتماعی  فرهنگی، 
می شود.وی خاطرنشان می کند: سال های گذشته استقبال بخش 
در  تخصصی  های  موزه  اندازی  راه  و  ایجاد  برای  خصوصی 
استان و تبریز افزایش یافته است و تعدادی پروژه زیرساختی 
گردشگری از جمله ساخت هتل و اماکن رفاهی در استان نیز 
تا پایان سال به  بینی می شود  در دستورکار قرار دارد و پیش 
اتمام برسد.این استان بیش از چهار هزار اثر تاریخی دارد که 
۲ هزار اثر به ثبت ملی رسیده و ۲ اثر نیز در یونسکو ثبت شده 
از  مملو  استان  این  گردشگری  و  تاریخی  اماکن  است.معرفی 
جاذبه در قالب یک گزارش نمی گنجد اما در ادامه به صورت 
خلاصه برخی از اماکنی که ارزش بازدید برای میهمانان و حتی 
را  دارد  فراغت  اوقات  و  تعطیل  روزهای  در  شهروندان  خود 
هزار هکتار وسعت  ارسباران، ۱۶۴  معرفی می کنیم.جنگل های 
درختان  با  و  شده  واقع  شرقی  آذربایجان  شرقی  شمال  در 
هیرکانی، تداعی کننده جنگل های شمال است. این جنگل های 
سرسبز از شهرستان اهر تا رود ارس گسترش یافته و جنگل ها 
به واسطه منابع غنی زیست محیطی و طبیعی، به عنوان یکی از 
ذخیره  گاه های زیست  کره ایران در سازمان علمی، آموزشی و 

فرهنگی ملل متحد )یونسکو( به ثبت رسیده است.
این جاذبه طبیعی، مملو از گونه های جانوری بوده و به عنوان 
پارک ملی و منطقه حفاظت شده در کشور شناخته می شود که 
گونه   ۳۸ پستاندار،  گونه   ۴۸ پرنده،  گونه   ۲۲۰ تاکنون حدود 
خزنده، ۲۲ گونه ماهی و پنج گونه دوزیست به خصوص گراز، 
بز، خرس قهوه ای، پلنگ، سیاه گوش، مرغ قفقازی سیاه، قرقاول، 

کبک، دراج و مارال در این جنگل های بکر شناسایی شده اند.
درختان  و  گیاهان  انواع  شامل  نیز  منطقه  این  جنگلی  پوشش 
تنومند و پهن برگ از جمله بلوط، انار، گلابی وحشی، سماق، 
سماق  و  زغال اخته  وحشی،  تمشک  بوته های  وحشی،  سیب 
بوده و میوه مخصوص و ترش مزه این منطقه جنگلی نیز قره 
در  کندوان  زیبای  و  تاریخی  است.روستای  قات(  قروت)قره 
فاصله ۶۲ کیلومتری تبریز مرکز آذربایجان شرقی واقع شده و 
به خاطر بافت خاص کله قندی خانه های این روستا در فهرست 
در  روستا  این  است.خانه های  رسیده  ثبت  به  ملی کشور  آثار 
مردم  دست  به  شکل  کندویی  و  قندی  کله  داخل صخره های 
بومی ساخته شده و قدمت آن ها به هفت هزار سال می رسد و 
ترکیه و  با روستاهای کاپادوکیه در کشور  تفاوت اساسی آن 
داکوتا در آمریکا که از نظر معماری شبیه به همدیگر هستند، 
جاری بودن زندگی مردم در کندوان است.روستای کندوان در 
پانزدهم اردیبهشت ماه سال ۱۳۷۶ به شماره ۱۸۵۷ در آثار ملی 
ایران به ثبت رسیده و در ۲۷ مهرماه ۱۴۰۲ نیز در مجمع سازمان 
روستای  نخستین  عنوان  به   )UNWTO( گردشگری  جهانی 

گردشگری ایران در جهان ثبت جهانی شد.
کوه های آلاداغلار

کوه های آلاداغ لار یا کوه های رنگی در ۲۵ کیلومتری تبریز 
واقع شده است و می توان یکی از مهمترین آثار طبیعی بسیار 
به دلیل  زیبا حتی در کشور دانست که تپه های و قله های آن 
رنگی  صورت  به  خاک  در  متفاوت  معدنی  مواد  و  رسوبات 
درآمده اند.این نوع کوه های رنگی تنها در چند نقطه دنیا مانند 
پرو وجود  در  آسانگیت  و کوه های  در چین  ژانکی  ژئوپارک 
دارند که در کشور ما با مساحت ۷۰ کیلومتر مربع در دو  منطقه 
استان  میانه  و  زنجان  استان  ماهنشان  مسیر  در  یکی  جداگانه 
اهر جای  تبریز و جاده  آذربایجان شرقی و دیگری در شمال 

گرفته اند.

آذربایجان شرقی مقصد 
گردشگری تابستانی

۶ مستند با موضوع شهدا و نقش 
لنگرود دردفاع مقدس  شهرستان 
دکتر صادق  صادق پور شهردار لنگرود اظهار داشت؛

۸۰۰۰شهید  ملی  کنگره  دومین  برگزاری  راستای  در 
استان گیلان و نشر فرهنگ ایثار و شهادت  و رزمندگان 
ادارات   و  نهادها  همه  مقدس   دفاع  سال  هشت  دوران 
این  برگزاری  جهت  لنگرود  شهرداری  جمله  از  استان 
گیلان  آبروی  که  استان  ۸۰۰۰شهید  ملی  و  مهم  رویداد 
لذا  داریم،  و  داشته  ملی  همایش  این  در  سهمی  است 
۸۰۰۰شهید  اجرایی دومین کنگره ملی  دبیرخانه  از طرف 
استان، ساخت چند مستند از زندگینامه شهدای لنگرود، ) 
کمیل)شهادت  گردان  فرمانده  رضوانخواه  حسن  شهیدان 
گردان  فرمانده  اصغریخواه  محمد  کربلای۲(،  عملیات 
آذر  محمود  حاج  والفجرده(  عملیات  کمیل)شهادت 
دانش  ۲۵کربلا(  لشکر  از  تیپ  اطلاعات  ارجمند)مسئول 
آموزشهید هادی ثنایی مقدم ،شهید صادق کامکار و نقش 

شهرستان لنگرود  در دوران دفاع مقدس را به ما محول 
کردند و افتخار شهرداری لنگرود است  که عهده دار این 

مستند ماندگار در تاریخ لنگرود است.
انصاری  رحمت  افزود:برادر  ادامه  در  پور  صادق  دکتر 
نویسنده و تهیه کننده که خود از عکاسان وتصویربرداران 
دوران دفاع مقدس است از پیشرفت بیش از ۵۰درصدی 

کار تولیدمستند گزارش داد.
دکتر صادق پور در پایان گفت؛امیدواریم بتوانیم تا پایان 
یک  در  و  برسانیم  اتمام  به  را  ها  مستند  تولید  ماه  آبان 

برنامه ویژه در شهرستان لنگرود رونمایی کنیم.

 کشف و توقیف مکمل های ورزشی 
غیرمجاز در قزوین

قزوین،  زنانه در شهر  باشگاه ورزشی  از یک  بازرسی  در 
انواع مکمل های ورزشی غیرمجاز کشف و توقیف شد.

و  سنتی  طبیعی،  فرآورده های  بر  نظارت  اداره  کارشناسان 
مکمل های معاونت غذا و دارو در جریان بازرسی از این 
و  قرص  انواع  ضبط  و  کشف  به  موفق  ورزشی،  باشگاه 
پودرهای مکمل غیرمجاز و قاچاق به ارزش ۲9۷ میلیون و 
۷۴۵ هزار ریال شدند. پرونده این تخلف برای انجام مراحل 

قانونی به مراجع مربوطه ارسال شده است.
بر اساس آیین نامه های ابلاغی سازمان غذا و دارو، عرضه و 
فروش هرگونه فرآورده مکمل خارج از داروخانه، غیرمجاز 
و قاچاق محسوب می شود. به شهروندان توصیه می شود که 
به داروخانه ها مراجعه  تنها  تهیه مکمل های ورزشی،  برای 

کنند.
قزوین - خبرنگار نسیم 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان:

هیچ روستایی بدون برق در 
استان گلستان وجود ندارد

استان گلستان گفت:  برق  نیروی  توزیع  مدیرعامل شرکت 
هیچ روستایی بدون برق در استان گلستان وجود ندارد.

سیداحمد موسوی در سومین قرارگاه خبری شهید همدانی 
ویژه هفته دولت اظهار داشت:  در تابستان امسال    یکهزارو 
۵۸۴ مگاوات برق برای گلستان تامین شد که 9۵۰ مگاوات 

در استان تولید و باقی آن از استان های دیگر تامین شد
به گفته وی در روزهای عادی سال مصرف برق در گلستان 
می رسد  مگاوات   ۱۶۰۰ تا  تابستان  در  و  مگاوات   ۴۰۰

که اکثر مصرف مربوط به مشترکان خانگی است.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان گلستان  در ادامه 
اعلام کرد : در دهه فجر امسال ۳۲9 میلیارد تومان پروژه 

تامین برق به بهره برداری خواهد رسید.
یکهزار  ، در دولت سیزدهم  یادآور شد  پایان  موسوی در 
و  ۵۵ میلیارد تومان پروژه شرکت توزیع برق در گلستان 

افتتاح شد.
گرگان - خبرنگار روزنامه  نسیم 

آیین تجلیل از خبرنگاران صبح سه شنبه سی ام  مرداد ماه با 
حضور فرماندار لنگرود، معاون برنامه ریزی و امور عمرانی 
فرمانداری، بخشداران، شهرداران لنگرود ، کومله، اطاقور و 
چاف و چمخاله و ریاست اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی در 

سالن اجتماعات فرمانداری برگزار شد.
روز  تبریک  ضمن  لنگرود   فرماندار  جلالی  رضا  محمد 
کمرنگ  درصدد  نظام  و  انقلاب  دشمنان  گفت؛  خبرنگار 
به مردم هستند و بی تردید  نظام  ساختن خدمات دولت و 
خبرنگاران در نظام اسلامی علاوه بر پایبندی به نظام همواره 
به  موشکافانه  و  مندانه  هنر  نقش  ایفای  با  را  نظام  خدمات 

خوبی تبین و اطلاع رسانی  می کنند.
فرماندار شهرستان لنگرود با بیان اینکه معاندان تولید اخبار 
منفی در صدد سیاه نمایی و ایحاد شبهه و زیر سوال بردن 
هویت دینی و ملی ما هستند، تصریح کرد: خبرنگاران باید 
را  ای  مقابله  خبرهای  سیاه  و  منفی  اخبار  تشخیص  ضمن 
با  را  اجرایی  های  دستگاه  عملکرد  و  دهند  انجام  موقع  به 
تصویرسازی قابل اطمینان ، اعتماد ساز و امید آفرینی منتشر 

کنند.
اینکه مردم مستحق شفافیت هستند باید  با اشاره به  جلالی 
اجرایی  امورات  باشند که کارگزاران دولت  داشته  اطمینان 
را مدیریت می کنند، اذعان کرد: بهبود اوضاع کشور متاثر 
از تلاش وهمت مسولان است اما وضع موجود را در شان 
اثربخشی  و  کارایی  افزایش  البته در صدد  دانیم  نمی  مردم 
مدیران هستیم ولی افکارعمومی عملکرد مدیران را داوری 

خواهد کرد.
فرماندار شهرستان لنگرود با بیان اینکه در هفته دولت امسال 
۱۲9 پروژه با اعتبار ۱۸۴ میلیارد تومان در شهرستان به بهره 
برداری می رسد، خاطرنشان کرد: مدرسه آیت الله رییسی با 
اعتبار ۳۳ میلیارد تومان، تبدیل سیم  مسی به کابل خودنگهدار 
برای  افتتاح دو واحد مسکونی  میلیارد تومان،  اعتبار ۱۸  با 
اعتبار  با  ارتباطی  تجهیزات  تکنولوژی  اصلاح  مددجویان، 

چهار و نیم میلیارد تومان از مهم ترین این پروژه هاست.
وی عمده پروژه را در حوزه زیر ساخت ها و در زمینه های 
توسعه عمران شهری، آبرسانی، کشاورزی، واحدهای مسکن 
با  افزود:  و  شمرد  و…بر  راهسازی  کشاورزی،  مددجویی، 
نفر  اشتغال موقت و ۱۶  نفر  برای ۷۶9  این پروژه ها  افتتاح 

اشتغال دائم ایجاد شده است.
جلالی در ادامه به بیان عملکرد سه ساله دولت پرداخت و 
بیان کرد: در طی سه سال از دولت سیزدهم بالغ بر پنج و یک 
پنج هزار ویکصدمیلیارد تومان در حوزه  دهم همت معدل 
لنگرود  شهرستان  در  وخدماتی  زیرساختی  و  عمرانی  های 
کار انجام شده است ، که پروژه های آموزش و پرورش به 
ارزش ۸۴۰ میلیارد ریال، پروژه های حوزه بهداشت و درمان 
با اعتبار شش هزار و ۱۸۰ میلیارد ریال، در حوزه آب زراعی 
و کشاورزی، پروژ هایی با اعتبار چهار هزار و ۸۵۰ میلیارد 
افتتاح  و  ریال  میلیارد   ۲۷۰ با  ورزشی  های  پروژه  و  ریال 
وبیمارستان  ریال  ملییارد   9۰۰۰ اعتبار  با  طیور  کشتارگاه 
از جمله  اعتبار ۶۰۰میلیارد تومان  با  تامین احتماعی کومله 

اقدامات انجام شده در طی سه سال در لنگرود است.
فرماندار شهرستان لنگرود از جمله اقدامات و طرح های در 
دست انجام تلاش برای اجرا و تکمیل ۲ هزار و ۵۰۰ واحد 
مسکونی در قالب نهضت ملی مسکن در شهرستان لنگرود 
با  ادامه  در  لنگرود  فرماندار  جلالی  کرد.محمدرضا  عنوان 
چمخاله  گردشگری  بندر  نخست  مرحله  اجرای  به  اشاره 
هزار  چهار  بر  بالغ  هزینه  با  پروژه  این  نخست  فاز  گفت: 
و ۵۰۰ میلیارد ریال اجرایی شده است و با تکمیل واجرای 

و  باشد،  استان  گردشگری  ثقل  مرکز  می تواند  آن  دوم  فاز 
برای مرحله دوم که شامل احداث اسکله ها برای قایق ها 
اقامتی، هتل، رستوران،  تفریحی، مجتمع های  و شناورهای 
فضای سبز، پارک، استخر و مکانهایی برای ورزشهایی آبی 

در نظر گرفته شده است،

ضمن  نشست  این  در  لنگرود  شهردار  پور  صادق  صادق 
تبریک روز خبرنگار با بیان اینکه یک رسانه می تواند یک 
مدیر را به اوج رساند یا از اوج پایین آورد که البته این بنا به 
عملکرد آن مسوول است، گفت: مردم  انتظارات بسیاری از 
شهرداری ها دارند  و این وظیفه شهرداری است که نیازهای 
مردم را برطرف کند و مجموعه شهرداری برای رفاه مردم 

تمام تلاش خود را انجام می دهد.
شهردار لنگرود در پاسخ به سوال یک خبرنگار  به تشریح 
عملکرد شهرداری  پرداخت و گفت؛  در سال گذشته ۱۲۰ 
برای  و  معابر شهری صورت گرفت  آسفالت  کیلومتر  هزار 
سال جاری نیز ۱۲۰ هزار کیلومتر آسفالت پیش بینی شده که 
از طریق مناقصه به پیمانکار واگذار شد که ۶۰ هزار کیلومتر 
آن از اول سال جاری تاکنون انجام شده و بقیه قرارداد نیز 

بنا بر اولویت بندی ها آسفالت می شوند.
از  یکی  آزموده  اینکه ساماندهی خیابان  بیان  با  پور  صادق 
دغدغه های چند دهه گذشته ساکنین آن منطقه بوده، تصریح 
گذشته  در  که  دارد  وجود  کانالی  آزموده  خیابان  در  کرد: 
منطقه  گسترش  با  که  می شود  استفاده  مزارع  آبیاری  برای 
شهری، مزارع نیز تبدیل به منازل مسکونی شدند و این کانال 
نیز بلااستفاده شد که تحت تملک آب منطقه ای است.گفت: 
امر تولید خبر وتبادل اطلاعات  خبرنگاران نقش حیاتی در 
تلاش  در  می شوند،  محسوب  جامعه  برای  غنی  سرمایه  و 
هستیم نحوه بهرمندی از ظرفیت ها و توانمندی های این قشر 

ارزشمند را در شهرستان افزایش دهیم.

دکتر مهدی پور شهردار کومله در این نشست از تلاش های 
خبرنگاران تقدیر کرد و گفت؛ تلاش های خبرنگاران ستودنی 
است  شایسته  که  آنچنان  نمی توانیم  وقت  هیچ  ما  و  است 
رسانه ها  گفت  وی  کنیم.  قدردانی  آنان  از 
هستند  مدیران  برای  توانمندی  بازوهای 
را  شهری  مدیران  اخبار  که  همانطوری  و 
انعکاس می دهند از مشکلات و دغدغه های 

مردم شناخت کافی دارند و 
از این رو همیشه اخبار را به موقع و با دقت 
و حوصله انعکاس می دهند و یاور و همراه 
بهتر  شهری  ساختن  برای  شهری  مسئولین 

هستند.
بتوانیم   که  کرد  امیدواری  اظهار  وی 
مشکلات این قشر را تا جایی که می توانیم 

مرتفع کنیم . 

 دکتر مهدی پور تاکید کرد ؛ بنده در همین جاقول میدهم  
به رغم همه مشکلاتی که پیش روی شهرداری هاست بتوانیم 
انشاالله طی دو ماه آینده کلیه مطالبات خبرنگاران را پرداخت 

کنیم .

این نشست  در  نیز  ابراهیمی شهردار چاپ چمخاله  حسین 
گویای  زبان  خبرنگاران  گفت؛  خبرنگاران  از  تقدیر  ضمن 
انتشار  به  نسبت  و دقت  با سرعت  همیشه  و  جامعه هستند 

اخبار اقدام می کنند.
وی در ادامه گفت ؛با توجه به اینکه درآمد خبرنگاران درآمد 
می توانیم  که  جایی  تا  که  ماست  وظیفه  این  نیست  ثابتی 

مشکلات این قشر ارزشمند را برطرف کنیم.
شهردار چاف و چمخاله خطاب به خبرنگاران گفت رسالت 
مشکلات  راه  این  در  اینکه  با  و  است  الهی  رسالت  شما 
بسیاری دارید اما همچنان به بیان حقایق می پردازید و این 

کار شما بسیار ارزشمند است.
شهردار چاف و چمخاله یادآور شد ؛ شما خبرنگاران همیشه 
درج  با  و  می کنید  تلاش  مدیران  روحیه  تقویت  درصدد 
به  را  امید  انعکاس آن در جامعه روحیه  خدمات شهری و 
چه  همیشه  قطعا  کرد؛  تاکید  میکنید.ابراهیمی  تزریق  مردم 
در حوزه شهری و چه در حوزه مدیران چالش هایی وجود 
دارد که باید به آنها پرداخته شود. اگر عملکرد مدیری در 
حوزه مدیریت شهری مشکل داشت خبرنگار باید که به طور 
شفاف به آن بپردازد و همینطور با شناسایی مشکلات مردم 
بتواند چالش ها و مشکلات آنها را حل کند.حسین ابراهیمی 
اینکه در چاف و چمخاله مشکلات بسیار  بیان  با  پایان  در 
زیادی وجود دارد گفت؛  امیدواریم با تعامل مدیران شهری 
انتظارات مردم برآورده شود و در این راه مثل همیشه نیازمند 

حمایت خبرنگاران هستیم.

سخن  ایراد  به  اطاقور  شهردار  اسکندری  محمود  ادامه  در 
پرداخت و ضمن تبریک روز خبرنگار گفت: 

با  دقت  بیشترین  با  و  توقع  کمترین  با  همیشه  خبرنگاران 
حل  در  سعی  مسئولان  و  مردم  از  اخبار  بموقع  انعکاس 
ستودنی  عزیزان  این  تلاش های  و  دارند  شهری  مشکلات 
در  مهمی  نقش  خبرنگاران  گفت؛  ادامه  در  .وی  است 
شناخت  با  و  می کنند  ایفا  اجتماعی  عدالت  و  دموکراسی 
پل  مدیران  به  آنها  انعکاس  و  جامعه  مشکلات  از  کافی 
ارتباطی مردم و مسئولان هستند و از این رو بسیار توانمند 
هستند.شهردار اطاقور گفت ؛ بر خود وظیفه میدانم که تا هر 
آنچه در توان دارم نسبت به تلاش های این قشر زحمتکش 
ادای دین کنم و معتقدم خبرنگار امین مردم و مسئولین است 
اثربخشی  در  می شود  منتشر  خبرنگار  سوی  از  که  آنچه  و 

جامعه تاثیر بسیار خواهد داشت

برگزاری آیین تجلیل از خبرنگاران با حضور فرماندار شهرستان
 لنگرود ، شهرداران و بخشداران 

۱۲۹ پروژه همزمان با هفته دولت در شهرستان لنگرود افتتاح و به بهره برداری می رسد

لجبازی بابلی ها برای کشت دوم برنج
 در حالی که صاحبنظران در هفته های اخیر هشدارهای جدی 
در خصوص آسیب های چند بعُدی کشت دوم برنج که بسیار 
صادر  گرفت  خواهد  را  شهروندان  و  کشاورز  دامن  فراگیر 
 ۳۰۰ و  هزار  سه  از  بیش  امسال  بابلی  کشاورزان  اما  کردند، 
اراضی خود را زیر کشت  از سال گذشته  بیشتر  هزار هکتار 
این  شالیزاری  اراضی  از  نیمی  بر  افزون  و  بردند  برنج  دوم 
شهرستان برابر با ۲۶ هزار و ۸۲۰ هکتار امسال زیر کشت دوم 

برنج رفته است.
به  که  مازندران  شالیزارهای  از  برنج  اول  کشت  برداشت   
صورت رسمی از ۲۱ تیرماه در بخش لاله آباد شهرستان بابل 
آغاز شده بود به روزهای پایانی خود رسید اما بابلی ها امسال 
سه هزار و ۳۷۰ هکتار بیشتر از سال گذشته اراضی شالیزاری 

این شهرستان را زیر کشت دوم برنج بردند.
سراسر  در  صاحبنظران  برنج  اول  کشت  برداشت  با  همزمان 
زمین  که  کنند  قانع  را  کشاورزان  که  کردند  سعی  استان 

شالیزاری خود را زیر کشت دوم برنج نبرند.
صاحبنظران که این امر را تهدیدی برای سفره های زیر زمینی 
آب، نابودی مواد آلی خاک و میکروب های مفید و موجود 
زنده در خاک به هراه هدر رفت انرژی برشمردند و استمرار 
این رویه را خنجری بر پیکر زخمی محیط زیست این خطه 
از شمال کشور برشمردند.صاحبنظران به خاطر آسیب جدی 
فرونشست  احتمال خطر  به آب های سفره های زیرزمینی و 
چاههای کشاورزی و اراضی مازندران، خواستار توقف کشت 
و  سبزیجات  انواع  که  پاییزه  آن کشت  به جای  و  برنج  دوم 
صیفی جات را برای کاشت پیشنهاد دادند، که این کار درآمد 

بیشتری نسبت به کشت دوم برنج خواهد داشت.
کارشناسان چالش های کشت دوم برنج را چند بعدی اعلام 
و  مفید  های  میکروب  و  خاک  آلی  مواد  تخریب  که  کردند 
انواع سموم  اندازه  از  بیش  استفاده  و  زنده در خاک  موجود 
برای مبارزه با طغیان پیاپی کرم های ساقه خوار بعد از کشت 
اول، از جمله معضل جدی کشت دوم برنج نام بردند که در 

زمین های شالیزاری جولان می دهند.
در یک ماه گذشته بسیاری از مدیران، دهیارن و اعضای شورای 
اسلامی روستاهای شهرستان بابل سعی کردند با روشنگری در 
را  کشاورزان  برنج  دوم  کشت  جدی  های  آسیب  خصوص 

آنها  برای  تنها سودی  نه  برسانند که کشت دوم  باور  این  به 
نخواهد داشت بلکه هدر رفت سرمایه و تخریب محیط زیست 

را به همراه خواهد داشت.
با وجود بیان همه این هشدارهای علمی و کارشناسی بیش از 
نیمی از اراضی شالیزاری شهرستان بابل دوباره زیر کشت این 
محصول رفت که صاحبنظران این سطح زیر کشت را تحت 

هیچ شرایطی قبول ندارند.
اقتصادی را مهمترین عامل کشت  بابلی مشکلات  شالیکاران 
دوم برنج اعلام می کنند و با علم به این موضوع که این کشت 
آورده کلانی برای آنها نخواهد داشت اما به کمترین ها اکتفا 
فعالیت کشاورزی در  ترین  از مهم  می کنند.برنجکاری یکی 
مازندران و منبع مهم درآمد کشاورزان استان است و با تولید 
نیاز  برنج مورد  بیش از یک میلیون ۶۰۰ هزارتن، ۴۲ درصد 
کشور از این استان تامین می شود. استان مازندران تولید کننده 
۷۲ نوع محصول زراعی و باغی است که در تولید ۱۵ محصول 
رتبه اول تا سوم را دارد.شهرستان بابل دارای ۴۶ هزار و ۵۸۰ 
هکتار اراضی شالیزاری است که از این مقدار ۲۴ هزار و ۸۲۰ 
هکتار آن زیر کشت دوم برنج رفت. که این آمار برای سال 

گذشته ۲۱ هزار و ۴۵۰ هکتار بوده است.
تداوم روشنگری

مدیر جهاد کشاورزی بابل در گفت و گو با خبرنگار ایرنا بیان 
داشت: همه تلاش ها بر این است تا با استفاده از ظرفیت های 
مختلف رسانه ای و تبلیغی هشدارها در خصوص آسیب های 

کشت دوم برنج برای کشاورزان روشنگری شود.
سفره های  از  آب  برداشت  کرد:  اظهار  آهنگری  محسن 
زیرزمینی برای کشت دوم برنج ممنوع است و آب منطقه ای با 

افراد متخلف در این زمینه برخورد خواهد کرد.
آب های  برداشت  و  برنج  دوم  کشت  که  این  بیان  با  وی 
همراه  به  شالیزار  خاک  برای  زیادی  خسارت های  زیرزمینی 
خواهد داشت، اظهار کرد: فرونشست زمین، شوری آب چاه 

ها و پایین رفتن سطح آب از جمله این آسیب ها است.
وی ادامه داد: نیمی از اراضی کشاورزی بابل برابر با ۲۴ هزار 
و ۸۲۰ هکتار در سال جاری در این شهرستان زیر کشت دوم 

برنج رفت.
آهنگری افزود: این میزان از اراضی که زیر کشت دوم برنج 

رفت از آب های جاری و آب بندان ها استفاده می کنند و تحت 
هیچ شرایطی نباید از آب  چاه برای کشت دوم برنج استفاده 

کنند.
مدیر جهاد کشاورزی بابل با بیان این که آهکی شدن خاک 
زمین  اعماق  آهکی  آبهای  انتقال  دلیل  به  کشت  تحت  های 
دوم  کشت  مهم  های  آسیب  از  یکی  شالیزار  خاک  به سطح 
برنج است، اظهار کرد: تخریب ساختمان خاک و باتلاقی شدن 
به  خاک  بافت  تخریب  متعدد،  شیار  و  شخم  دلیل  به  زمین 
دوم  کشت  های  آسیب  دیگر  آلی  مواد  درصد  کاهش  دلیل 

برنج است.
و  کاه  زدن  آتش  دلیل  به  هوا  آلودگی  داد:  ادامه  آهنگری 
کلش، آلودگی خاک و آب به دلیل سمپاشی های متعدد برای 
کنترل آفت ساقه خوار، ریسک سرمازدگی پاییزه و خسارت 
اقتصادی کشاورزان زحمتکش، استهلاک زودهنگام چاه های 
فشار  آب،  برداشت  در  مضاعف  فشار  دلیل  به  کشاورزی 
روشن شدن  دلیل  به  کشور  و  استان  برق  شبکه  بر  مضاعف 
موتور پمپ های برقی و مصرف بالای سوخت های فسیلی و 
آلودگی هوای ناشی از آن برای موتورهای های فاقد از دیگر 

آسیب های کشت دوم برنج است.
مدیر جهاد کشاورزی بابل گفت: بدون تردید کشت جایگزین 
سبزیجات  و  علوفه ها  انواع  کاشت  دارویی،  گیاهان  همانند 

بهترین سودآوری را برای کشاورزان خواهد داشت.
این مقام مسئول تصریح کرد: تمام تلاش ها بر آن است که به 
روشنگری ها برای کاهش کشت دوم برنج ادامه دهیم تا در 

سال های پیش رو این فرایند کاهشی شود.
کاهش میلیونی آبهای زیر زمینی

در این پیوند مدیر مطالعات پایه منابع آب شرکت آب منطقه ای 
در  مازندران  زیرزمینی  آب های  حجم  کرد:  اظهار  مازندران 
پایان تیر امسال نسبت به مدت مشابه دوره درازمدت )سه دهه 

پیش( ۱۶۶ میلیون متر مکعب کاهش یافت.
فرهاد خلردی بیان داشت: برداشت آب از سفره های زیرزمینی 
طی سه دهه اخیر به شکل چشمگیری افزایش یافته است، و 
بررسی داده های ثبت شده از تراز آب های زیرزمینی مازندران 
نشان می دهد که پایان تیر امسال نسبت به زمان مشابه دوره 

درازمدت سطح این منابع آبی 9۴ سانتیمتر کمتر شده است.
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نبی:
 قرار بود آزادی برای شهریور 

آماده باشد اما نشد

اظهارات پلاتینی درباره یووه، اینتر، 
سوپرلیگ اروپا و مورینیو

در دفاع از اسطوره  ها تنها ماندم 

بیک زاده: مقابل خداداد خویشتن داری کردم

خصوص  در  سه  ورزش  با  گفتگو  در  بیک زاده  هاشم 
جنجال های پیرامون حضور خود در یک برنامه صحبت کرد.

بیک زاده: مقابل خداداد خویشتن داری کردم
جنجال های مربوط به یک برنامه اینترنتی که با حضور هاشم 
دارد  ادامه  همچنان  شد،  برگزار  عزیزی  خداداد  و  بیک زاده 
صحبت های  به  نسبت  مختلفی  واکنش های  فوتبال  اهالی  و 

مطرح شده در این برنامه نشان می دهند.
در  را  عجیبی  صحبت های  عزیزی  خداداد  برنامه  این  در 
قلعه نویی و فرهاد مجیدی مطرح کرد و حتی  امیر  خصوص 
زمانی که بیک زاده در حال اظهارنظر در خصوص تیم ملی در  
جام جهانی ۲۰۱۴ بود، واکنشی نشان داد که انتقادات بسیاری 

را به خود جلب کرد.
و  خداداد  اظهارات  و  رفتارها  به  بیک زاده  هاشم  پاسخ های 
بعضا سکوت او در بخش هایی از برنامه باعث شد که بسیاری 
از او گلایه کنند و اعتقاد داشته باشند که او باید پاسخ این 

صحبت ها را می داد و در مقابل خداداد سکوت نمی کرد.
بیک زاده دقایقی قبل در گفتگویی با خبرنگار ما درباره حواشی 
به  و  کرد  صحبت  خداداد  اظهارات  و  برنامه  این  به  مربوط 
انتقاداتی که از او می شود، واکنش نشان داد. گفتگو او را در 

ادامه می خوانید:
کنایه های  آن  در  که  جنجالی  برنامه  یک  در  * حضور 
فرهاد مجیدی زده شد، چه  و  قلعه نویی  امیر  به  زیادی 

پیامدهای برایتان داشت؟
هر  و  مخالف  برخی  و  بودند  موافق  افراد  برخی  همیشه  مثل 
کسی نظری داشت، اما به من هم زیاد حمله شد. من امروز 
هم در یک برنامه تلویزیونی هم راجع به این موضوع صحبت 

کردم.
* البته در آن برنامه هم خیلی صریح در این باره صحبت 

نکردید.
به هر حال من فکر می کنم باید حرمت دوستان و فوتبالی ها را 

حفظ کرد و نمی شود همه مسائل را باز کرد.
* پیش بینی می کردید که چنین بحث هایی در آن برنامه 

مطرح شود؟
پرسیده  برنامه  آن  در  سوالاتی  چه  که  نمی دانستم  اصلا  من 
این  پیش بینی  من  می شود.  داده  جواب هایی  چه  یا  می شود 
زده  صحبت هایی  و  افتاد  اتفاقاتی  اما  نمی کردم  را  شرایط 
این  کرد.  خوشحال  را  برخی  و  ناراحت  را  برخی  که  شد 

موضوعات ربطی به رفتن من به آن برنامه نداشت.
پاسخ  باید  که  آن طور  که  می شود  شما  به  انتقاد  این   *
خداداد را ندادید و از افرادی که به آنها بی احترامی 

شد، دفاع نکردید.
من دفاع کردم. امروز هم در تلویزیون دفاع کردم. ما هر جا که 
می رویم حرف از استقلال و این مسائل می شود و اگر بخواهیم 
به کلانتری  به خاطر دعوا  باید  کنیم، هر روز  تندی  برخورد 
برویم و شما سند بگذارید و ما را بیرون بیاورید. جالب این 
است که خیلی ها می گویند دفاع کن و جواب بده اما خودشان 

ساکت هستند. چرا همه سکوت کرده اند؟
* فکر می کنید سایر پیشکسوتان فوتبال هم باید وارد این 

ماجرا می شدند و پاسخ خداداد را می دادند؟
من فکر می کنم بحث تیم ملی مطرح بود و همه می توانستند 
پاسخ بدهند. من هم به سهم خودم از امیر خان قلعه نویی دفاع 
کردم. آقای قلعه نویی سرمربی تیم ملی کشورمان است و مثل 
یک سرباز زیر پرچم ایران می جنگد و من هم هیچ وقت به یک 
بیاورم.  به وجود  نمی اندازم که مشکل  از پشت سنگ  سرباز 
وظیفه من این است که دفاع کنم و این کار را هم کردم. من 
قلبا امیرخان را دوست دارم و هم به عنوان مربی و هم به عنوان 
بازیکن با ایشان کار کرده ام. خیلی ها به من حمله کردند که 
چرا جواب ندادی و حرف نزدی.  بالاخره هر کسی نظری دارد 
و من هم احترام گذاشتم و به سهم خودم دفاع کردم . کاش 

بقیه هم صحبت می کردند تا من تنها نباشم.

تیم ملی  برنامه صحبت درباره نسل های  از  * در بخشی 
آن چنانی  دفاع  خودتان  نسل  از  شما  اما  شد  مطرح 
بسیاری  و  بزرگ  بازیکنان  شما  که  حالی  در  نکردید، 
صعود  جهانی  جام  به  داشتید،  خودتان  نسل  در  خوبی 
کردید و حتی برابر آرژانتین هم بهترین بازی را انجام 

دادید.
من همان جا هم با آقا خداداد کل کل کردم و گفتم با قصد 
هم مصاحبه  برنامه  از  و پس  می زنی  را  این حرف  و غرض 
اندازه خودم دفاع  کردم. باز هم می گویم من فکر می کنم به 
کردم، اما آیا کسی از نسل ما آمد حرفی بزند و دفاعی کند؟ 
همه سکوت کردند. این سکوت نشانه چیست؟ سوال کنید و 
ببینید اصلا هم نسل های من حرف می زنند؟ من به نوبه خودم 
صحبت کردم . من احترام گذاشتم و به وقتش جواب هم دادم. 
شخصیت هر کسی یک جور است و شخصیت من هم اینطور 

است.
* حتی در بحث خداداد در واکنش به صحبت های شما 

حرکت بدی انجام داد. در این باره چه نظری دارید؟
آقا  کار  آن  من  قطعا  اما  هستند  من  بزرگتر  و  دوست  ایشان 
خودشان  از  می توانید  حال  این  با  نمی کنم.  تایید  را  خداداد 
خیلی  من  داشتند.  رفتاری  همچین  چرا  که  کنید  سوال 
خویشتن داری کردم و احترام کردم و این موضوع باعث شد 
این  از  و  گرم  دمت  و  باجنبه ای  خیلی  بگوید  خداداد  خود 
حرف ها. من هم به راحتی می توانستم همان کار را بکنم اما 
من نمی توانم بی احترامی کنم و این رفتارها را در شان خودم 

نمی دانم.
برنامه  در آن  از حضور  و حاشیه،  این همه جنجال  با   *

پشیمان نشدید؟
و  بود  موضوع  یک  برنامه  آن  در  حضور  نشدم.  پشیمان  نه، 
موضوع  یک  هم  سوالات  و  پیامدها  و  داد  رخ  که  اتفاقاتی 
دیگر بود. من اصلا فکر نمی کردم چنین اتفاقاتی پیش بیاید. 
دست اندرکاران آن برنامه دوستان من بودند و احترام گذاشتم 

و رفتم.
برنامه  این  در  حضور  برای  که  پولی  می کنید  فکر    *

گرفتید، به آن همه هجمه و حاشیه می ارزید؟
هدف اول من پول نبود و پون دوستانم دعوت کردند رفتم، 
اما نمی دانستم چنین اتفاقاتی میفتد. هجمه زیادی وارد شد و 

امیدواریم تکرار نشود.
ناراحت  رفتارها  و  صحبت ها  آن  بابت  خداداد  از   *

نیستید؟
آقا  از  انتظارم  هم  من  و  دارد  وجود  انتظاراتی  کسی  هر  از 
خداداد بیشتر از این ها بود. البته من در رسانه ها دیدم که آقا 
بی احترامی  استقلالی ها  به  من  گفت  و  کرد  مصاحبه  خداداد 
نمی کنم  تایید  را  ایشان  صحبت های  و  رفتارها  من  نکردم. 
اما این اتفاقات پیش آمده و امیدوارم دیگر شاهد تکرار این 

مسائل نباشیم.
* صحبت پایانی؟ 

و  باشیم  همدل  همه  باید  و  است  پیش  در  ملی  بازی های 
پاسخ  من  اگر  شاید  باشد.  موفق  ملی  تیم  تا  کنیم  همکاری 
تیم ملی داشت و من  برای  پیامدهای دیگری  تندی می دادم، 
نباید  و  فوتبال کمک کنیم  به  باید  نهایت همه  ما در  معتقدم 
اجازه بدهیم از شخصیت ها سوءاستفاده شود. با این حال باز 
هم اگر کوتاهی کردم از همه عذرخواهی می کنم و امیدوارم 

دیگر شاهد اتفاقاتی نباشیم که کام هواداران را تلخ کند.

مدیرعامل باشگاه استقلال می گوید »ما دنبال آرامش بودیم و 
از تنش دوری می کنیم ما را ناگزیر به پاسخگویی کردند. من 
می دانند.  استقلال هم  قطعا طرفداران  و  می دانم چه شده  که 
فکر نمی کنم برای کسی مجهول باشد که چرا باید خارج از 

تهران بازی کنیم.«
فرشید سمیعی، مدیرعامل باشگاه استقلال با حضور در جمع 
برگزاری  مکان  درباره  لیگ  سازمان  بیانیه  درباره  خبرنگاران 
اینکه ما دنبال آرامش  دیدار استقلال و اظهار کرد: علی رغم 
پاسخگویی  به  ناگزیر  را  ما  می کنیم  دوری  تنش  از  و  بودیم 
کردند چون ابهاماتی بود و هواداران هم سوالاتی داشتند که به 
آن پاسخ بدهیم. مسئولان انتظار داشتند که مسابقات به تعویق 
بیفتد و با اینکه صرفا ۷ استادیوم آماده بود اما اهمیت حضور 
موفق تیم ملی در مسابقات باعث شد که فدراسیون فوتبال این 
مسابقات را با همکاری باشگاه ها برگزار کند. همه می دانستند 
هماهنگی  یک  به  نیاز  مسابقات  شروع  محدودیت  این  با  که 

بزرگ دارد و بدون آن امکان پذیر نیست.
میزبانی، ما شهر قدس را معرفی کردیم  ادامه داد: درباره  او 
فرمانداری  با  ما اعلام شد  به  اینکه  از  بعد  قبل  از مدت ها  و 
پیدا کردیم.  و شورای شهر قدس جلساتی داشتیم و حضور 
ایراداتی را که قبلا معرفی شده بود نگاه کردیم و بسیاری از 
برطرف شدن  رفع شد. علی رغم  بود،  عیوبی که مطرح شده 
آن عیوب اما نماینده سازمان لیگ قبول نکرد و سایر مسئولان 
هم با تبعیت از این نظر اعلام کردند که این ورزشگاه امکان 

برگزاری بازی ها را ندارد.
سمیعی همچنین گفت: از مسئولان باشگاه اراک ممنون هستیم 
نمی شود  گفتند  نبود   VAR چون  اما  پذیرفتند  را  میزبانی  که 
نبود،   VAR اینکه در شهر قدس هم با وجود  میزبان باشند و 
مجبور شدیم به قزوین برویم. با وجود قدردانی از مردم قزوین 
به  نبود. مجبور شدیم  بازی  میزبانی  برای  ایده آلی  اما شرایط 
آنجا برویم و بگویم که نهایت همکاری را از مسئولان قزوین 
و همینطور هواداران داشتیم. بحث چیز دیگری است و ما به 
عنوان میزبان حق انتخاب ورزشگاه را داشتیم که از آن محروم 

شدیم. تمام سخت گیری های ممکن را کردند که استقلال برای 
این بازی خارج از تهران بازی کند. من که می دانم چه شده و 
قطعا طرفداران استقلال هم می دانند. فکر نمی کنم برای کسی 
مجهول باشد که چرا باید خارج از تهران بازی کنیم. با این 
که  بیانیه ای  اما  نشود  ایجاد  تشنج  تا  کردیم  سکوت  وجود 
روابط عمومی سازمان لیگ منتشر کرد ما را بر آن داشت که 
پاسخ بدهیم. با وجود احترامی که داریم برای ما عجیب است 

که چطور این بیانیه صادر شده است.
زمانی  مسابقات  گفت:  ادامه  در  استقلال  باشگاه  مدیرعامل 
در  و  بودند  مسابقات  آماده  استادیوم   ۷ فقط  که  شد  شروع 
نماینده  به عنوان  ما  بود.  قراردادها هم همینطور  مورد سقف 
در  شرکت  برای  که  داشتیم  انتظار  ایران  اسلامی  جمهوری 
هم  باز  اما  بگیرد  صورت  همکاری  نهایت  آسیایی  مسابقات 
می بینیم که اجازه افزایش سقف داده نشد و برخی هم چون 
می توانند توسط پرداختی های هوادار متمول، پرداخت خارج 
از سقف را دور بزنند، هیچ علاقه ای برای افزایش سقف ندارند 
و افرادی که می خواهند دور بزنند، به راحتی این کار را انجام 
می دهند. من با افراد کارگروه صحبت کردم و علنا هیچ ابزاری 
برای کنترل پول های خارج از کشور که به حساب بازیکنان 
به صرافی داده می شود را ندارند و به قول معروف آب پاکی 
را روی دست ما ریختند. گفتیم اگر ابزاری برای نظارت روی 
این قانون ندارید، چه اصراری به انجام آن است؟ چرا باید این 
قانون تداوم داشته باشد؟ در برنامه ای که آقای قنبرزاده فصل 
گذشته هم حضور داشت گفتم که شما ابزار لازم برای نظارت 

و دور نزدن سقف قرارداد ندارید.
را  چیز  همه  شما  که  می خواهد  فراوانی  اختیارات  افزود:  او 
کنترل کنید و نمی توانید پرداختی ایرانیان خارج از کشور را 
کنترل کنید. این را نپذیرفتند و گفتند هماهنگی انجام شده و 
کنترل می کنیم. الان یک قدم رو به جلو است که فهمیدند که 
نمی توانند کنترل کنند. سوالم این است که وقتی نمی شود یک 
کاری را کامل انجام داد چرا باید ناقصِ آن را تکرار کنیم؟ 
اجرای قانون به صورت ناقص ظلم به کسانی است که قانون 

را رعایت می کنند و اگر کسی بتواند سقف را دور بزند، همه 
بگذارید.  واقعی  را  قرارداد  سقف  رقم  حداقل  می زنند.  دور 
مثلا وقتی وقتی سقف بازیکن ایرانی ۳۰ میلیارد تومان است، 
نمی توانیم یک بازیکن با این قیمت پیدا کنیم و به همین دلیل 
حتی  ایرانی  بازیکن  هستند.  خارجی  بازیکن  دنبال  به  همه 
همین  برای  کند.  صحبت  ما  با  اعداد  این  با  نیست  حاضر 
افزایش دهند.  را  بازیکن خارجی  می گوییم که سقف جذب 
به هر حال من در پایان صحبت هایم می خواهم برای آقای تاج 
که ظاهراً عمل جراحی داشتند و در بیمارستان بستری هستند 
آرزوی سلامتی می کنم که زودتر برگردند و مشکلات فوتبال 

را برطرف کنیم و یک فصل خوب داشته باشیم.
او در واکنش به اظهارات اخیر مهدی هاشمی نسب هم گفت: 
یکسری  باشگاه  ندارد.  وجود  ایشان  مورد  در  صحبتی  هیچ 
اتفاق  و  نشده  نتیجه  به  منتج  الان  تا  نهایتا  و  کرده  مذاکرات 
صحبت  ایشان  با  هم  فصل  ابتدای  در  است.  نیفتاده  خاصی 
ادامه  به مربیگری در استقلال  کردم و گفتند که »نمی خواهم 
بدهم« و یکسری صحبت هایی شد که امسال با سال های دیگر 
فرق می کند. امسال یکسری شرایط وجود دارد که باید در نظر 
گرفته شود و این باعث ایجاد دلخوری می شود. این واقعیت 
ندارد که گفته اند ایشان نباشد. سلسله مراتب اداری به صورت 
عام است و هر شغلی که می خواهید انتخاب کنید باید احراز 
شود و ایشان بازیکن خوب ما بوده و محبوب است. نهایت 
در  بتوانیم  ان شاءالله  و  داریم  ایشان  به  را  خدمت  و  ارادت 

خدمت ایشان باشیم.
او درباره نقل و انتقالات باشگاه هم عنوان کرد: ما پایان نقل و 
انتقالات در استقلال را عنوان کردیم و شاید یکی دو بازیکن 
جوان به ما اضافه شوند. ما دیگر سقف نداریم که امیدواریم 
برطرف شود و بتوانیم بازیکن خارجی بگیریم. ما نمی خواهیم 
فوتبال را گران کنیم و می خواهیم قانون به صورت کامل اجرا 
شود ولی امکانش نیست و راه گریز آن زیاد است. می خواهیم 
این اعداد واقعی باشد یا سقف را برداریم. نباید قانون طوری 

باشد که عده ای آن را دور بزنند و بعضی نتوانند.
او درباره وضعیت منتظر محمد نیز گفت: استقلال یک سهمیه 
محدود خارجی دارد که کادر فنی آن را انتخاب کرده و تیمش 
را بسته است. بقیه هم مشخصا در تیم جای ندارند و در لیست 

مازاد قرار می گیرند.
سمیعی درباره اینکه آیا از واکنش کمیته انضباطی نمی ترسد؟ 
بیان کرد: ما علیه سازمان لیگ صحبت نکردیم. بیانیه ای درباره 
ما دادند و از نظر ما توضیح آنها کامل نبود. ما شروع کننده این 
قضیه نبودیم، اتهامی نزدیم و بیانیه آنها کامل نبوده که مشکلی 

از نظر حقوقی ندارد.
»کارت بازی بلانکو چه شد؟« سمیعی درباره این مساله گفت: 
گفتم که ما مشکل سقف داریم و تا زمانی که برطرف نکنیم، 

درست نمی شود.

سمیعی: 

سکوت کردیم تا تشنج ایجاد نشود
 آنها که هوادار متمول دارند مایل به افزایش سقف نیستند

/مهدی محمد نبی نایب رئیس فدراسیون فوتبال ایران امروز 
در حاشیه مراسم تقدیر از پزشکان فوتبال ایران به مناسبت 
کرد  رسانه صحبت  اصحاب  و  خبرنگاران  با  پزشک،  روز 
یک  داشت:  اظهار  ابتدا  در  مراسم  این  برگزاری  درباره  و 
ما  بودند که  پزشکان  این  بزنیم،  اگر  به سال 99  فلش بک 
را از کرونا نجات دادند و جریان عادی سازی در ورزش 
کشور را به راه انداختند. همیشه آنها در کنار ورزش بودند 
و از حضور پزشکان در ورزش تقدیر می کنیم و اگر نباشد، 
هیچ ورزشی جلو نمی رود. جامعه پزشکی جامعه منحصر به 

فردی برای ما خواهد بود.
او در اشاره به وضعیت محل برگزاری مسابقه تیم ملی ایران 
در نخستین مسابقه خود از مرحله سوم مقدماتی جام جهانی 
فوتبال  کنفدراسیون  نماینده  گفت:  قرقیزستان،  برابر   ۲۰۲6
مختلفی  بازدید های  و  هست  اصفهان  دوشنبه  روز  از  آسیا 
داشته. بازدیدش سه روز بود و امروز برمی   گردد. از چمن 
ورزشگاه راضی بود و چند مورد جزئی را گفت تا بررسی 
کنیم. از رئیس کارخانه ذوب آهن و آقای نکیسا مدیرعامل 
تشکر  کردند  کمک  که  کسانی  دیگر  و  آهن  ذوب  باشگاه 

می کنم.
باشگاه ذوب  برای  و  تعمیر شده  این ورزشگاه  افزود:  وی 
آهن هم اثر مثبتی خواهد داشت اما اینکه در این موقعیت 
کنار تیم ملی بودند، اتفاق بسیار خوبی است. از آنها واقعا 
تشکر می کنم. همان طور که مستحضر هستید، تیم ملی روز 
به اصفهان می رود و چند جلسه تمرین در زمین  دوازدهم 
فولادشهر  استادیوم  در  شهریور   ۱5 و  داشت  خواهد  ملت 
با  شهریور   ۱۷ روز  در  همچنین  می کند.  دیدار  حریفش  با 
پروازی مستقیم به العین امارات خواهند رفت تا ۲۰ شهریور 
بازی خودمان را انجام دهیم و ۲۱ شهریور مجددا به تهران 

برگردیم.
تیم  بازی های  دیگر  آیا  که  سوال  این  به  جواب  در  نبی 
پاسخ  خیر،  یا  شود  انجام  است  قرار  اصفهان  در  هم  ملی 
به  تجهیز  از سمت شرکت  متفاوتی  تاریخ های  قاعدتا  داد: 
با  بازی  برای  آزادی  ورزشگاه  بود  قرار  حتی  رسیده.  ما 
قرقیزستان به ما برسد. به هر دلیلی اگر این اتفاق نیفتد و اگر 
فیفادی باشد، بازی های تیم ملی را مجبور هستیم تا در شهر 

اصفهان برگزار کنیم.
سلامتی  وضعیت  مورد  در  فوتبال  فدراسیون  رئیس  نایب 
مهدی تاج ریاست فدراسیون پس از عمل جراحی خود نیز 
گفت: ایشان دیروز جراحی کردند و چند ساعتی این اتفاق 
طول کشید. خوشبختانه در سلامت کامل هستند ولی یک 
هفته پیش بینی می شود که تحت نظر باشند. دیروز پزشکشان 
می گفتند یک ذره آرای انضباطی را زودتر صادر کنیم تا به 
ورزشی  جامعه  گستردگی  از  مسئله  این  که  برسند  تیمشان 
ایران است و این مسئله در عملشان شبیه به یک گروکشی 

شده بود. )با خنده(
تیم  و  بیرانوند  علیرضا  پرونده  ماجرای  به  همچنین  او 
توضیح  تاج  آقای  گفت:  و  داد  نشان  واکنش  پرسپولیس 
و  هستند  مستقل  قضایی  ارکان  که  بگویم  باید  فقط  دادند. 
کمیته تعیین وضعیت هم تعدادی قاضی دارند که خودشان 
در این زمینه تصمیم گیری می کنند. بر اساس مستندات رای 
صادر خواهد و هیچکس در هیچ مجموعه ای در خصوص 
صدور رای دخالت نخواهند کرد چون هر مجموعه مستقل 

است.

وزیر  عنوان  به  دنیامالی  احمد  اعتماد  رای  کسب  درپی 
ورزش و جوانان از مجلس شورای اسلامی، سیدمیلاد تقوی 
رئیس فدراسیون والیبال در پیامی این انتصاب شایسته را به 

ایشان و جامعه ورزش کشور تبریک گفت.
متن کامل پیام رئیس فدراسیون والیبال به شرح زیر است:

باسمه تعالی
برادر ارجمند جناب آقای احمد دنیامالی وزیر محترم ورزش 

و جوانان
با سلام و احترام

ایام  پاسداشت  و  حضرت عالی  برای  توفیق  آرزوی  ضمن 
رای  کسب  بدین وسیله  )ع(،  الحسین  اباعبدالله  سوگواری 
اعتماد قاطبه نمایندگان محترم مردم شریف ایران در مجلس 
وزیر ورزش  عنوان  به  به حضرت عالی  را  اسلامی  شورای 
و  مباهات  مایه  را  مسئولیت  این  و  گفته  تبریک  جوانان  و 
خرسندی مجموعه ورزش در سراسر کشور میدانیم و این 

انتصاب شایسته را صمیمانه تهنیت عرض می کنم.

 تجارب ارزشمند جناب عالی در حوزه های متعدد و متنوع 
اجرایی و راهبردی و کلان ورزش، نوید روزهایی پر از امید 
فدراسیون  و  می دهد  را  اسلامی  ایران  ورزش  به  تحرک  و 
والیبال نیز با تمامی ظرفیت های خود همپای جناب عالی در 
خدمت به ورزش و در تلاش برای افتخارآفرینی برای کشور 

خواهد بود.
مقدس  نظام  به  خدمت  در  را  حضرتعالی  توفیقات  دوام 
از  پیروی  با  ملی  وفاق  دولت  ایران،  اسلامی  جمهوری 
منویات مقام معظم رهبری )مدظله العالی( از درگاه خداوند 

متعال مسئلت می نمایم.
میلاد تقوی

اعتماد  رای  جلسه  است،  گفتنی  والیبال  فدراسیون  رئیس 
وزیر ورزش و جوانان عصر امروز )چهارشنبه ۳۱ مرداد( در 
مجلس شورای اسلامی برگزار شد و در آن احمد دنیامالی 
گزینه پیشنهاد رئیس جمهوری برای این مسئولیت با کسب 
۲5۳ رأی از مجموع ۲85 رأی به عنوان ششمین وزیر ورزش 

و جوانان انتخاب شد.

واکنش رئیس فدراسیون والیبال 
به وزیر جدید

مسائل  مورد  در  جدید  گفت وگویی  در  یوفا  پیشین  رئیس 
لیگ  و  اروپا  سوپرلیگ  اینتر،  یوونتوس،  جمله  از  مختلفی 

قهرمانان اروپا صحبت کرد.
برای  تا ۱98۷  بین سال های ۱98۲  که خود  پلاتینی  میشل 
ایتالیایی  روزنامه  با  گفت وگو  در  می کرد،  بازی  یوونتوس 
بانوی  آیا  اینکه  درباره  میلان،  اسپورت« چاپ  دلو  »گاتزتا 
در  قهرمانی اش   آخرین  از  سال  از گذشت چهار  پس  پیر 
رقابت های سری A ایتالیا می تواند دوباره فاتح این رقابت ها 
باید آرامش خود را حفظ  شود، گفت: هواداران یوونتوس 
کنند، یووه همیشه می خواهد قهرمان شود اما کمی چرخش 
که  می دانم  است.  خوب  فوتبال  برای  تیم ها  بین  قهرمانی 
است،  زیادی  زمان   A سری  در  قهرمانی  بدون  سال  چهار 
اما سال ها قبل، بعد از جدایی من از یوونتوس هم این اتفاق 
افتاد. یوونتوس در ادامه قهرمانی اش را دوباره از سرگرفت. 
مدیران یوونتوس متوجه شدند که نمی توانند با رئال مادرید، 
مالکان  چون  کنند  رقابت  پاری سن ژرمن  و  منچسترسیتی 
عرب یا سرمایه گذارانی از دیگر کشورها ندارند، از این رو 
باید تیمی فوق العاده بسازند. امروزه، مدیران ورزشی هم به 

اندازه مربیان مهم هستند.
در  که  یوونتوس  باشگاه  سابق  رئیس  درباره  همچنین  وی 
حدود دو سال پیش به خاطر پرونده تخلفات مالی باشگاه 
یووه در زمان ریاست او مجبور به استعفا از سمت خود شد، 
اظهار داشت: شاید آندره آ آنیلی در دوره ریاستش بر باشگاه 
یوونتوس همانند یک هوادار رفتار کرد اما در آن مقطع از 
یوونتوس  باشگاه  در  کار  رأس  به  آنیلی  خانواده  بازگشت 
)رئیس  الکان  جان  از  کاملی  شناخت  من  بودم.  خوشحال 
هلدینگی که مالک باشگاه یوونتوس است( ندارم اما آینده 

باشگاه یوونتوس به عشق او به این باشگاه بستگی دارد.
رئیس پیشین یوفا همچنین درباره فرمت جدید لیگ قهرمانان 
اروپا که به جای ۳۲ تیم، ۳6 تیم در فرمت لیگ به رقابت 
فرمت  من  کرد:  خاطرنشان  پرداخت،  خواهند  یکدیگر  با 
تیمی  فرمت ۳۲  آن  ندارم.  را دوست  قهرمانان  لیگ  جدید 
اما  بود  بهتر  برگزار می شد،  به صورت گروهی  بازی ها  که 

چفرین )رئیس یوفا( در این مورد تسلیم باشگاه ها شد.
پلاتینی همچنین درباره اینکه آیا سوپرلیگ اروپا )پروژه ای 
که هنوز شکل رسمی به خود نگرفته( بهتر از لیگ قهرمانان 
نبود، گفت: خیر اما روزی، حالا نمی دانم پنج سال بعد یا ۲۰ 
سال بعد، شکل خواهد گرفت. اگر به خاطر داشته باشین، 
تمامی باشگاه ها برای راه اندازی این لیگ توافق کرده بودند 
توافق  آن  راه اندازی  برای  دوباره  آنها  که  باشید  مطمئن  و 
خواهند کرد و دادگاه هم گفت که انحصار یوفا و فیفا تمام 
شده است. همه چیز از قانون بوسمن شروع شد. من آن را 

دوست ندارم اما این قانون حالا وجود ندارد.
مربی  »کدام  که  پرسش  این  با  مواجهه  در  همچنین  وی 
مربی  او  کونته!  آنتونیو  داشت:  اظهار  دارید؟«،  دوست  را 
شروع  بد  را  فصل  ناپولی  که  می دانم  است.  خوبی  خیلی 
کرد )شکست ۳ بر صفر در خانه هلاس ورونا( اما از این 
باشگاه و هوادرانش می خواهم که بگذارند کونته کارش را 

انجام دهد.
قهرمانی  درباره  همچنین  یوونتوس  پیشین  نفوذی  هافبک 
اینتر در سری A با سرمربیگریی سیمونه اینزاگی خاطرنشان 
کرد: اگر تیمی قهرمان سری A می شود، یعنی قدرتمندترین 
یوونتوسی ام  اما دوستان  تیم خوبی است،  اینتر  تیم هستید. 

می گویند که آنها بدهی بالایی دارند.
پلاتینی 69 ساله در پایان در تمجید از آقای خاص گفت: 
اعتراف می کنم که علاقه زیادی به شخصیت مورینیو دارم. 
او را خیلی دوست داشتم، ژوزه  من پورتوی تحت هدایت 
بوده  وفادار  خود  شخصیت  به  بد،  چه  خوب  چه  همیشه 
است. مورینیو شخصیتی است که برای فوتبال خوب عمل 

کرده است.

انتشار متنی در فضای مجازی  با  مدیرعامل باشگاه سپاهان 
نسبت به عدم افزایش سقف بودجه گلایه مند شد.

 تیم فوتبال سپاهان با مشکل سقف بودجه رو به رو است و 
از این رو مدیران این باشگاه تا به امروز نتوانسته اند قرارداد 
برخی از بازیکنان خود از جمله مهدی لیموچی را به ثبت 
و  تراکتور  تهران،  استقلال  باشگاه   ۳ این  از  پیش  برسانند. 
سپاهان خواهان افزایش سقف بودجه بودند که این موضوع 
با مخالفت پرسپولیس همراه و باعث شد تا افزایش سقف 
بودجه باشگاه های حاضر در رقابت های آسیایی منتفی شود.

مهدی آذربایجانی مدیرعامل باشگاه سپاهان با گلایه از این 
به  منتشر کرد که  متنی را در صفحه مجازی خود  موضوع 

شرح زیر است:
»سلام

نشده  خوب  حالمان  هنوز  امروز  تا  شباب  بازی  روز  از 
است...

همه تلاشمان این بود که تیمی قوی و با ترکیب کامل داشته 
باشیم ولی موانع برای تحقق آن بسیار هست که داریم تلاش 
می کنیم تا مرتفع شود. چند روز قبل از بازی آسیایی نامه ای 
 ۷ بند  قانونی  ظرفیت  از  بتوانیم  تا  نوشتم  ذیربط  مراجع  به 
شد  قرار  و  کنیم  استفاده  بودجه  سقف  دستورالعمل  سقف 
موضوع در کمیته مربوطه مطرح گردد و نظر همه هم بود که 

تیم های آسیایی تقویت شوند؛
ما  و  شده  گرفته  هم  مفیدی  تصمیمات  که  شد  گفته  ما  به 
دادیم؛  انجام  تیم  تکمیل  برای  را  اقداماتمان  بلافاصله  هم 
تیم مخالف  بودند، یک  موافق  تیم  اینکه سه  اما علی رغم 
تصمیمات گرفته شده در جهت تقویت تیم های ایرانی حاضر 

در آسیاست که خیلی تعجب برانگیز است.
دستورالعمل  زدن  دور  نحوه  در خصوص  خبرهایی  هم  ما 
قضاوت  و  تصمیم گیری  مرجع  که  شنیده ایم  بودجه  سقف 
نیستیم؛ البته بعضی ها معتقدند که موضوع خیلی هم شفاف 
را  آن  نمی شود  می گویند  اما  می دانند؛  هم  همه  و  است 

شناسایی کرد! الله اعلم.
با وزیر جدید ورزش صحبت کردم و  اعتماد  از رأی  بعد 

ایشان هم نظرشان روی تقویت تیم تیم هاست.
را  درخواستمان  هم  نظارتی  نهادهای  برای  تا  شد  فرصتی 

تبیین کنم؛
اول: اجازه استفاده از ظرفیت بند ۷ دستورالعمل بودجه

دوم: عطف به ماسبق نشدن قراردادهایی که قبل از ابلاغ این 
دستورالعمل منعقد شده

و سوم: تعیین تکلیف درآمدهای آسیایی سال قبل؛
از کادر و بازیکنانمان که دارند صبوری می کنند تا این مساله 
این  زودی  به  که  دارم  اطمینان  و  می کنم  تشکر  شود  حل 

موضوع هم حل خواهد شد
اصلاحات نقش جهان هم آغاز شده و تلاشمان این است 
در بازی های پیش رو، دیگر آنچه در نقش جهان رخ داده 

تکرار نشود.«

مدیرعامل باشگاه سپاهان:
خبرهایی در خصوص نحوه دور زدن 

دستورالعمل سقف بودجه شنیده ایم



پیشروی غیرمنتظره اوکراین در »کورسک« روسیه؛ هدف پشت پرده چیست؟

رهبر انقلاب اِبایی از شفاف شدن مسائل ندارند

مطهری: پزشکیان از رهبری هزینه نکرد، بلکه واقعیات چینش کابینه را گفت 

از  آمریکا   ۱۶- اف  جنگنده های  نخستین  دریافت  از  پس 
»هیمارس«،  موشک های  از  بهره گیری  و  اوکراین  سوی 
کی یف پیشروی در خاک روسیه را آغاز کرد؛ این پیشروی 

تا کجا ادامه دارد و هدف »زلنسکی« از آن چیست؟
و  آغاز جنگ روسیه  از  نیم  و  ۲ سال  به  نزدیک  با گذشت 
اوکراین، کارشناسان سیاسی نظامی، پایانی برای این بحران 
هفته  دو  غافلگیرکننده  حمله  از  بعد  ویژه  به  نیستند  متصور 
روسیه،  غرب  در  کورسک  منطقه  به  اوکراین  ارتش  پیش 

احتمال تشدید تنش افزایش یافته است.
کی یف با حمله اخیر خود به کورسک که در ۶ آگوست )۱۶ 
مرداد( رقم خورد، توانست کنترل ۸۲ شهرک را در مساحتی 
به وسعت یک هزار و ۱۵۰ کیلومتر مربع در دست گیرد. بر 
نفر  هزار   ۱۲۱ از  بیش  تاکنون  گزارش ها،  تازه ترین  اساس 
این منطقه را ترک کرده یا تخلیه شده اند و بر اساس اعلام 
وزارت دفاع روسیه، کی یف در این حملات بیش از ۳ هزار 

و ۸۰۰ نیروی خود را از دست داده  است.
را  پل ها  تخریب  سیاست  از جنگ،  مرحله  این  در  اوکراین 
همیشگی  موفقیت آمیز  تاکتیک  همان  است؛  گرفته   پیش  در 
شوروی در جنگ های جهانی که باعث شکست دشمنان شد. 
دو  طی  جنگی  تاکتیک  همین  از  نوعی  به  اوکراین  ارتش 
کلیدی  پل  سه  کنون  تا  آنها  کرده است.  استفاده  اخیر  هفته 
پل ها  این  تخریب  که  شده اند  مدعی  و  کرده  تخریب  را 

مسیرهای تدارکاتی روسیه را مختل می کند.
کرد  تأیید  مرداد(   ۲۹( آگوست   ۱۹ دوشنبه  روز  مسکو 
نیز  را  پل  سومین  خود،  قبل  روز  حمله  در  اوکراین  که 
تخریب  روسیه  کورسک  منطقه  در  »سیم«  رودخانه  روی 
کرده است. برخی تحلیل گران نظامی بر این نظرند روسیه از 
سه پل نصب شده روی رودخانه سیم برای تأمین نیروهای 
است؛  می کرده  استفاده  درگیری  منطقه  در  خود  نیاز  مورد 
برای  کی یف  سران  نیت  دهنده  نشان  می تواند  که  اقدامی 
تقویت نیروهای خود باشد. البته برخی منابع روسی نیز تأیید 
شهر  نزدیک  »سیم«  رودخانه  روی  پل  تخریب  که  کرده اند 
نیروهای  به  اختلال در تحویل تجهیزات  »گلوشکو« موجب 

روسی شده است.
از چراغ سبز تا سیل تسلیحات آمریکا و ناتو به اوکراین

به گزارش مهر، چند روز پیش »سرگئی لاوروف« وزیر امور 
کورسک  منطقه  به  اوکراین  تجاوز  درباره  روسیه  خارجه 
دستور  زلنسکی  به  آمریکا  »اگر  که  داشت  اظهار  روسیه، 

نمی داد، او هرگز تصمیم به انجام این کار نمی گرفت.« غرب 
اوکراین  بحران  آتش  به  دمیدن  ضمن  آمریکا  محوریت  با 
کنند  ایجاد  نبرد  این  در  توازنی  که  کرده اند  تلاش  همواره 
یک  در  آنها  رقیب  قوی ترین  عنوان  به  روسیه  آنکه  امید  به 

چالش دائمی و فرسوده قرار گیرد.
آمریکا پیش از این بارها اعلام کرده بود که اجازه نمی دهد 
تسلیحات  از  روسیه  خاک  به  حمله  هرگونه  در  اوکراین 
کربی«  »جان  کند.  استفاده  متحده  ایالات  ساخت  ارسالی 
سخنگو و هماهنگ کننده ارتباطات راهبردی شورای امنیت 
ملی کاخ سفید در نشستی خبری پس از آغاز حمله اوکراین 
به کورسک گفت که واشنگتن هیچ تغییری در سیاست خود 
ایجاد نکرده و اوکراین همچنان برای حمله به خاک روسیه، 

اجازه استفاده از تسلیحات ساخت آمریکا را ندارد.
اینک اما واقعیت میدانی عکس ادعاهای مقام های کاخ سفید 
را به تصویر می کشد. مسکو می گوید اوکراین از تسلیحات 
غربی از جمله موشک های »هیمارس« ساخت ایالات متحده 
منطقه  در  »سیم«  رودخانه  پل  جمله  از  پل ها  تخریب  برای 
نیروهای داوطلبی را که سعی در  کورسک استفاده کرده و 
زاخارووا«  »ماریا  است.  کشته  داشته اند،  غیرنظامیان  تخلیه 
تلگرام  پیام رسان  در  روسیه  امور خارجه  وزارت  سخنگوی 
اصابت  هدف  کورسک  منطقه  بار  اولین  برای  کرد:  اعلام 
آمریکایی  هیمارس  احتمالًا  و  راکت اندازهای ساخت غرب 

قرار گرفت.
بازرس  و  آمریکا  سابق  اطلاعاتی  افسر  ریتر«  »اسکات 
تسلیحاتی سازمان ملل متحد می گوید که به باور وی، حمله 
اوکراین به منطقه کورسک روسیه، تحت هدایت ناتو انجام 
به  روسیه  که  است  این  واقعیت  کرد:  تاکید  وی  شده است. 
در  »میدان«   ۲۰۱۴ کودتای  از  که  اوکراین  جنگی  جنایات 
کی یف جریان دارد، پاسخ داد؛ و نیرویی که )در کورسک( 
و  ساخته  را  آن  ناتو  که  است  نیرویی  می کند،  پیشروی 
 ۱۶- اف  جنگنده های  نخستین  برهه  این  است.در  پرداخته 
تلگرامی  کانال  شدند.  داده  تحویل  اوکراین  به  نیز  آمریکا 
نقل  به  مرداد(   ۱۸( پنجشنبه  روز  اسپوتنیک  تارنمای خبری 
نوشت  کاخوفسکی،  شهر  بخشدار  فیلیپچوک«  »پاول  از 
دیده  اوکراین  خرسون  منطقه  در   ۱۶- اف  جنگنده های  که 
اوکراین،  رئیس جمهوری  زلنسکی«  »ولودیمیر  شده اند. 
اوایل هفته گذشته تحویل جنگنده های اف -۱۶ که مدت ها 
که  کرد  اعلام  و  تأیید  را  بود  کشور  این  انتظار  مورد 

آمریکا  ساخت  جنگنده های  این  با  پرواز  اوکراینی  خلبانان 
کرده اند.  آغاز  کشور  این  داخل  در  عملیات هایی  برای  را 
های   ۱۶- اف  منتظر  ما  داد:  ادامه  اوکراین  رئیس جمهوری 
بیشتر هستیم و بسیاری از دوستان ما اکنون در حال آموزش 
]درباره نحوه کار با این جنگنده های ساخت آمریکا[ هستند.

حمله  تشویق  و  حمایت  به  را  غرب  روسیه  میان،  این   در 
زمینی اوکراین به خاک روسیه متهم کرده و گفته است که 
 ۱۶- اف  جنگنده های  الحاق  و  کی یف  تروریستی«  »تهاجم 

به نیروی هوایی اوکراین مسیر جنگ را تغییر نخواهد داد.
هدف های پشت پرده غرب و اوکراین از اشغال کورسک

مقام های اوکراین از جمله زلنسکی هدف اصلی از پیشروی 
اعلام  اوکراین  حائلِ«  »منطقه  پروژه  را  روسیه  در کورسک 
مرزی  مناطق  بر  سیطره  با  دارند  قصد  می گویند  و  کرده اند 
روسیه  حملات  از  مانع  تا  کنند  ایجاد  حائل  منطقه  روسیه، 
کرده اند  ادعا  همچنین  آنها  شوند.  اوکراین  مرزی  مناطق  به 
در  سیطره خود  تحت  مناطق  در  انسان دوستانه  کریدورهای 
خاک روسیه ایجاد می کنند تا هم کمک های انسان دوستانه به 
غیرنظامیان روس برسد هم کانالی برای خروج آنها به سمت 

روسیه یا اوکراین وجود داشته باشد.
اما از نگاه ناظران هدف فراتر از این مواضع اعلانی است. 
منطقه های  و  شهرها  بر  سیطره  قصد  پیشروی  این  با  آنها 
استراتژیک را دارند. به عنوان نمونه نیروهای اوکراینی چند 
ساعت پس از آغاز تهاجم در ۶ آگوست وارد سودژا شدند. 
فاصله  اوکراین  مرز  با  کیلومتر   ۱۰ تقریباً  که  سودژا  شهر 
دارد و جمعیت آن پنج هزار و ۵۰۰ نفر تخمین زده می شود، 
مرکز اداری منطقه کورسک محسوب می شود. سودژا از نظر 
استراتژیک شهری بسیار با اهمیت است. گاز طبیعی روسیه 
اوکراین  طریق  از  و  سیبری  غرب  گازی  میدان های  از  که 
اندازه گیری مرز در  ایستگاه  به اروپا منتقل می شود، از یک 

منطقه سودژا عبور می کند.
با وجود جنگ ۲.۵ ساله، انتقال گاز روسیه به اروپا قطع نشده 
و همچنان ادامه دارد؛ این امر به شرکت دولتی و غول آسای 
نفت و گاز روسیه موسوم به »گازپروم« روسیه امکان می دهد 
تا از فروش گاز کسب درآمد کند؛ در این میان اوکراین نیز 
از حق ترانزیت گاز، بهره مند می شود. هدف دیگر اوکراین 
از این پیشروی، کشاندن روسیه به پای میز مذاکرات دومین 
نشست صلح اوکراین است. نخستین نشست صلح اوکراین 
به میزبانی سوئیس در ماه خرداد برگزار شد. بیانیه پایانی این 
نشست در حالی صادر شد که در آن، هیچ راه حل مشخصی 

برای دستیابی به صلح در منطقه به چشم نمی خورد.
سوئیس  »بورگنستاک«  استراحتگاه  در  که  نشست  این  در 
انجام گرفت، روسیه و چین غایب بودند. گفت وگوها در این 
در  زلنسکی که  ماده ای   ۱۰ نشست حول محور طرح صلح 
اواخر سال ۲۰۲۲ ارائه شده بود، تنظیم شد. بعد از ناکامی 
روسیه،  حضور  بدون  اوکراین  درباره  سوئیس  کنفرانس 
رئیس جمهور اوکراین دوشنبه گفت که انتظار دارد مسکو در 
برگزار  )آبان(  نوامبر  ماه  قرار است در  دومین کنفرانس که 
کرملین  سران  که  است  حالی  در  این  کند؛  شرکت  شود، 

تاکنون استقبالی از نشست آتی به عمل نیاورده اند.
به احتمال زیاد اوکراین از اشغال کورسک قصد امتیازگیری 
در مذاکرات آتی را دارد و در ازای بازگرداندن این منطقه، 
چهار استان لوهانسک، دونتسک، خرسون و زاپوریژیا را که 
پیشتر به روسیه ضمیمه شده بودند، مطالبه کند. زلسنکی به 
انتخابات  در  ترامپ  پیروزی  در صورت  که  می داند  خوبی 
سیل  می شود،  انجام  ماه  آبان  که  آمریکا  جمهوری  ریاست 
و  شد  خواهد  قطع  کی یف  به  ناتو  و  آمریکا  کمک های 
از رژیم  بر بحران غزه و حمایت همه جانبه  توجه واشنگتن 
را  گزینه  بهترین  نتیجه  در  بود؛  خواهد  تمرکز  صهیونیستی 
با هدف  از خاک روسیه  برهه کوتاه، اشغال بخشی  این  در 

امتیازگیری در پشت میز مذاکره می داند.

از  پزشکیان  آقای  که  نیست  اینطور  گفت:  مطهری  علی 
رهبری هزینه کرده باشد بلکه شفاف سازی کرد و واقعیات 
را گفت. نمایندگان را در جریان گذاشت که فلان وزیر مورد 
تا این موضوع را بدانند و در رأی شان  تاکید رهبری است 
تاثیر بگذارد. به نظر من کار درستی است که مسائل پشت 

پرده ای نداشته باشیم.
صحن  در  پزشکیان،  مسعود  آخر  دفاعیه  مولایی:  نیلوفر 
علنی مجلس و اشاره او به تایید و هماهنگی وزرای کابینه 
همراه شد،  واکنش هایی  با  انقلاب  رهبر  از سوی  چهاردهم 
رئیس  اظهارات  از  دولت  منتقدان  و  مخالفان  یک سمت  از 
پزشکیان  که  کردند  ادعا  و  شده  عصبانی  چهاردهم  دولت 
است،  کرده  هزینه  رهبری  از  کابینه خود  آوردن  رأی  برای 
حسین  مانند  سیاسی  چهره های  از  برخی  دیگر،  سویی  از 
که؛  باور هستند  این  بر  کارگزاران،  دبیرکل حزب  مرعشی، 
»از مزایای رهبری مستقر و مقتدر این است که در همچین 
قدرت  پزشکیان  آقای  و  است  کارساز  ایشان  تایید  مواقعی 
رهبری را پشت سر دولت آورد و این آغاز یک دوره جدید 

از تعاملات در درون نظام است.«
در همین راستا، علی مطهری، نماینده ادوار مجلس با اشاره 
خبرآنلاین  خبرگزاری  به  مجلس  در  پزشکیان  اظهارات  به 
هزینه  رهبری  از  پزشکیان  آقای  که  نیست  اینطور   « گفت: 
گفت.  را  واقعیات  و  کرد  سازی  شفاف  بلکه  باشد  کرده 
تاکید  نمایندگان را در جریان گذاشت که فلان وزیر مورد 
تاثیر  رأی شان  در  و  بدانند  را  موضوع  این  تا  است  رهبری 
بگذارد. به نظر من کار درستی است که مسائل پشت پرده ای 

نداشته باشیم.«
تفاهم  فضای  »اگر  گفت:  نیز  ملی  وفاق  کابینه  درباره  وی 
همینطور باقی بماند، این دولت می تواند موفق باشد. عنوان 
بیان  دولت  برای  که  است  خوبی  خیلی  عنوان  ملی،  وفاق 

شده و می تواند در موفقیت آن موثر باشد.«
مشروح گفت و گوی علی مطهری، نایب رئیس پیشین مجلس 

شورای اسلامی، را در خبرگزاری خبرآنلاین می خوانید؛
*********

* آقای مطهری! بعد از ۲۳ سال کابینه آقای پزشکیان 

از  قبل  گرفت.  اعتماد  رأی  مجلس  از  کامل  صورت  به 
جلسه رأی اعتماد پیش بینی ها حکایت از آن داشت که 
تمامی گزینه ها رأی اعتماد نمی گیرند اما پس از دفاعیه 
گرفت.  صورت  مجلس  با  همراهی  یک  پزشکیان  آخر 

ارزیابی شما از این اتفاق چیست؟

را  خودش  هماهنگی های  پزشکیان  آقای  چون  من  نظر  به 
را  ایشان  نظر  واقع  در  و  کرد  اعلام  رهبری  معظم  مقام  با 
آشکار کرد، دست مجلس بسته شد و همه وزرا رأی آوردند. 
در گذشته هم مشورت ها با رهبری و اعمال نظرهای ایشان 
جمهور  روسای  و  بود  پرده  پشت  در  منتهی  داشت  وجود 

قبلی آن را اعلام نمی کردند.
رهبر انقلاب ابایی از شفاف شدن مسائل ندارند

آقای پزشکیان چون قائل به شفافیت است، این مسئله را در 
مجلس اعلام کرد و اگر مجلس تصمیم داشت که به یک یا 
دو نفر از گزینه ها رأی اعتماد ندهد، از تصمیم خود منصرف 

شد. کار آقای پزشکیان کار درست و خوبی بود.
بهتر است و مقام معظم رهبری  هر قدر فضا شفاف تر باشد 
هم ابایی ندارند که این مسائل مطرح شود. همین که مجلس 
زودتر  دولت  می شود  باعث  داد  اعتماد  رأی  کابینه  کل  به 

شکل بگیرد و مشکلات مردم سریع تر حل شود. 
پزشکیان از رهبری هزینه نکرد بلکه واقعیات را گفت

منتقدان  از  برخی  پزشکیان،  آقای  دفاعیه  از  پس   *
رهبری  از  ایشان  که  کردند  اعلام  دولت  مخالفان  و 

هزینه کردند، نظر شما درباره این ادعایی که از سوی 
تندروها مطرح می شود چیست؟

نه، این هزینه کردن نیست، اینطور نیست که آقای پزشکیان 
و  کرد  سازی  شفاف  بلکه  باشد  کرده  هزینه  رهبری  از 
واقعیات را گفت. نمایندگان را در جریان گذاشت که فلان 
وزیر مورد تاکید رهبری است تا این موضوع را بدانند و در 

رأی شان تاثیر بگذارد.
به نظر من کار درستی است که مسائل پشت پرده ای نداشته 
می گفتند  که  بود  مسائلی  مجلس  در  گذشته  در  باشیم. 
پیغامی از سوی رهبری یا دفتر رهبری آمده است و نماینده 
نمی دانست که آن درست است یا خیر، یک عده هم از این 
مسئله به نفع خودشان استفاده می کردند. اما آقای پزشکیان 
روشن و صریح اعلام کرد که فلان وزیر نظر رهبری است 
کار  این  خیر.  یا  بدهد  رأی  که  است  آزاد  هم  مجلس  و 
درستی است که این مسائل را مطرح کنیم و بهتر بود روسای 

جمهور قبلی هم اینگونه مسائل را مطرح می کردند. 
دولت پزشکیان می تواند موفق شود اگر...

* آقای مطهری! رئیس جمهور کابینه خود را براساس 
وفاق ملی چیدند و امروز هم بر همان وعده ها و اصول 
ملی  وفاق  این  درباره  شما  نظر  کردند.  تاکید  خود 

چیست و چه گام هایی در پیش دارند؟
می تواند  دولت  این  بماند،  باقی  همینطور  تفاهم  فضای  اگر 
موفق باشد. عنوان وفاق ملی، عنوان خیلی خوبی است که 
برای دولت بیان شده و می تواند در موفقیت آن موثر باشد. 
به  باشد که وابسته  اقتصادی  باید مسائل  اولویت دولت هم 
سیاست  در  موازنه  ایجاد  تحریم ها،  رفع  و  خارجی  روابط 

خارجی بین غرب و شرق است.
کشور باید از نظر شرایط اقتصادی به حالت طبیعی برگردد 

و در همه این زمینه ها باید تلاش شود. 
چطور  روز  چند  این  در  قالیباف  آقای  عملکرد   *

دیدید؟
بررسی  جلسات  در  قالیباف  آقای  عملکرد  بود،  خوب 
صلاحیت وزرای کابینه خوب بود و جلسات به خوبی اداره 

شد. 

وزیر کشور مطرح کرد

رای نمایندگان وظیفه ما را سنگین تر کرد 
رویکرد اصلی وزارت کشور وفاق ملی برای ایجاد همبستگی 

امیر نصیرزاده:

 پیشرفت های دفاعی بازدارنده با قدرت ادامه می یابد

اشرفی اصفهانی: 
وزرا باید به قول هایی که به مردم داده شده وفادار باشند 

سردار سلامی تاکید کرد
آمادگی همه جانبه سپاه برای هرگونه همراهی و همکاری با دولت وفاق ملی

وزیر کشور با اشاره به برنامه های خود که در جلسه بررسی 
صلاحیت وزرا در صحن علنی مجلس ارائه شد، وفاق ملی 
برای ایجاد همبستگی ملی را رویکرد اصلی وزارت کشور 
امنیت،  به  زمان  هر  از  بیش  امروز کشور  گفت:  و  دانست 

آرامش و همبستگی نیاز دارد. 
در  استقبال  آیین  از  پس  مومنی  اسکندر  ایرنا،  گزارش  به 
که  همانطور  ما  اصلی  رویکرد  کرد:  اظهار  کشور  وزارت 
ایجاد  برای  ملی  وفاق  کردند  اشاره  نیز  پزشکیان  دکتر 

همبستگی ملی است.
وی با اشاره به عزم وزارت کشور برای استفاده از تمامی 
ظرفیت های موجود افزود: ما تلاش خواهیم کرد تا رویکرد 
مجلس شورای اسلامی که با رای یکپارچه امروز خود به 
کابینه رئیس جمهور محترم تحقق پیدا کرده است گسترش 
ایران  سربلندی  و  ملی  همبستگی  باعث  نهایت  در  و  یافته 

عزیز شود.
را  مدت  کوتاه  در  کشور  وزارت  برنامه  مهمترین  مومنی 
برنامه اربعین دانست و اضافه کرد: اربعین هر ساله یکی از 
بزرگترین برنامه های کشور و نمود قدرت نرم جهان تشیع 
است و دکتر وحیدی و همکارانشان زحمات زیادی را در 
از  ما سرکشی  برنامه  اولین  رو  این  از  کشیده اند،  راه  این 
اندرکاران  دست  همه  به  خداقوت  اظهار  و  مرزی  مناطق 

ستاد اربعین خواهد بود.
سنگینی  منزله  به  را  کشور  وکلای  معنادار  رای  مومنی 
رای  این  کرد:  اظهار  و  دانست  خود  وظیفه  باره  چندین 

این  انشالله  و  کرد  سنگین تر  بسیار  را  ما  وظیفه  طبیعتا 
پشتوانه ای برای تلاش و خدمت بیشتر به مردم خواهد بود.

دیگری  زمان  هر  از  بیش  ما  امروز کشور  کرد:  اظهار  وی 
نیاز به امنیت، آرامش، آسودگی خاطر، وفاق و همبستگی 
و  بیشتر  تلاش  برای  پشتوانه ای  مجلس  رای  و  دارد  ملی 

تعامل بین دولت و مجلس خواهد بود.
وزیر کشور ضمن تقدیر و تشکر از همه نمایندگان مجلس 
گفت: این حضور در مجلس و تعامل با نمایندگان محترم 
هم  این  از  پس  و  نبود  اعتماد  رای  گرفتن  برای  صرفا 

نمایندگان شاهد تلاش و تعامل بیشتر ما خواهند بود.
به گزارش ایرنا، عصر چهارشنبه ۳۱ مرداد ۱۴۰۳ نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی پس از بررسی سوابق، صلاحیت و 
 ۱۹ هر  به  پزشکیان،  مسعود  پیشنهادی  وزیران  برنامه های 

وزیر کابینه چهاردهم رای اعتماد دادند.

با  چهاردهم  دولت  مسلح  نیروهای  پشتیبانی  و  دفاع  وزیر 
حضور در این وزارتخانه با همراهی امیر آشتیانی، مسئولیت 

هدایت این وزارتخانه را تحویل گرفت. 
در  حضور  از  بعد  نصیرزاده  عزیز  امیر  ایسنا،  گزارش  به 
گفت:  اربعین،  سوگواری  ایام  تسلیت  ضمن  وزارتخانه 
و  دانشمندان  متخصصان،  همه  به  را  دفاعی  صنعت  روز 
خاطره  و  یاد  و  گویم  می  تبریک  حوزه  این  اندیشمندان 
و  نامجوی  فکوری،  چمران،  شهیدتن  شهید؛  دفاع  وزرای 

دانشمند شهید فخری زاده را گرامی می داریم.
سابق،  دفاع  وزیر  آشتیانی  امیر  اقدامات  از  قدردانی  با  وی 
در  ایشان  از  قبل  وزرای  و  آشتیانی  امیر  زحمات  گفت: 
بسیار  ریل گذاری های  و  بوده  موثر  بسیار  گذشته  سال های 
خوبی انجام شده است. همه این عزیزان برای اعتلای انقلاب 
اسلامی و جمهوری اسلامی ایران تلاش های بسیاری کردند 

و انشاء الله راه این عزیزان ادامه پیدا خواهد کرد.
وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح با اشاره به تهدیدات 
باید  دارد  وجود  اولویت  که  بخش هایی  در  گفت:  موجود، 

کارها را شتاب ببخشیم و به صورت جهشی عمل کنیم.
امیر سرتیپ نصیرزاده با بیان اینکه صنعت دفاعی یک صنعت 
پیشرو است، تصریح کرد: مفاهیمی مانند خودباوری، خود 
اتکایی و کار جهادی در صنعت دفاعی تعریف شده و تجلی 
کل  برای  الگویی  می تواند  صنعت  این  و  است  کرده  پیدا 
صنایع کشور باشد.وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح با 
اشاره به برنامه های خود که به مجلس شورای اسلامی ارائه 
شد، اظهار کرد: ان شاء الله سیر پیشرفت های دفاعی با  هدف 
بازدارندگی فعال با قدرت ادامه خواهد داشت و از سر ریز 
برای حل مشکلات گلوگاه هایی که  نیز  فناوری های دفاعی 

در کشور وجود دارد استفاده خواهد شد.

اوضاع  به  توجه  با  که  امیدوارم  گفت:  سیاسی  فعال  یک 
پزشکیان  آقای  دولت  وزرای  کشور  در  اقتصادی  نابسامان 
بتوانند به اهداف خودشان برسند. آنها باید به قول هایی که 
خود  باید خدمات  دولت  باشند.  وفادار  شده  داده  مردم  به 
آینده  این دولت،  ان شاالله در  به نحو احسن شروع کند.  را 
خوبی را شاهد باشیم. محمد اشرفی اصفهانی در گفت و گو 
از  پس  ملی  وفاق  دولت  اقدامات  درباره  ایلنا،  خبرنگار  با 
تشکیل کابینه، گفت: امیدوارم افرادی که آقای دکتر پزشکیان 
به عنوان اعضای کابینه معرفی کردند، افرادی باشند که به 
فصل  و  حل  را  مملکت  مشکلات  و  بخوردند  جامعه  درد 

در  که  را  پیشنهادی  وزرای  از  نفر  چهار  و  سه  من  کنند، 
دولت های قبلی شناخت داشتم،  آدم ها سالم و خوبی می دانم 
اینکه  از  پیش  نمی توانم  ندارم.  خاصی  شناخت  بقیه  از  اما 
کار خودشان را شروع کنند پیش داوری کنم،  این قضاوت 
درست نیست.وی ادامه داد: امیدوارم که با توجه به اوضاع 
پزشکیان  آقای  دولت  وزرای  کشور  در  اقتصادی  نابسامان 
بتوانند به اهداف خودشان برسند. آنها باید به قول هایی که به 
مردم داده شده وفادار باشند. دولت باید خدمات خود را به 
نحو احسن شروع کند. ان شاالله در این دولت، آینده خوبی 

را شاهد باشیم.

فرمانده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی از آمادگی همه جانبه 
با دولت وفاق ملی  برای هرگونه همراهی و همکاری  سپاه 

خبر داد. 
اول  پنجشنبه  سلامی  حسین  سرلشکر  ایرنا،  گزارش  به 
کمال  »در  کرد:  تصریح  پیامی  انتشار  با   ۱۴۰۳ شهریور 
محترم  نمایندگان  کامل  اعتماد  رای  خرسندی  و  مسرت 
مجلس شورای اسلامی به وزرای پیشنهادی که بیانگر حسن 
اعتماد و همراهی »خانه ملت« با »دولت وفاق ملی« و تولید 
سرمایه ای عظیم و مستحکم برای پشتیبانی موثر از برنامه های 
دولت چهاردهم است را به جنابعالی ، وزیران محترم و دیگر 
ارکان و نقش آفرینان دستگاه اجرایی کشور تبریک و تهنیت 

عرض می کنم.
متن کامل پیام فرمانده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی به شرح 

زیر است:
بسم الله الرحمن الرحیم

برادر گرانقدر جناب آقای دکتر مسعود پزشکیان
ریاست محترم جمهوری اسلامی ایران

سلام علیکم ؛
نمایندگان  کامل  اعتماد  رای  خرسندی  و  مسرت  کمال  در 
محترم مجلس شورای اسلامی به وزرای پیشنهادی که بیانگر 
حسن اعتماد و همراهی »خانه ملت » با » دولت وفاق ملی 
» و تولید سرمایه ای عظیم و مستحکم برای پشتیبانی موثر از 
وزیران   ، جنابعالی  به  را  است  چهاردهم  دولت  برنامه های 
محترم و دیگر ارکان و نقش آفرینان دستگاه اجرایی کشور 

تبریک و تهنیت عرض می نمایم.
ایستادگی شکوهمند  و  مقاومت  امروز که  در شرایط خطیر 
نظام مقدس جمهوری اسلامی در جنگ همه  ایران و  ملت 
به ویژه در عرصه تحریم و فشارهای  جانبه ترکیبی دشمن 
معادله ای  در  مردم  معیشت  و  کشور  اقتصاد  به  حداکثری 
شیطانی  آرزوهای  و  آمال  ملی  وفاق  و  همدلی  با  معکوس 
و ضد ایرانی اردوگاه سلطه و استکبار را باطل ساخته است 
نصب  با  خود  میثاق  اساس  بر  می تواند  چهاردهم  دولت   ،
العین قرار دادن سیاست های کلی ابلاغی مقام معظم رهبری 
از روح  بهره مندی  برنامه ۵ ساله هفتم و  العالی( و  )مدظله 

تفاهم ، همکاری ، هماهنگی و همراهی موجود نزد قوای سه 
گانه ، نیروهای مسلح و عموم مراجع و نهادهای موثر و نقش 
آفرین در تحقق رویکرد« تحول و پیشرفت همه جانبه کشور 
در عرصه های مختلف » در فضایی سرشار از ایمان ، انگیزه 
چالش ها  بر  عزیز  ایران  سربلندی  برای  مجاهدت  و  ،تلاش 
و مشکلات جاری فائق و در ادامه تلاش های دولت شهید 
افتخارآمیز  و  امید  پر   ، روشن  آینده ای  نویدبخش   ، رئیسی 
بسا  چه  و  جوان  بالنده  نسل  ویژه  به  جامعه  آحاد  برای 
علاقمندان به انقلاب و نظام اسلامی در پهنه گیتی قرار گیرد.

بر  بیکرانه اش  برکات  و  الطاف  شکرانه  به  را  بزرگ  خدای 
این ملت و مملکت حمد و سپاس می گوییم و ضمن آمادگی 
هرگونه  برای   « اسلامی  انقلاب  پاسداران  »سپاه  جانبه  همه 
همراهی و همکاری در پاسخ به نیازهای دولت وفاق ملی، 
دوام توفیق و سربلندی آن شخصیت عالیقدر جهادی، صادق 
و مصمم و اعضای معزز هیئت دولت در ایفای ماموریت و 
مسئولیت های خطیر و خدمت صادقانه و مجاهدانه به ایران 
و ایرانی ، تحت عنایات و توجهات خاصه حضرت بقیه الله 
رهنمودهای  و  تدابیر  از  پیروی  و  فداه(  ارواحنا   ( الاعظم 
الله  آیت  اسلامی حضرت  انقلاب  عظیم الشأن  هبر  حکیمانه 
العظمی امام خامنه ای ) مدظله العالی ( را از درگاه پروردگار 

متعال یکتا طلب می کنم.
سرلشکر پاسدار حسین سلامی 

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی
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